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روزنامه صبح ایران

معاون اول رییس جمهور :

به دنبال ریشه کنی فساد از کشور هستیم
سودجویان در سیستم تامین و توزیع درغیاب نظارت کارآمد 

نشتی تامین و توزیع کالاهای 
اساسی در بازار کجا است؟

وزیر اطلاعات:

انحراف هر انقلابی را تهدید می کند

کنایه وزیر ارتباطات به پراید!

ماجرای حلقه های افراط از اختلال در سخنرانی تا پرتاب مهر و کفش

رفتارهای   هزینه ساز
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* آیا زمان پایان سریال لغو سخنرانی ها فرا نرسیده است؟!

کالاهای اساسی در شرایطی گران تر از قیمت واقعی به 
دست مردم می رسد که این بازار نه مشمول تحریم های 
جدید شده و نه با کمبود ارز دولتی مواجه است. بسیاری 
معتقدند در حال حاضر مشکل کمبود کالاهای اساسی از 
جمله گوشت قرمز و مرغ و ... وجود سودجویان در سیستم 

تامین و توزیع و غیاب نظارت کارآمد است.

در حالی که بارها مسوولان از تربیون های مختلف از 
جمله وزارت کشور، وزارت کشاورزی، صمت، صحن مجلس، 
سازمان برنامه وبودجه و ... اعلام می کنند که مشکلی برای 
تامین کالاهای اساسی وجود ندارد اما واقعیت بازار نشان می 
دهد که کمبود عرضه در اقلامی مانند گوشت قرمز و گوشت 

مرغ و ... باعث افزاش قیمت آن ها شده است

جمعه هفته گذشته بود که امام جمعه کرج در ادبیاتی انتقادی از تریبون نماز جمعه نسبت به انتخاب علی لاریجانی 
رئیس مجلس شورای اسلامی به عنوان سخنران روز 22 بهمن کرج معترض شد و اعلام کرد یک هفته به مرکز فرصت 
می دهد تا تدبیری بیندیشند؛ فرصتی که البته علی لاریجانی رئیس مجلس از آن تحت عنوان التیماتوم یاد کرد و گفت: 
نیازی به التیماتوم نیست و در شرایطی که کشور به وحدت نیاز دارد بهتر این است که سخنرانی لغو شود تا امام جمعه یا 

خودشان در مراسم 22 بهمن سخنرانی کنند یا هر کسی که مطلوب شان است، دعوت کنند...

استاد جامعه شناسی دانشگاه تهران گفت: کشور نیاز به انقلاب 
دوباره و دائمی ندارد، بلکه نیاز به اصلاحات مستمر داشته و باید 
مسئولین به سمت اصلاحات دائمی پیش روند تا از خطرات جلوگیری 
'خوانش  پور روز سه شنبه در همایش  کنند. حمیدرضا جلایی 
اجتماعی انقلاب اسلامی در چهل سالگی ' در پنل تخصصی 'نظریه 
های اجتماعی انقلاب اسلامی' عنوان کرد: در این 40 سال همیشه 

از آسیب ها صحبت شده است، اما دستاوردهای مثبتی نیز بوده ...

رئیس شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان همچنین درباره دو 
انتخابات 139۸ و 1400 اظهار کرد: هیچ جریانی نمی تواند باب ائتلاف 
را ببندد، ائتلاف در ذات جریان های سیاسی است البته ما در این 
دوره مثل انتخابات مجلس دهم عمل نکرده و مار در آستین پرورش 
نمی دهیم. محمدرضا عارف، در آستانه چهلمین سالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی ضمن تبریک ایام دهه فجر  با اشاره به اعتراضات دی 

96، ریشه یابی دلایل این اتفاقات بدون هرگونه فرافکنی و...

حمیدرضا جلایی پور:

 کشور به اصلاحات 
مستمر نیاز دارد 

محمدرضا عارف :

دیگر مار در آستین
 پرورش نمی دهیم
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ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

رییس جمهوری در آیین پایانی جایزه کتاب سال: 

ایران به دوره سلطه آمریکا باز نخواهد گشت

با امر و نهی و فیلتر
 سوال و شبهه رفع نمی شود

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم گفت: یک بیمارستان تامین اجتماعی جوابگوی نیازهای 
استان نیست، ولی وضعیت اقتصادی موجب شده است که هیچ کلنگ جدیدی برای احداث 
بیمارستان در قم به زمین زده نشود، درحالی که به یک بیمارستان 200 تخت خوابی دیگر نیاز 
داریم. داوودعلیمحمدی ظهر دیروز در نشست خبری با اصحاب رسانه استان قم با اشاره به 
امکانات درمانی سازمان تامین اجتماعی در استان اظهار کرد: این سازمان با چهار مرکز درمانی 
ملکی در استان قم دارد که برجسته ترین آن بیمارستان امام رضا)ع( است، سازمان تامین 
اجماعی با ۸00 مرکز دیگر در استان قرارداد دارد.وی داد: در مراکز ملکی سازمان تامین اجتماعی 
در استان قم، 100 درصد نسخه های کاغذ حذف شدند و تا سال 1400 به دنبال حذف نسخه های 

کاغذی در مراکز طرف قرارداد این سازمان در استان هستیم...

فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به نقش موثر رسانه ها در افزایش ضریب امنیت، تاکید کرد: 
نباید مسائل اجتماعی به امنیتی تبدیل شود و این مهم دلالت بر اهمیت نقش رسانه هاست که 
بحمدالله در سال های اخیر در حوزه مسائل اجتماعی قدم های خوبی برداشته شده است.سردار 
عبدالرضا آقاخانی پیش از ظهر دیروز  در بازدید از  روزنامه ایمان در نشستی  با تحریریه  این 
روزنامه ، ضمن تبریک ایام الله دهه گرامیداشت فجر، با اشاره به اهمیت روزنامه ایمان به عنوان 
نخستین روزنامه شهر مقدس قم، اظهارداشت: این روزنامه در عرصه اطلاع رسانی همکاری و 
تعامل مطلوبی با مجموعه پلیس قم داشته و بیشتر دغدغه مسائل و مشکلات اجتماعی دارد.
وی با اشاره به نقش موثر رسانه ها در افزایش ضریب امنیت، تاکید کرد: نباید مسائل اجتماعی به 

امنیتی تبدیل شود و این مهم دلالت بر اهمیت نقش رسانه هاست ...

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم :

یک بیمارستان تامین اجتماعی 
جوابگوی نیازهای استان نیست 

فرمانده انتظامی استان قم دربازدید از روزنامه ایمان:

نباید مسائل اجتماعی 
امنیتی شود
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عفو عمومی یک نشان بالندگی
به	جز	نمونه	های	تاریخی	متعدد	از	اعلام	های	عمومی	
بخشودگی	مجرمین	در	نظامهای	سیاسی	مختلف	جهان،	
رسیدن	به	مرحله	ی	بخشش	عمومی	برای	حاکمیت	می	
تواند	نشانی	از	بلوغ	و	گستردگی	سایه	ی	آن	بر	زندگی	ملت	

باشد.بیش	از	۴۰	سال	از	برپایی	نظام	اسلامی	در	ایران	گذشته	و	این	بقا،	دلیلی	خواهد	بود	
برای	به	آرامش	رسیدگی	آن.	نظامهایی	که	به	آرامش	می	رسند	می	توانند	بهتر	ببخشند	
و	بیشتر	سایه	ی	حمایتی	خود	را	بروز	و	ظهور	بخشند.در	اینجا	شاید	بهتر	باشد	خواسته	
ی	خود	را	از	حاکمیت	بیشتر	معطوف	به	زندانیانی	بدانیم	که	نه	واسطه	ی	جرائم	مخدوش	
کننده	ی	امنیت	ملت،	که	به	واسطه	ی	عدم	اجرای	قانون	جرایم	سیاسی،	بخاطر	نقد	و	
به	منظور	اصلاح	امور	حکومتی،	به	"جرایم	امنیتی"	محکوم	شده	و	دوران	تاریک	زندان	
را	سپری	می	کنند.	عفو	و	بازگشت	اینها	به	کانون	خانواده	و	جامعه	به	روشنی	حامل	پیام	
های	متنوع	از	سوی	حکومت	به	آنهایی	است	که	نه	فرار	کرده	اند	و	نه	وعده	های	توخالی	
داده	اند،	که	مانده	اند	و	نقد	کرده	اند	و	مسالمت	آمیز	در	پی	اصلاح	بوده	اند.اعطای	عفو	
عمومی	غیر	از	حسن	اخلاقی	فراوانی	که	دارد،	یقینا	دارای	جنبه	های	مصلحت	و	منفعت	
عمومی	نیز	خواهد	بود.	تصمیم	به	بخشیدن،	بسیار	شجاعانه	است	و	این	شجاعت	تنها	از	
بزرگان	قابل	باور	خواهد	بود.	نقش	حاکمیت	به	سان	پدری	برای	یک	خانواده	با	فرزندان	
مختلف	از	هر	منظر	خواهد	بود،	نقش	یک	پدر	به	غیر	از	تلاش	برای	بقای	بهتر	فرزندانش	
در	عرصه	های	مادی،	کمک	به	منظور	اصلاح	و	سعادتمندی	فرزندانش	خواهد	بود،	هر	
چند	باشند	فرزندانی	که	تاب	چنین	هدایتی	را	نداشته	باشند.	نقش	پدر	ورای	از	باور	و	تاثیر	
فرزندان،	بر	کیان	خانواده	استوار	است	و	همواره	بخشش	نیز	از	سوی	آنها	-	که	ظرفیت	
پدر	و	مادر	شدن	دارند	-		بیشتر	مورد	مطالبه	می	باشد.		طبیعتا	این	حرکت	می	تواند	در	
راستای	افزایش	میزان	رضایتمندی	ملت	بزرگ	ایران	اثرات	غیر	قابل	کتمانی	را	برجای	
گذارد.	همبستگی	بیشتر	ملت	و	حاکمیت،	بهترین	ابزار	برای	کنترل	و	خنثی	سازی	انواع	
دشمنی	هاست	که	به	درستی	در	قانون	اساسی	کشور	نیز	این	اختیار	را	به	رهبری	نظام	
اعطا	کرده	است)بند۱۱اصل	۱۱۰(.	و	این	اقدام	مشفقانه	باعث	شادی	بسیاری	از	خانواده	
ها	و	محکومانی	خواهد	شد	که	اتفاقا	بواسطه	ی	عدم	اجرای	قانون	"جرایم	سیاسی"	یا	در	
زندانها	محکومند	و	یا	از	ترس،	جرات	بازگشت	به	کشور	را	ندارند.معترضین	و	محکومین	
اقدامات	صنفی	یا	منتقدینی	که	برای	اصلاح	امور	دست	به	قلم	برده	اند	و	سخنرانی	کرده	
اند،	همگی	می	توانند	-	تحت	تدابیری	که	از	ریاست	محترم	قوه	قضائیه	انتظار	می	رود،	و	
یا	عفو	عمومی	که	باید	توسط	مجلس	شورای	اسلامی	تصویب	شود-	از	این	موهبت	قانونی	
و	لازم	الرعایه	بهره	مند	گردند.	خلق	چنین	رویداد	عظیم	و	مشفقانه	ای	نیاز	به	یک	همت	
عالی	نزد	مسئولین	مختلف	قوا	دارد.	ان	شاالله	شاهد	این	اتفاق	خوب	در	چهل	سالگی	

نظام	اسلامی	باشیم.

چرا این قدر سلطان داریم؟! 
	سلطان	سکه،	سلطان	قیر،	سلطان	گوشت	و...	چرا	جامعه	
ما	این	قدر	سلطان	تولید	کرده	است؟	چرا	این	قدر	آدم	ها	راه	
یک	ساله	را	یک	شبه	طی	کرده	اند؟	یک	جای	کار	می	لنگد.
پاسخ	این	سوال	ها	را	می	شود	در	یک	ناهنجاری	اجتماعی	

جستجو	کرد.	ثروتمند	شدن	در	جامعه	ایران	تبدیل	به	یک	ارزش	شده	است.	ثروت	با	خود	
احترام	می	آورد.	برخی	ها	جلوی	آدم	ثروتمند	کلاه	از	سر	بر	می	دارند	و	تا	کمر	خم	می	شوند.	
حرف	ثروتمندها	حسابی	برو	دارد.لذت	احترام	به	حدی	است	که	آدمی	را	وسوسه	می	کند	
به	سمت	پول	دار	شدن	خیز	بردارد	و	سعی	کند	پله	های	ترقی	را	دوتا،	یکی	را	بالا	برود.یادتان	
هست	زمانی	شهوت	مدرک	گرفتن	در	ایران	مُد	بود.	همه	دوست	داشتند	به	دانشگاه	بروند،	
لیسانس	یا	فوق	لیسانس	بگیرند.	چرا؟	چون	مردم	به	کسی	که	مدرک	دانشگاهی	داشت	
احترام	می	گذاشتند.	در	خواستگاری	اولین	سوالی	که	از	یک	جوان	پرسیده	می	شد	در	مورد	
مدرک	تحصیلی	اوبود	بعد	شغل	و	مسکن.خانواده	ها	فکر	می	کردند	که	جوان	تحصیل	کرده	
به	واسطه	دانشگاه	رفتن	حتما	به	درجات	بالا	خواهد	رسید.	به	سبب	همین	معنا	بود	که	
دهه	شصتی	ها	در	صف	دانشگاه	ایستادند	چون	می	دیدند،	دانشگاه	رفتن	تنها	رمز	موفقیت	
در	جامعه	ایران	است.این	سال	ها	اما	داستان	موفقیت	در	ایران	رنگ	و	بویی	دیگر	به	خود	
گرفته	است.	بسیاری	به	دنبال	پول	هستند.	در	مراسم	خواستگاری	آخرین	سوال	در	مورد	
مدرک	است	و	اولین	سوال	در	مورد	شغل،	خانه	و	درآمد	آقای	داماد	است.همین	نگاه	باعث	
شده	است	تا	جامعه	به	دنبال	پول	دار	شدن	بدود.	در	حالت	عادی	پول	دار	شدن	کار	سختی	
است	و	باید	سال	ها	تلاش	کنید	تا	به	ثروتی	معقول	برسید.	به	خاطر	همین	برخی	برای	
اینکه	سریع	به	پول	برسند	از	راه	های	میان		بر	استفاده	می	کنند.	این	راه	یعنی	پولی	که	به	
دست	می	آید	الزاما	از	روش	های	درست	و	قانونی	نیست.کار	آنقدر	بیخ	پیدا	کرده	که	جوانانی	
که	به	دانشگاه	رفته	اند،	پشیمان	شده	اند	و	با	خود	می	گویند	کاش	به	جای	وقتی	که	در	
دانشگاه	سپری	کردیم	به	بازار	رفته	بودیم	و	پول	در	می	آوردیم.این	شهوت	پول	در	آوردن	
باعث	شده	است	که	اخلاق	و	انصاف	قربانی	شود.	اختلاس،	گران	فروشی،	حق	مردم	را	
خوردن	و	...	به	خاطر	این	است	که	جامعه	به	سمت	پول	دار	شدن	به	هر	قیمت	سوق	پیدا	
کرده	است.به	وجود	آمدن	سلطان	ها	در	جامعه	ایران	یک	مسئله	فرهنگی	است	و	باید	علت	
رسیدن	به	این	نقطه	را	جستجو	کنیم.	باید	جامعه	شناس	ها	به	صحنه	بیایند	و	ببیند	کجای	
کار	ما	می	لنگد	که	امروز	پول	دار	شدن	تبدیل	به	یک	ارزش	شده	است.لازم	به	ذکر	است	
که	پول	دار	بودن،	بد	نیست.	مسئله	چگونه	پول	دار	شدن	است.	روش	های	پول	درآوردن	

تغییر	پیدا	کرده	است	و	این	موضوعی	است	که	باید	به	آن	پرداخت.

دو پیام سیاسی لغو سخنرانی لاریجانی 
مهدی روزبهانی

لغو	سخنرانی	علی	لاریجانی	دو	پیام	سیاسی	را	مخابره	کرد؛	یکی	برای	همه	فعالان	
سیاسی	کشور	و	دیگری	برای	خود	لاریجانی.	این	منطق	لغو	سخنرانی	و	ممانعت	از	ابراز	
نظر	دیگران،	سال	هاست	از	سوی	عده	ای	برای	سیاسیون	و	از	جمله	نمایندگان	مجلس	
اعمال	می	شود؛	ولی	طی	این	مدت	علی	لاریجانی	که	رئیس	مجلس	هم	بود،	جز	انتقاد	
زبانی	تلاش	موثری	نداشت	و	نتوانست	مقابل	این	اتفاق	بایستد.شاید	فکر	نمی	کرد	که	
روزی	دامن	خودش	را	هم	بگیرد.	هرچند	او	یک	بار	طعم	خشونت	را	از	سوی	برهم	زنندگان	
سخنرانی	در	قم	چشیده	است.	آن	موقعی	که	جمعی	در	قم	با	پرتاب	مهر	به	سمتش	تلاش	
می	کردند	به	او	ثابت	کنند	لاریجانی	نباید	خلاف	مسیر	مورد	نظر	آنان	حرکت	کند.	با	این	
حال	هنوز	اختلاف	لاریجانی	به	آن	مرحله	نرسیده	بود	که	از	قبل	اجازه	سخنرانی	به	او	
ندهند.لغو	سخنرانی	لاریجانی	در	کرج	نشان	داد	این	گروه	همچنان	بر	همان	روال	سابق		
خود	پافشاری	می	کنند	و	با	نظر	مخالف	خود	این	گونه	برخورد	می	کنند؛	حتی	اگر	صاحب	
آن	نظر	علی	لاریجانی	اصولگرا	و	رئیس	قوه	مقننه	جمهوری	اسلامی	باشد.پیام	دوم	این	
لغو	سخنرانی	به	خود	علی	لاریجانی	است.	لاریجانی	از	سال	92	که	حسن	روحانی	با	
حمایت	اصلاح	طلبان	و	با	شعار	اعتدال	وارد	میدان	شد،	همکاری	های	زیادی	با	او	کرده	
است.	فهرست	همکاری	سیاسی	لاریجانی	در	مجلس	با	دولت	تدبیر	و	امید	به	یک	مورد	
و	دو	مورد	محدود	نمی	شود.	به	اذعان	بسیاری	از	نمایندگان	و	حتی	چهره		های	نزدیک	به	
دولت،	لاریجانی	در	مواقع	حساس	از	جلسات	استیضاح	وزرا	گرفته	تا	تصویب	لوایح	مورد	
نظر	دولت،	کمک	شایانی	به	کایبنه	های	یازدهم	و	دوازدهم	کرده	است.از	جمله	مهم	ترین	
همکاری	او	با	روحانی	تصویب	برجام	در	مجلس	بود.	خیلی	از	هم	جناحی	های	لاریجانی	
یعنی	اصولگرایان	معتقدند	اگر	لاریجانی	در	مجلس	نبود،	برجام	یا	نمی	توانست	در	مجلس	
تصویب	شود	یا	حداقل	با	آن	سرعت	تصویب	نمی	شد.	همکاری	لاریجانی	با	رقبای	سیاسی	
اینقدر	قوت	گرفت	که	در	انتخابات	مجلس	دهم	توانست	دو	چهره	نزدیک	به	خود	یعنی	
بهروز	نعمتی	و	کاظم	جلالی	را	با	فهرست	انتخابات	مورد	حمایت	اصلاح	طلبان	وارد	مجلس	
کند.اما	لاریجانی	امروز	نتیجه	این	همه	همکاری	را	از	سوی	بخشی	از	اصولگرایان	دید.	
کسی	از	هم	حزبی	هایش	به	لغو	سخنرانی	اش	واکنشی	نشان	نداد.	حتی	از	نمایندگان	هم	
به	جز	چند	مورد،	کسی	دم	نزد.		گویی	یک	اتفاق	تکراری	رخ	داده	و	تمام.	گویی	اصلا	
اتفاق	مهمی	نیست	که	عده	ای	با	یک	طومار	توانسته	اند	سخنرانی	رئیس	یکی	از	قوای	
جمهوری	اسلامی	را	برای	چهلمین	سالگرد	پیروزی	انقلاب	لغو	کنند.پیام	روشن	است؛	
آنان	که	توانایی	مانع	شدن	از	سخن	گفتن	چهره	های	سیاسی	را	دارند،	علی	لاریجانی	
را	نه	تنها	نمی	پسندند	بلکه	خط	بطلانی	هم	روی	او	کشیده	اند.	این	پیام	بخصوص	زمانی	
اهمیت	بیشتری	دارد	که	برخی	تحلیل	گران	معتقدند	علی	لاریجانی	در	حال	آماده	کردن	
خود	برای	انتخابات	ریاست	جمهوری	۱۴۰۰	است.لاریجانی	همواره	با	برند	اصولگرایی	
شناخته	شده	و	زیر	این	پرچم	هم	حرکت	کرده	است.	همکاری	او	با	اصلاح	طلبان	و	دولت	
اعتدالی	روحانی	هم	منجر	به	این	نشد	که	از	اصولگرایی	تغییر	هویت	بدهد.	بسیاری	از	
چهره	های	اصلاح	طلب	هم	وقتی	می	خواهند	درباره	انتخابات	آینده	ریاست	جمهوری	
سخن	بگویند،	ترجیح	می	دهند	لاریجانی	را	اصولگرا	و	رقیب	خود	بدانند.	هرچند	ممکن	
است	ترکیب	این	یارگیری	در	آینده	تغییر	کند	ولی	فعلا	هنوز	اصلاح	طلبان	لاریجانی	را	
از	خود	نمی	دانند	و	او	همچنان	اصولگرا	شناخته	می	شود.	اما	لغو	سخنرانی	کرج	نشان	داد	
این	سیاستمدار	اصولگرا	مغضوب	طیفهایی	است	وآینده	سیاسی	اش	در	بین	اصولگرایان	
با	مخاطره	جدی	رو	به	روست.لاریجانی	وارد	مرحله	جدیدی	شده	است.	او	نه	دیگر	در	بین	
اصولگرایان	حمایت	حداکثری	خواهد	داشت	و	نه	هنوز	مورد	وثوق	اصلاح	طلبان	قرار	گرفته	
است.	طی	این	سال	ها،	عملکرد	لاریجانی	در	مجلس	بارها	مورد	اعتراض	اصولگرایان	و	بویژه	
اعضای	جبهه	پایداری	بوده	است	اما	او	تلاشی	نکرده	تا	بتواند	نظر	آنان	را	جلب	کند	و	در	
نهایت	فاصله	او	به	جایی	رسیده	که	حالا	مانع	از	سخرانی	اش	می	شوند.	به	همین	خاطر	
به	نظر	می	رسد	در	آینده	هم	نباید	انتظار	داشت	لاریجانی	به	سمت	خواست	منتقدان	
اصولگرایش	حرکت	کند.	لاریجانی	اگر	اصلاح	طلب	نشود	حداقل	می	توان	گفت	دیگر	

لاریجانی	دوست	داشتنی	اصولگرایان	هم	نخواهد	شد.	

محمدرضا عارف :

دیگر مار در آستین پرورش نمی دهیم
رئیس	شورای	عالی	سیاستگذاری	اصلاح	طلبان	همچنین	درباره	دو	انتخابات	۱۳9۸	و	
۱۴۰۰	اظهار	کرد:	هیچ	جریانی	نمی	تواند	باب	ائتلاف	را	ببندد،	ائتلاف	در	ذات	جریان	های	
سیاسی	است	البته	ما	در	این	دوره	مثل	انتخابات	مجلس	دهم	عمل	نکرده	و	مار	در	آستین	

پرورش	نمی	دهیم
محمدرضا	عارف،	در	آستانه	چهلمین	سالگرد	پیروزی	انقلاب	اسلامی	ضمن	تبریک	
ایام	دهه	فجر		با	اشاره	به	اعتراضات	دی	9۶،	ریشه	یابی	دلایل	این	اتفاقات	بدون	هرگونه	
فرافکنی	و	معطوف	کردن	نگاه	ها	به	سمت	عوامل	خارجی	را	لازم	دانست	و	اظهار	کرد:	
برخی	معتقدند	ریشه	این	حوادث	به	مشهد	بر	می	گردد،	جریانی	که	تصور	مدیریت	این	
حوادث	بعد	از	شروع	آن	را	داشت	اما	از	عهده	اش	برنیامد.	البته	که	حوادث	دی	ماه	زنگ	
خطری	بود	که	باید	مطالبات	به	طور	جدی	دنبال	شود	نه	این	که	بعد	از	اعتراض	پیگیر	
باشیم.این	نماینده	اصلاح	طلب	مجلس	شورای	اسلامی	در	واکنش	به	طرح	موضوع	فتنه	
9۸	گفت:	کسانی	که	سخن	از	فتنه	9۸	مطرح	می	کنند	منظورشان	شکست	در	انتخابات	
9۸	است	به	همین	دلیل	ما	به	آنها	جواب	نمی	دهیم.	آنها	کسانی	هستند	که	خود	را	محور	
عالم،	اسلام	و	انقلاب	می	دانند	که	اگر	به	این	محور	آسیب	وارد	شود	فتنه	رخ	داده.	چون	
فکر	می	کنند	دستاوردی	در	انتخابات	آینده	نداشته	باشند	این	حرف	ها	را	مطرح	می	کنند.
رئیس	شورای	عالی	سیاستگذاری	اصلاح	طلبان	همچنین	درباره	دو	انتخابات	۱۳9۸	و	
۱۴۰۰	اظهار	کرد:	هیچ	جریانی	نمی	تواند	باب	ائتلاف	را	ببندد،	ائتلاف	در	ذات	جریان	های	
سیاسی	است	البته	ما	در	این	دوره	مثل	انتخابات	مجلس	دهم	عمل	نکرده	و	مار	در	آستین	
پرورش	نمی	دهیم.وی	ادامه	داد	:به	هر	حال	در	نگاه	کلی	باید	تاکید	داشت	که	ظرفیت	
جریان	اصلاحات	و	تفکر	اصلاح	طلبی	بالاست.	ما	در	گذشته	نشان	داده	ایم	حتی	در	شرایط	
برد	هم	برای	حفظ	منافع	ملی	کوتاه	آمده	و	کنار	کشیدیم	از	این	رو	هر	گونه	تصمیم	گیری	
برای	انتخابات	۱۴۰۰	را	در	زمان	مناسب	خود	اعلام	خواهیم	کرد.عارف	به	مصاحبه	پسرش	
درباره	»ژن	خوب«	واکنش	نشان	داد	و	گفت:	این	مصاحبه	بدون	اطلاع	بنده	انجام	شد	که	
در	صورت	مشورت	توصیه	به	عدم	مصاحبه	داشتم	کما	این	که	صحبت	ها	نیز	به	صورت	

تقطیع	شده	منتشر	شد	و	ملاک	ارزیابی	قرار	گرفت.

حمیدرضا جلایی پور:

 کشور به اصلاحات مستمر نیاز دارد 
استاد	جامعه	شناسی	دانشگاه	تهران	گفت:	کشور	نیاز	به	انقلاب	دوباره	و	دائمی	ندارد،	
بلکه	نیاز	به	اصلاحات	مستمر	داشته	و	باید	مسئولین	به	سمت	اصلاحات	دائمی	پیش	روند	

تا	از	خطرات	جلوگیری	کنند.	
حمیدرضا	جلایی	پور	روز	سه	شنبه	در	همایش	'خوانش	اجتماعی	انقلاب	اسلامی	در	
چهل	سالگی	'	در	پنل	تخصصی	'نظریه	های	اجتماعی	انقلاب	اسلامی'	عنوان	کرد:	در	این	
۴۰	سال	همیشه	از	آسیب	ها	صحبت	شده	است،	اما	دستاوردهای	مثبتی	نیز	بوده	که	
دیده	نشده	است.جلایی	پور	یادآور	شد:	مردم	برای	حل	مشکلات	کشور	به	میدان	آمدند،	
در	شرایط	پیش	از	انقلاب	استراتژی	مبارزه	شکل	می	گیرد	یا	اینکه	به	دلیل	وجود	پدیده	
های	ساختاری	به	خودی	خود	انقلاب	اتفاق	می	افتد.	این	استاد	دانشگاه	گفت:	در	حال	
حاضر	با	وجود	تمامی	مشکلات	مردم	به	دنبال	تغییر	انقلابی	نیستند؛	زیرا	وارد	دوره	انقلاب	
آگاهی	شده	ایم	که	استراتژی	ناشناخته	ای	برای	مردم	نیست؛	همچنین	ایران	سرآمد	
کشورها	در	انقلاب	شناختی	است.وی	با	اشاره	به	مشکلاتی	از	قبیل	فساد	و	ناکارآمدی	
در	کشور،	اظهار	کرد:	موضوع	های	فوق	به	این	معنا	نیست	که	جمهوری	اسلامی	راحت	
باشد	که	مردم	دیگر	انقلاب	نمی	کنند	و	باید	اعتراضات	خارج	از	چارچوب	مانند	اعتراضات	
دی	ماه	گذشته	را	جدی	بگیرد.جلایی	پور	افزود:	کار	ایرانی	ها	در	دنیا	منحصر	به	فرد	بود.	
میلیون	ها	انسان	بدون	خشونت	و	ریختن	خون	انقلاب	کردند.	انقلاب	اسلامی	انقلاب	
مجاهدین	خلق	و	چریک	های	فدایی	خلق	نبود،	بلکه	رهبری،	مردم	را	بدون	هیچ	گونه	
خشونت	هدایت	کرد.وی	ادامه	داد:	برخی	معتقدند	که	مردم	به	خاطر	اینکه	از	شرایط	
عصبی	بودند،	انقلاب	کردند؛	در	حالی	که	انقلاب	مردمی-	سیاسی	و	بدون	خونریزی	بود.	
جلایی	پور	گفت:	سه	بعد	در	مورد	وجه	نسبت	انقلاب	اسلامی	با	انقلاب	های	دیگر	وجود	
دارد	که	نقطه	عطف	آن	بی	نظیر	بود.	انقلاب	مشروطه	یک	مدتی	کوتاه	بوده،	اما	انقلاب	
اسلامی	زمینه	حرکت	های	مردمی	بوده	که	حکومت	های	مردمی	را	فراهم	آورد	و	مردم	را	
حاکم	کرد؛	همچنین	نظام	موروثی	را	باطل	ساخت.وی	ادامه	داد:	نباید	با	رخدادهای	بزرگ	
شوخی	کنیم	و	نادیده	گرفتن	رخداد	به	این	بزرگی	غفلت	معرفتی	است.به	گفته	جلایی	پور	
امروزه	بحث	مدرنیته	شکل	گرفته	که	انقلاب	اسلامی	نمونه	مشارکت	مردمی	و	مدرنیته	
است؛	زیرا	مدرنیته	یعنی	مشارکت	آگاهانه	مردم	برای	تعیین	سرنوشت	خود.این	استاد	
دانشگاه	تصریح	کرد:	از	دستاوردهای	انقلاب	که	کمتر	به	آن	توجه	شده	»شهری«	شدن	
کشور	است.	در	ایران	فعلی	روستایی	هم	مطالبه		گر	است	که	نشان	دهنده	دگرگونی	جامعه	
است.	در	حال	حاضر	۸۰	میلیون	آدم	مطالبه	گر	داریم	که	اداره	کشور	را	سخت	می	کند.وی	
با	اشاره	به	اینکه	دستاورد	دیگر	انقلاب	اسلامی	زنان	بود،	اظهار	کرد:	انقلاب	زنان	مذهبی	
را	از	خانه	ها	بیرون	آورد	که	در	جبهه	ها	مقاومت	می	کردند.جلایی	پور	تصریح	کرد:	نظام	

سازی،	سازمان	سازی	و	تاسیسات	نهادی	از	دیگر	دستاوردهای	انقلاب	بود.	

طیبه سیاوشی:

تدوین سند آمایش ملی 
از الزامات دهه پنجم انقلاب است 

عضو	کمیسیون	فرهنگی	مجلس	شورای	اسلامی	تدوین	سند	آمایش	ملی	را	از	الزامات	
دهه	پنجم	انقلاب	دانست	و	گفت:	با	وجود	گذشت	۴۰	سال	از	انقلاب	اسلامی	هنوز	این	

سند	به	طور	کامل	و	جامع	تدوین	نشده	است.	
طیبه	سیاوشی	،تدوین	سند	آمایش	ملی	را	یکی	از	مسائل	زیربنایی	کشور	عنوان	و	
تصریح	کرد:	بخاطر	تدوین	نشدن	سند	آمابش	ملی	نتوانستیم	در	داخل	کشور	دیدگاه	
ملی	را	در	حوزه	های	مختلف	اقتصادی،	سیاسی،	اجتماعی	و	فرهنگی،	و	هم	در	سطح	
فراملی	نهادینه	کنیم.وی	ادامه	داد:	اگر	این	موضوع	را	لحاظ	کنیم	قطعا	می	توانیم	در	سال	
های	آینده	بهتر	عمل	کنیم؛	هم	حکمرانی	خوب	داشته	باشیم	و	هم	مردم	زندگی	بهتری	
را	تجربه	کنند.	این	نماینده	مجلس	تاکید	کرد:	امروز	با	اصلاحات	مداوم	و	موثر	می	توانیم	
شرایط	پایداری	را	در	کشور	برای	مردم	متصور	شویم.	فکر	می	کنم	خوب	است	ارزیابی	
مجددی	از	چهل	سال	گذشته	شود	تا	چشم	انداز	بهتری	داشته	باشیم.عضو	فراکسیون	
زنان	مجلس	شورای	اسلامی	درباره	دست	یافتن	به	اهداف	انقلاب	اسلامی	با	وجود	گذشت	
چهل	سال	از	این	انقلاب	گفت:	کشور	توانست	به	مهمترین	اهداف	خود	در	تجلی	مفاهیمی	
چون	استقلال	و	مردم	سالاری	دینی	دست	یابد	و	برخی	مشکلات	کوچک	کشور،	قابل	
حل	و	فصل	است	که	با	آسیب	شناسی،	می	توان	سال	های	آینده	را	به	نفع	کشور	و	منافع	
ملی	رقم	زد	البته	به	شرط	اینکه	خیلی	از	مسائل	را	در	اولویت	قرار	دهیم	.وی	ادامه	داد:	
برون	رفت	از	بن	بست	های	سیاسی	و	اقتصادی	از	طریق	گفتگو	و	مذاکره	امکان	پذیر	است؛	
نمی	گویم	با	ترامپ	دیوانه	مذاکره	کنیم،	بلکه	معتقدم	راه	حداقلی	که	در	تعامل	با	اروپا	باز	
شده	و	این	ارتباط	معقول	با	دنیا	را	حفظ	کنیم.عضو	مجمع	نمایندگان	استان	تهران	یکی	از	
مباحث	مطرح	شده	در	زمان	انقلاب	را	بازگشتن	به	هویت	اسلامی	ایرانی	برشمرد	و	گفت:	
بخشی	از	آن	فرهنگی	و	بخشی	هم	اجتماعی	بود	که	قرار	شد	با	رویکرد	عدالت	محور	هم	
در	جهت	کاهش	آسیب	های	اجتماعی	و	هم	در	جهت	پیشگیری	که	اوایل	انقلاب	به	شکل	
قهری	نمود	پیدا	کرد،	تلاش	کنیم.	عضو	کمیسیون	فرهنگی	مجلس	شورای	اسلامی	با	رد	
این	اظهارات	که	اگر	انقلاب	نمی	شد،	مسیر	پیشرفت	کشور	ادامه	می	یافت،	گفت:	قبل	از	

انقلاب	شکاف	ها	در	جامعه	به	جایی	رسید	که	این	انقلاب	اجتناب	ناپذیر	بود.	

عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس: 

دستاوردهای دفاعی 
پس از انقلاب یک معجزه است 

عضو	کمیسیون	حقوقی	و	قضایی	مجلس	شورای	اسلامی	با	اشاره	به	تحریم	ها	و	
فشارهای	سیاسی	و	اقتصادی	به	جمهوری	اسلامی،	گفت:	این	سطح	از	پیشرفت	در	صنایع	

دفاعی	قابل	مقایسه	با	گذشته	نیست	و	از	آن	باید	به	عنوان	معجزه	نام	برد.	
محمد	علی	پورمختار	درباره	تلاش	دشمن	برای	القا	این	موضوع	که	دستاوردهای	
۴۰	سال	اخیر	بدون	انقلاب	هم	به	دست	می	آمد،	اظهار	داشت:	کشور	ایران	بیش	از	
5۰	سال	در	اختیار	خاندان	پهلوی	بود	و	در	عقب	نگهداشتن	این	کشور	در	حوزه	های	
مختلف	ما	شاهد	خیانت	این	خاندان	بودیم.وی	با	بیان	این	که	خاندان	پهلوی	بر	وارد	کردن	
محصولات	خارجی	تاکید	داشتند،	افزود:	آن	ها	حتی	برای	این	اقدام	گوش	به	ارباب	های	
خود	از	جمله	آمریکا	و	انگلیس	داشتند	تا	در	این	زمینه	تصمیم	بگیرند	و	اصلا	توجهی	به	

نیاز	کشور	نداشتند.
نماینده	مردم	بهار	و	کبودرآهنگ	در	مجلس	یادآور	شد:	بر	همین	مبنا	ما	شاهد	یک	فقر	

عمومی	و	در	عین	حال	محرومیت	گسترده	حتی	در	خود	تهران	بودیم.
وی	با	بیان	این	که	تلاش	برای	نادیده	گرفتن	دستاوردهای	انقلاب	اسلامی	نوعی	
جوسازی	و	تبلیغات	مسموم	است،	تاکید	کرد:	قطعا	اگر	انقلاب	واقع	نمی	شد	شرایط	ما	

نسبت	به	قبل	از	57	خیلی	تغییری	نداشت.	
عضو	کمیسیون	حقوقی	و	قضایی	مجلس	یادآور	شد:	معاندین	تلاش	می	کنند	از	بی	
اطلاعی	برخی	از	کسانی	که	قبل	از	انقلاب	را	ندیده	و	نسبت	به	آشنایی	ندارند،	سواستفاده	

کنند،	به	همین	خاطر	وظیفه	رسانه	ها	پوشش	دستاوردها	و	بیان	واقعیت	ها	است.	
پور	مختار	درباره	اقتدار	نیروهای	دفاعی	در	۴۰	سال	گذشته،	با	اشاره	به	تحریم	ها	و	
فشارهای	سیاسی	و	اقتصادی	به	جمهوری	اسلامی،	گفت:	این	سطح	از	پیشرفت	که	در	

کشور	ایجاد	شده،	قابل	مقایسه	با	گذشته	نیست	و	از	آن	باید	به	عنوان	معجزه	نام	برد.

رییس	مجلس،	انتخابات	در	ایران	را	
سرمایه	مهم	مردم	سالاری	دینی	دانست	
و	گفت:	انتخاب	همه	مقامات	کشوری	با	
رای	مستقیم	و	غیرمستقیم	مردم	یکی	از	
انقلاب	اسلامی	و	سرمایه	 دستاوردهای	
بزرگ	سیاسی	و	اجتماعی	برای	ملت	است	

که	باید	از	آن	صیانت	کنیم.
جلسه	 ابتدای	 در	 لاریجانی«	 »علی	
علنی	روز	-	سه	شنبه	-	مجلس	افزود:	
ملت	ایران	در	طول	انقلاب	۴۰	ساله	خود	
با	حوادث	و	تحولات	گوناگون	مواجه	بود	
که	حاوی	درس	های	آموزنده	برای	حرکت	

آینده	در	کشور	است.
وی	خاطرنشان	کرد:	ملت	سترگ	ایران	
در	22	بهمن	57	کار	بزرگ	و	تاریخی	
با	رژیم	دیکتاتوری	وابسته	را	به	 مبارزه	
نتیجه	رساند	و	با	راهنمایی	های	پیشوای	
بزرگ	انقلاب	حضرت	امام	)ره(	نظام	مردم	

سالاری	دینی	را	جایگزین	آن	کرد.
وی	ادامه	داد:	این	حرکت	مهم	از	بین	
بردن	استبداد	آمریکایی	و	حاکم	کردن	
دموکراسی	پیام	مهمی	برای	دیکتاتورهای	
به	 و	 افتادند	 لرزه	 به	 منطقه	داشت	که	
همین	جهت	از	ابتدای	انقلاب	علیه	ملت	

ایران	تا	امروز	متحد	شدند.

رییس	مجلس	تصریح	کرد:	انقلاب	
اسلامی	ایران	از	سوی	دیگر	ملت	های	
منطقه	را	بیدارتر	کرد	که	نتایج	آن	را	در	
تحولات	سال	های	اخیر	منطقه	می	توان	
دموکراسی	 مسیر	 همچنین	 دید.	
و	 شد	 عمیق	تر	 داخل	 در	 خواهی	
است	 سیاسی	 عقلانی	 رشد	 یک	 این	
حاصل	 اسلامی	 انقلاب	 برکت	 به	 که	
همه	 را	 آن	 زمینه	های	 باید	 البته	 شد	
دستگاه	های	حاکمیتی	بر	اساس	آخرین	
دستاوردهای	بشری	و	مبتنی	بر	تعالیم	

اسلامی	هر	روز	فراهم	تر	کنند.

لاریجانی	افزود:	انتخابات	در	این	۴۰	
سال	سرمایه	مهم	مردم	سالاری	دینی	
بوده	است	و	عملا	ملت	با	انقلاب	اسلامی	
سرنوشت	خود	را	به	دست	گرفت	در	حالی	
که	در	رژیم	شاه،	مجلس	سنا	و	ملی	وجود	
داشت	که	کالبد	سیاسی	بی	جانی	بودند	
که	توسط	لیست	های	دربار	پُر	می	شدند.

* هیچ جریان سیاسی در ایران  
احساس حذف شدگی نمی کند 

مجالس	 در	 کرد:	 خاطرنشان	 وی	
شوندگان	 انتخاب	 نه	 پهلوی	 رژیم	
اقبالی	 مردم	 نه	 و	 داشتند	 دخالتی	

برای	حضور	در	چنین	صحنه	مضحکی	
داشتند،	در	این	۴۰	سال	همه	مسوولان	
کشور	اعم	از	رهبری،	رییس	جمهوری،	
رای	 با	 همگی	 وزیران	 و	 نمایندگان	
مستقیم	و	غیر	مستقیم	ملت	انتخاب	
بزرگ	 سرمایه	 یک	 این	 و	 شوند	 می	
سیاسی	و	اجتماعی	برای	ملت	است	که	
باید	از	آن	صیانت	کنیم	و	آن	را	تعمیم	
بخشیم.رییس	مجلس	تصریح	کرد:	یکی	
انتخابات	 قانون	 بهبود	 اقدامات	 این	 از	
نظام	در	 است،	در	سیاست	های	کلی	
بخش	انتخابات،	عادلانه	بودن	یک	رکن	
تلقی	شده	است	که	این	عادلانه	بودن	در	
مشارکت	سیاسی	یعنی	فراگیری	هر	چه	
بیشتر	و	نقش	داشتن	بر	اساس	میزان	
تحقق	 برای	 شد:	 یادآور	 رای.لاریجانی	
چنانچه	 انتخابات	 مبنای	 بر	 امر	 این	
های	 جریان	 همه	 و	 شود	 تناسبی	
سیاسی	و	حتی	افراد	مستقل	بر	حسب	
میزان	رای	در	سرنوشت	انتخابات	موثر	
باشند	از	وضعیت	فعلی	به	سیاست	کلی	
نزدیک	تر	و	به	مبنای	عقلانی	سیاست	
کلی	منطبق	تر	خواهد	بود	و	هیچ	گروه	
و	جریان	سیاسی	احساس	حذف	شدگی	

نمی	کند.

وزیر	اطلاعات	در	آئین	رونمایی	از	۱2	جلد	کتاب	روزشمار	انقلاب	در	ساری	گفت:	انحراف	
هرانقلابی	را	تهدید	می	کند	و	آشنایی	با	تاریخ	مصونیت	در	مسیر	انقلاب	را	به	همراه	دارد.

حجت	الاسلام	سید	محمود	علوی	در	آئین	رونمایی	از	۱2	جلد	کتاب	روزشمار	انقلاب	
اسلامی	در	ساری	گفت:	رونمایی	از	۶	هزار	سند	به	جا	مانده	از	انقلاب	حرکتی	کوچک	برای	

نشان	دادن	گوشه	ای	از	حماسه	های	های	مردم	مازندران	است.
وی	افزود:	انحراف	هر	انقلابی	را	تهدید	می	کند	و	باید	از	انحراف	درحرکت	و	تحریف	
تاریخ	انقلاب	جلوگیری	کرد.وزیر	اطلاعات	با	بیان	اینکه	آشنایی	با	تاریخ	مصونیت	در	مسیر	
انقلاب	را	به	همراه	دارد،	خاطرنشان	کرد:	ما	برای	این	که	در	مسیر	با	تحریف	انقلاب	مواجه	
نشویم	همیشه	باید	همراه	با	تاریخ	حرکت	کنیم	و	آشنایی	با	تاریخ	چراغ	راه	آینده	و	مسیر	
انقلاب	اسلامی	است.علوی	با	بیان	اینکه	باید	تاریخ	نقطه	به	نقطه	انقلاب	اسلامی	مورد	توجه	
قرار	گیرد؛	چرا	که	ما	برای	پیروزی	انقلاب	اسلامی	شهیدان	زیادی	را	تقدیم	کردیم	و	نقش	
مازندران	نیز	در	این	انقلاب	پررنگ	بود،	تصریح	کرد:	حضور	مردم	از	یک	سو	و	وحدت	و	

انسجام	بر	پایه	های	امام	و	رهبری	موفقیت	این	انقلاب	را	به	همراه	دارد.
وی	با	اشاره	به	اینکه	این	وزارتخانه	چند	ده	هزار	اسناد	انقلاب	اسلامی	را	در	اختیار	دارد	و	

بنا	دارد	تا	این	اسناد	را	به	عنوان	گنجینه	های	باقی	مانده	از	نظام	طاغوت	در	اختیار	مردم	قرار	
دهد،	افزود:	وزارت	اطلاعات	۳۴۰	کتاب	بر	اساس	اسناد	ساواک	در	استان	های	مختلف	در	

سطح	کشور	منتشر	کرده	که	۱5	جلد	از	این	کتاب	مربوط	به	استان	مازندران	است.
وزیر	اطلاعات	یادآور	شد:	تدوین	روز	شمار	انقلاب	اسلامی	باعث	می	شود	کسانی	که	پای	

این	انقلاب	زحمت	کشیدند	در	حافظه	تاریخی	ملت	بار	دیگر	جلوه	کنند.
وی	گفت:	ویژگی	مردم	مازندران	ستم	ستیزی	بوده	که	به	روی	علویان	و	اسلام	آغوش	

گشوده	و	با	استبداد	همراه	نشدند	و	این	استان	این	چنین	تاریخی	را	به	ثبت	رسانده	است.
علوی	در	ادامه	با	بیان	اینکه	ولایت	مداری	ما	از	مسیر	فاطمه	زهرا	)س(	است،	ادامه	داد:	
برای	تثبیت	آئین	های	قدرت	اگر	قرار	باشد	ارزش	ها	و	اخلاق	اسلامی	فدای	قدرت	سیاسی	

شود	از	اسلام	چیزی	نمی	ماند.
وزیر	اطلاعات	با	بیان	اینکه	اگر	حضور	در	راهپیمایی	22	بهمن،	روز	قدس،	نماز	جمعه	و	
حضور	در	پای	صندوق	های	رأی	آسیب	ببیند	برای	کشور	خطرآفرین	خواهد	بود،	یادآور	شد:	
نباید	از	مسیر	رهبری	خارج	شویم،	همانطور	که	۱۴۰۰	سال	پیش	فاطمه	)س(	فرموده	بودند	

اگر	از	مسیر	حضرت	علی	)ع(	و	ولایت	او	خارج	شویم	مسیر	منحرف	خواهد	شد.

علی لاریجانی:

انتخابات در ایران سرمایه مهم مردم سالاری دینی است

وزیر اطلاعات:

انحراف هر انقلابی را تهدید می کند

اخبــار سرمقاله

یادداشت)۱(

یادداشت )۲(

دبیر	شورای	عالی	امنیت	ملی	گفت:	همکاری	ایران	
و	سوریه	برای	مبارزه	با	تروریسم	تکفیری	دستاوردهای	
غیرقابل	انکاری	برای	منطقه	و	امنیت	بین	المللی	بدنبال	
داشته	است	و	این	روند	تا	پایان	یافتن	بحران	امنیتی	در	این	

کشور	ادامه	خواهد	داشت.
»علی	شمخانی«	روز	سه	شنبه	در	دیدار	با	ولید	المعلم	
وزیرخارجه	سوریه	با	ابراز	امیدواری	از	روند	رو	به	گسترش	
مناسبات	میان	دو	کشور	در	عرصه	های	مختلف	به	ویژه	
در	حوزه	های	تجاری	و	اقتصادی،	تصریح	کرد:	بازگشت	
امنیت	به	سوریه	فرصتی	مهم	برای	توسعه	و	خدمت	رسانی	
به	مردم	رنج	دیده	این	کشور	است	و	جمهوری	اسلامی	ایران	
همانگونه	که	در	عرصه	مبارزه	با	تروریسم	در	کنار	دولت	و	
ملت	سوریه	بود	در	دوران	بازسازی	این	کشور	نیز	از	ارائه	هیچ	

کمک	و	مشورتی	مضایقه	نخواهد	کرد.	
با	قدردانی	از	تلاش	 دبیر	شورای	عالی	امنیت	ملی	
های	سیاسی	دولت	سوریه	برای	ایجاد	زمینه	مشارکت	
اعضای	جامعه	مدنی	در	کمیته	بازبینی	قانون	اساسی	اظهار	

داشت:	کارشکنی	های	متعدد	و	زیاده	خواهی	غربی	ها	در	
فرایندهای	سیاسی	جاری	نشان	می	دهد	که	مواضع	و	بهانه	
های	بی	منطق	آن	ها	صرفا	برای	حمایت	از	استمرار	بحران	

در	این	کشور	است.
شمخانی	با	بیان	اینکه	مسائل	جهان	اسلام	به	صورت	
باید	 یکپارچه	و	درهم	تنیده	بوده	وکشورهای	اسلامی	
با	اتخاذ	رویکرد	همگرایی	و	همکاری	برای	رفع	مشکلات	
موجود	اهتمام	نمایند	تصریح	کرد:	دشمنان	مشترک	جهان	
اسلام،بویژه	آمریکا	و	رژیم	صهیونیستی	تلاش	می	کنند	تا	
منافع	کلان	کشورهای	اسلامی	مانند	امنیت	و	پیشرفت	
اقتصادی	را	از	طریق	ایجاد	و	توسعه	نزاع	و	تفرقه	نابود	نمایند.
دریابان	شمخانی	ادامه	تجاوزگری	رژیم	صهیونیستی	
به	خاک	سوریه	و	اقدام	علیه	ارتش	و	نیروهای	مقاومت	و	
همچنین	نقض	تمامیت	ارضی	این	کشور	را	غیر	قابل	قبول	
عنوان	کرد	و	خاطر	نشان	کرد:در	صورت	تداوم	این	اقدامات،	
تدابیر	پیش	بینی	شده	برای	بازدارندگی	و	پاسخ	قاطع	و	
متناسب	به	گونه	ای	که	درس	عبرتی	برای	حکام	دروغگو	و	

جنایتکار	اسرائیل	باشد،	فعال	خواهد	شد.
ولید	معلم	وزیر	امور	خارجه	سوریه	نیز	در	این	دیدار	با	
ارائه	گزارشی	از	آخرین	تحولات	میدانی	این	کشور،	پیگیری	
مسیر	سیاسی	برای	عبور	از	بحران	را	یکی	از	گزینه	های	
مهم	دانست	و	افزود:	دولت	سوریه	با	جدیت	به	گفت	وگو	با	
مخالفان	غیر	مسلح	که	به	حفظ	یکپارچگی	کشور	علاقمند	
هستند،	ادامه	خواهد	داد.وی	با	تقدیر	از	حمایت	های	
گسترده	جمهوری	اسلامی	ایران	از	مردم	و	دولت	سوریه،	
دستیابی	به	صلح	و	امنیت	پایدار	در	منطقه	را	منوط	به	تغییر	
رویکرد	برخی	کشورها	در	حمایت	از	تروریسم	و	مقابله	واقعی	
و	غیرتبلیغاتی	با	بقایای	عناصر	تروریست	جبهه	النصره	و	

سایر	گروه	های	مرتبط	با	آنان	دانست.
معلم	افزود:	مستشاران	نظامی	ایران	به	دعوت	دولت	
سوریه	و	به	منظور	توانمند	سازی	نیروهای	مسلح	این	کشور	
برای	مقابله	با	تروریسم	در	سوریه	حضور	یافته	اند	و	دولت	
خود	را	موظف	به	حفظ	امنیت	نیروهای	ایرانی	حاضر	در	

خاک	این	کشورمی	داند.

شمخانی در دیدار با ولید المعلم:

همکاری ایران و سوریه در مبارزه با تروریسم ادامه می یابد

معاون	اول	رئیس	جمهور	آرمان	های	
امام	خمینی	)ره(	و	رهبری	معظم	که	برای	
انقلاب	و	نظام	ترسیم	کردند	همچنان	پا	

برجاست.
افتتاح	 آئین	 در	 اسحاق	جهانگیری	
کارخانه	دومفروسیلیس	غرب	پارس	ملایر	
با	بیان	اینکه	آرمان	های	انقلاب	برای	نسل	
این	 اظهارداشت:	 دارد	 تازگی	 ما	 جوان	
آرمان	ها	شامل	آزادگی،	استقلال	و	عدالت	

خواهی	بوده	و	هست.
وی	با	بیان	اینکه	ملت	ایران	همواره	
به	دنبال	عدالت	و	توسعه	کشور	بوده	و	
هستند،	اظهار	کرد:	۴۰	سال	پیش	امام	
خمینی	)ره(	این	آرمان	ها	را	برای	انقلاب	

مطرح	کردند	و	انقلابیون	آنها	را	دنبال	
نمودند.جهانگیری	با	تأکید	بر	اینکه	ما	امروز	
به	دنبال	همین	آرمان	ها	هستیم،	گفت:	
امروز	ایران	در	حوزه	آزادگی	و	استقلال	
پیشرفت	شایان	توجهی	داشته	و	ما	در	
خاورمیانه	آزادترین	کشور	منطقه	هستیم.
وی	با	بیان	اینکه	هیچ	اتفاق	بزرگی	در	
هیچ	کشوری	در	یک	لجظه	رخ	نمی	دهد،	
بلکه	باید	مسیر	طبیعی	خود	را	طی	کند،	به	
موقعیت	ایران	در	فضای	بین	المللی	اشاره	
کرد	و	افزود:	جشن	های	انقلابی	فرصت	
مغتنمی	است	که	طی	آن	مسئولین	و	
مدیران	اجرایی	آرمان	ها	و	اهداف	متعالی	
نظام	و	انقلاب	را	برای	ملت	و	نسل	جوان	

تفهیم	و	تشریح	کنند.
وی	ادامه	داد:	ما	طی	این	۴۰	سال	به	
دنبال	عدالت	بودیم	و	عدالت	همان	گوهر	
بی	نظیری	است	که	همچنان	در	پی	تحقق	
کامل	آن	هستیم.معاون	اول	رئیس	جمهور	
با	اشاره	به	اینکه	رسانه	های	خارجی	به	
دنبال	این	هستند	که	نشان	دهند	وضعیت	
انقلاب	 از	 قبل	 به	 نسبت	 ایران	 مردم	
وضعیتی	بدتر	است،	خاطرنشان	کرد:	این	
در	حالی	است	که	در	سال	های	پس	از	
انقلاب	فاصله	غنی	و	فقیر	کمتر	شده	و	امام	
خمینی	)ره(	در	همان	سال	های	ابتدایی	
نهادهای	خدمات	رسان	فراوانی	را	تأسیس	
کردند	که	وظیفه	اصلی	آن	خدمات	رسانی	

به	محرومین	جامعه	بود.
جهانگیری	با	بیان	اینکه	خدمات	دولتی	
شامل،	برق،	آب،	گاز،	مخابرات	و	راه	عبور	
به	دورترین	مناطق	کشور	رسیده	است	
تصریح	کرد:	ما	از	فساد	موجود	در	کشور	
ناراحتیم	و	به	دنبال	ریشه	کنی	آن	هستیم.
وی	در	بخش	دیگری	از	سحنان	خود	
با	بیان	اینکه	طی	سال	های	اخیر	در	بخش	
صنایع	معدنی	اتفاقات	بی	نظیری	در	کشور	
رقم	خورده	است،	افزود:	ظرفیت	برداشت	
ما	از	معادن	چندین	برابر	رشد	داشته	و	
همچنین	در	بحث	فروآلیاژها	و	صنایع	
معدنی	بخش	نفت،	گاز	و	برق	و	انرژی	

کشور	پیشرفت	فراوانی	داشته	است.

رئیس	 فناوری	 و	 علمی	 معاون	
جمهوری	گفت:	حرکت	خوبی	از	سوی	
تاسیس	 برای	 کرده	 تحصیل	 جوانان	
شرکت	های	دانش	بنیان	در	کشور	ایجاد	
شده	است	و	این	نسل	جدید	کارآفرین	به	
دنبال	شکوفایی	و	پویایی	هرچه	بیشتر	

اقتصاد	ایران	هستند.
سورنا	ستاری	روز	سه	شنبه	درحاشیه	
بازدید	از	واحدهای	صنعتی	فن	آور	و	دانش	
بنیان	استان	قم،	در	گفت	وگوبا	خبرنگاران	
افزود:	نسل	جدیدی	از	کارآفرینان	تحصیل	

مالی	 بازارهای	 به	 ورود	 درحال	 کرده	
هستند	که	فعالیت	آنان	آینده	اقتصاد	
بیان	 وی	 کنند.	 می	 متحول	 را	 کشور	
کرد:	اکنون	بیش	از	۱۴۰	نوع	خدمت	
برای	حمایت	از	شرکت	های	دانش	بنیان	
صورت	می	گیرد	و	برای	توسعه	کسب	و	
کارهای	دانش	بنیان	در	کشور	به	دنبال	

گسترش	این	خدمات	هستیم.	
فروش	 گذشته	 سال	 داد:	 ادامه	 وی	
	۶۰ حدود	 بنیان	 دانش	 های	 شرکت	
هزار	میلیارد	تومان	بوده	است	که	به	طور	

حتم	این	رقم	در	آمار	نهایی	سال	جاری	
با	افزایش	چند	برابری	مواجه	خواهد	بود.	

ستاری	گفت:	به	دنبال	توسعه	فرهنگ	
کارآفرینی	مبتنی	بر	فعالیت	های	دانش	
بنیان	هستیم	و	در	این	راستا	از	جوانان	

علاقه	مند	حمایت	می	کنیم.	
جلسات	 برگزاری	 به	 اشاره	 با	 وی	
مشترک	با	اعضای	هیات	دولت	برای	حل	
مشکلات	شرکت	های	دانش	بنیان	افزود:	
در	همین	رابطه	شب	گذشته	با	وزیر	اقتصاد	
پیرامون	راهکارهای	حمایت	های	بیشتر	از	

شرکت	های	دانش	بنیان	جلسه	داشتیم.	
وی	درخصوص	برخی	حمایت	های	قابل	
توجه	از	شرکت	های	دانش	بنیان،	گفت:	
مساله	معافیت	مالیاتی	شرکت	های	دانش	
بنیان	برای	سال	9۶	حل	شده	و	در	این	

خصوص	مشکلی	وجود	ندارد.	
افزود:	همچنین	یک	کانال	 ستاری	
مستقل	برای	بحث	بیمه	شرکت	های	
دانش	بنیان	ایجاد	و	آنها	در	یک	اکوسیستم	
جدا	از	حوزه	صنعت	سنتی	کشور،	دیده	

می	شوند.	

معاون اول رییس جمهور :

به دنبال ریشه کنی فساد از کشور هستیم

معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری:

نسل جدید کارآفرینان اقتصاد کشور را شکوفا می کنند

وزیر	نفت	با	تکذیب	ادعاهای	مربوط	به	مخالفت	با	
امضای	قرارداد	با	شرکت	های	روسی	و	چینی،	گفت:	
»فقط	در	مقابل	منافع	ملت	ایران	تعظیم	می	کنم،	حاضر	
نیستم	برای	اینکه	فردی	خوشش	بیاید	از	عزت	ملت	ایران	
کوتاه	بیایم،	دنبال	این	نیستیم	که	کشورهای	دیگر	از	ما	

خوششان	بیاید.«
»بیژن	زنگنه«		دیروز	در	نشست	خبری	با	تشریح	
دستاوردهای	صنعت	نفت،	درباره	نامه	72	نماینده	مجلس	
و	ادعاهای	مطرح	شده	درباره	تمایل	نداشتن	وزیر	نفت	
برای	همکاری	با	شرکت	های	روسی	و	چینی،	گفت:	برخی	
ادعاها	فقط	مطرح	شده	و	سندی	برای	آن	ارایه	نمی	شود.	
»آنها	می	گویند	ما	تمایل	نداریم	با	روسیه	و	چین	کار	کنیم	

اما	سند	و	دلیلشان	چیست؟«
وی	ادامه	داد:	ما	برای	میدان	های	آزادگان	و	یادآوران	
با	چینی	ها	مذاکرات	خارج	از	مناقصه	داشته	ایم	اما	آنها	

براساس	ملاحظاتشان	تمایل	به	همکاری	ندارند.
وزیر	نفت	گفت:	»می	خواهیم	قرارداد	امضا	کنیم	اما	
چینی	ها	و	...	به	عنوان	پدر	عروس	نیز	باید	موافقت	کنند.«
زنگنه	با	بیان	اینکه	»کدام	قرارداد	را	آنها	خواسته	اند	
امضا	کنند	اما	ما	امضا	نکرده	ایم؟«	اظهار	داشت:	فقط	در	

مقابل	منافع	ملت	ایران	تعظیم	می	کنم.
* معاملات نفت شفاف است

تاریک	 اتاق	 ما	 برخی	می	گویند	 نفت	گفت:	 وزیر	
معاملات	نفت	داریم؛	بله	ما	برای	دشمنان	اتاق	تاریک	
داریم	اما	برای	نظام	و	داخل	کشور	همه	فعالیت	ها	شفاف	
است.	»روزی	که	این	شرایط	سخت	بر	طرف	شود	همه	

شرایط	و	فعالیت	ها	را	خواهیم	گفت.«
وی	ادامه	داد:	شبانه	روز	در	حال	فعالیت	برای	مقابله	با	
تحریم	و	دور	زدن	آن	هستیم	اما	نمی	توان	آنها	را	اعلام	
کرد	زیرا	آمریکا،	رژیم	صهیونیستی	و	اشرار	منطقه	نیز	آنها	

را	خواهند	شنید.
زنگنه	افزود:	همان	طور	که	آمریکا	نتوانست	صادرات	
نفت	ما	را	به	صفر	برساند	با	اقدامات	انجام	شده	توسط	ما	در	

آینده	نیز	نخواهد	توانست	این	کار	را	انجام	دهند.
وی	خاطرنشان	کرد:	اکنون	چند	صد	نفر	در	وزارت	
خزانه	داری	و	اداره	اوفک	آمریکا	بطور	لحظه	ای	در	حال	

رصد	فعالیت	های	نفتی	ایران	و	کارشکنی	هستند.
* طرح ادعاهای بدون سند توسط نمایندگان

وزیر	نفت	درباره	ادعای	مطرح	شده	در	نامه	72	نماینده	
مجلس	به	سران	سه	قوه	مبنی	بر	درخواست	روسیه	برای	

ساخت	خط	لوله	صادرات	گاز	ایران	به	اروپا	نیز	گفت:	این	
موضوع	را	برای	نخستین	بار	است	که	می	شنوم؛	مذاکرات	
زیادی	با	روس	ها	داشته	ایم	اما	هیچگاه	چنین	پیشنهادی	
را	نداده	اند.وی	افزود:	»بحث	صادرات	گاز	به	اروپا،	موضوع	
مهمی	است	که	باید	خدمت	رهبر	معظم	انقلاب	و	رییس	

جمهوری	ارایه	شود	که	هیچ	وقت	مطرح	نشده	است.«
زنگنه	گفت:	»عجیب	است	که	این	پیشنهاد	مهم	را	
روس	ها	به	مقام	های	ایران	نداده	اند	اما	رفته	اند	در	گوشی	
به	یکی	از	کارشناسان	گفته	اند	و	وی	نیز	به	این	نمایندگان	
منتقل	کرده	است.«»چرا	چنین	دروغ	های	شاخدار	و	

بزرگی	را	عده	ای	رفته	و	به	نمایندگان	گفته	اند.«
وزیر	نفت	به	اهمیت	صنعت	نفت	در	دوران	تحریم	
اشاره	کرد	و	افزود:	نوک	اصلی	جنگی	که	آمریکا	علیه	ملت	
ایران	به	طور	غیرقانونی	و	یک	جانبه	و	به	تحریک	منافقین	
و	با	حمایت	اسرائیل	و	اشرار	منطقه	آغاز	کرده،	صنعت	

نفت	است.	
وی	ادامه	داد:	هدف	نخست	آمریکا	آن	است	که	درآمد	
صادراتی	ایران	را	به	صفر	برساند	و	در	صورتی	که	موفق	به	
تحقق	این	هدف	نشوند	تلاش	می	کند	مانع	نقل	و	انتقال	

پول	صادرات	ایران	شود.	

وزیر نفت:

فقط برای منافع ملت ایران تعظیم می کنیم

مصطفی  داننده

مهدی حاج محمود عطار
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اقتصادی

گمرک خواهان تفویض برخی اختیارات سازمان توسعه تجارت شد؛

پیشنهادگمرکبرایتعیینتکلیف
اظهارنامههایوارداتی

معاون فنی و امور گمرکی گمرک، در نامه ای به سازمان توسعه تجارت خواست تا 
برای تسهیل و تسریع در امور مراجعان و جلوگیری از رسوب کالا در گمرکات، بنادر و 
تعیین تکلیف برخی اظهارنامه هایی که گروه های کالایی آنها تغییر یافته، در برخی موارد 

اختیارات لازم جهت حل مشکلات به گمرک داده شود.
به گزارش گمرک جمهوری اسلامی، در نامه »مهرداد جمال ارونقی« آمده است: با 
توجه به اولویت بندی ثبت سفارش ها از سوی دستگاه های اجرایی و معرفی به بانک 

مرکزی برای تخصیص ارز، تمام تعرفه ها با گروه سه کالایی به گروه 2 تغییر یافته است. 
وی پیشنهاد کرده است: چنانچه کالای اظهاری به گمرک، جزو گروه کالایی یک است 
و ردیف تعرفه کالایی تغییر یافته اما در همان گروه یک باقی مانده است، علاوه بر پذیرش 
موضوع توسط گمرک، همزمان با ترخیص کالا، به بانک مربوطه و وزارت صمت اعلام 

شود. 
در این نامه اضافه شده است: همچنین اگر کالای اظهاری به گمرک، جزو گروه کالایی 
یک بوده که به گروه 2 تغییر یافته است، در صورت ارائه نامه از سوی بانک مربوطه مبنی 
بر پرداخت مابه  التفاوت توسط ذینفع و اعلام بلامانع بودن ترخیص کالا از سوی بانک 
مربوطه، نسبت به ترخیص کالا اقدام، تغییرات صورت پذیرفته در اظهارنامه، همزمان با 
ترخیص کالا، به بانک مربوطه و وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام شود.  معاون گمرک 
در این نامه آورده است: چنانچه کالای اظهاری به گمرک، جزو گروه کالایی 2 بوده که 
ردیف تعرفه آن تغییر یافته و در گروه یک قرار گرفته است، این امر نیاز به مراجعه ذی نفع 

به وزارت صنعت، معدن و تجارت و اصلاح مجوز ثبت سفارش کالا خواهد داشت.
بر اساس پیشنهاد وی، اگر کالای اظهاری به گمرک، جزو گروه کالایی 2 بوده و تنها 
ردیف تعرفه کالا تغییر پیدا کرده و در همان گروه کالایی )گروه 2( نیز باقی می ماند، 
ضمن پذیرش مورد توسط گمرک، تغییرات صورت پذیرفته در اظهارنامه، همزمان با 

ترخیص کالا، به بانک مربوطه و وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام شود.
معاون فنی امور گمرکی گمرک ایران در این نامه تاکید کرده، چنانچه اقدام درخصوص 
موارد پیشنهادی به گمرک تفویض شود، بسیاری از اظهارنامه ها با این اقدام تعیین 

تکلیف شده و دپوی کالاها در گمرکات از این جهت به صفر خواهد رسید.
به گزارش ایرنا، پس از تغییر سیاست های ارزی دولت، کالاهای وارداتی در چهار گروه 
ساماندهی شدند؛ گروه کالایی نخست مربوط به کالاهای اساسی و ضروری است که ارز 

آن از محل درآمدهای ناشی از فروش نفت تامین می شود.
گروه کالایی دوم شامل مواد اولیه و کالاهای واسطه ای و سرمایه ای می شود که تامین 

ارز آنها از محل صادرات پتروشیمی، فولاد و مواد معدنی است.
گروه کالایی سوم برای کالاهای مصرفی در نظر گرفته شده که ارز آنها ناشی از صادرات 

کالاهایی است که ملزم به ارائه در سامانه نیما نیستند.
واردات گروه چهارم کالایی نیز به کشور ممنوع است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه تاکید کرد

لزومبهرهگیریازظرفیتهایموجوددر
سطحاستانها

رئیس سازمان برنامه و بودجه بر لزوم حداکثری بهره گیری از طرفیت های موجود در 
سطح استانها تاکید کرد.

محمد باقر نوبخت در مراسم رونمایی از اسناد توسعه ای استان تهران شد، گفت:قطعاً 
بدون مطالعه ظرفیت های هر کشور گام برداشتن در جهت توسعه یافتگی غیرممکن 
است، هر کشوری باید توجه کند علاوه بر نقاط ضعف و قوتی که دارد چه ظرفیت هایی 
در آن وجود دارد که می توان از آنها استفاده کنند. سند آمایش در جهت تحقق این مهم 

تدوین می شود.
نوبخت ادامه داد: این سند می گوید هر یک از بخش ها و جغرافیای استان آمادگی 
انجام چه کاری دارد و چه نقشی باید به استان با توجه به ظرفیت های که دارد محول 
شود. با این سند می توان گفت چگونه از وضع موجود می توانیم به وضع مطلوب برسیم 

و برای تحقق این مهم باید از مسؤولان استان تهران قدردانی کنیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به تدوین اسناد توسعه ای در سطح استان تهران 
گفت: غیر از آن چه به دنبال توسعه از طریق برنامه ها هستیم باید به این واقعیت نیز 
بپردازیم، با همه تنوع در اهداف توسعه ای دو سرفصل به صورت مشترک در مبانی نظری 
آن قابل تبیین است. نخست این که در رهگذری در جهت بالارفتن درآمدهای کشور 

افرادی که محروم هستند برخوردار شوند که قطعاً این مسیر طولانی خواهد بود.
وی ادامه داد: در سر فصل دوم نیز باید برنامه های توسعه ای داشته باشیم برای بخشی 
از اقشار کم برخوردار تا در مسیر برخورداری بیشتر گام بردارند که این موضوع در 

کشورهای توسعه یافته به همین شیوه قابل مشاهده است.
وی تاکید کرد: عده ای اعتقاد دارند در کنار رشد اقتصادی باید به عدالت در حوزه 
توزیع ثروت هم توجه کنیم، در تهران غیر از تهیه اسناد توسعه ای، سند برای مقابله با 
آسیب های اجتماعی تنظیم شده که باید به این نکته توجه کنیم تهران رونمایی دارد 
که همه می بینیم، واقعیت هایی هم در زیر پوست آن وجود دارد که نمایان نمی شود و ما 

موظف هستیم به صورت خاص برای این بخش کار کنیم.
نوبخت تاکید کرد: آسیب های اجتماعی واقعیت تلخی است که در همه کشورها وجود 
دارد، اما به این دلیل نمی توانیم خود را راضی کنیم چون در کشور ما این آسیب ها کمتر 
وجود دارد می توانیم با آن کنار بیایم. ما تفکر اسلامی را مطرح کردیم و نباید حتی برای 

یک مورد از آسیب ها قانع و راضی باشیم.

مدیرعامل بیمه ایران:

فقط18درصدازبدهیهایبیمهایران
وصولشدهاست

مدیرعامل بیمه ایران اعلام کرد، این شرکت در 10 ماهه امسال توانسته فقط 18 درصد 
از بدهی خود را از بدهکاران که اغلب نهادهای دولتی هستند، وصول کند.

 »محسن پورکیانی« روز سه شنبه در نشست خبری به مناسبت چهلمین سال پیروزی 
انقلاب اسلامی اظهار داشت: بیمه ایران در چهار دهه انقلاب همواره کنار مردم بوده و 

حتی در جنگ تحمیلی و نبرد نفتکش ها، نگداشت بازرگانی کشور تعطیل شود.
وی با تاکید بر اینکه این شرکت ضمن اجرای تکالیف حاکمیتی دولت، باید همچون 
سایر بنگاه ها سودده باشد، افزود: براساس هدفگذاری انجام شده، برای امسال 6 
اولویت »شفافیت، وصول مطالبات، اصلاح پرتفو، توسعه بیمه زندگی، افزایش فروش 

نقدی و کاهش خسارت« طراحی کرده ایم.
وی با ارایه آماری از عملکرد 10 ماهه این شرکت اظهار داشت: در این مدت با وجود 
اینکه پارسال بخشی از حق بیمه 2 هزار میلیارد تومانی از دست رفت، اما حق بیمه ها 29 
درصد رشد کرد. پورکیانی با اعلام اینکه میزان خسارت های پرداختی این شرکت فقط 
سه درصد رشد کرده است، افزود: اکنون نسبت خسارت از ۷9 به 6۳ درصد بهبود یافته 
است.  وی با بیان اینکه رشته درمان دومین عامل در کاهش توانگری بیمه ایران بوده 
است، اضافه کرد: سهم این رشته را به 1۴ درصد کل پرتفوی بیمه خود رسانده و قصد 
داریم آن را به 9 درصد برسانیم. مدیرعامل بیمه ایران با اعلام اینکه می خواهیم بیمه 
زندگی را جایگزین بیمه درمان کنیم اظهار داشت: از ابتدای امسال مجتمع تخصصی 
بیمه زندگی را راه اندازی کرده و قصد داریم برای سال آینده شبکه فروش آن را توسعه 
دهیم. وی، حجم طلب این شرکت از بدهکاران کلان را ۴۵00 میلیارد تومان اعلام کرد 
و گفت: 60 درصد این بدهی مربوط به بدهکاران بزرگ است. پورکیانی درباره ضریب 
خسارت در رشته شخص ثالث نیز گفت: این ضریب در گذشته 1۳0 درصد بود که انتظار 
می رود تا پایان امسال به 10۵ درصد برسد. وی با اعلام اینکه سهم بیمه شخص ثالث 
در سبد بیمه ایران از ۴8 به ۵۳ درصد رسیده است، گفت: یکی از علل کاهش نسبت 
توانگری این شرکت و افزایش زیاندهی، الزام قانونی بیمه شخص ثالث برای بیمه ایران 
در فروش بیمه نامه است. وی از بنیاد شهید و وزارت آموزش و پرورش به عنوان 2 بدهکار 

بزرگی یاد کرد که هر کدام نیمی از بدهی خود را پرداخته اند.

کالاهای اساسی در شرایطی گران تر از قیمت واقعی به دست مردم می رسد که این 
بازار نه مشمول تحریم های جدید شده و نه با کمبود ارز دولتی مواجه است. بسیاری 
معتقدند در حال حاضر مشکل کمبود کالاهای اساسی از جمله گوشت قرمز و مرغ و 

... وجود سودجویان در سیستم تامین و توزیع و غیاب نظارت کارآمد است.
در حالی که بارها مسوولان از تربیون های مختلف از جمله وزارت کشور، وزارت 
کشاورزی، صمت، صحن مجلس، سازمان برنامه وبودجه و ... اعلام می کنند که 
مشکلی برای تامین کالاهای اساسی وجود ندارد اما واقعیت بازار نشان می دهد که 
کمبود عرضه در اقلامی مانند گوشت قرمز و گوشت مرغ و ... باعث افزاش قیمت 
آن ها شده است؛ اقلامی که علی رغم اختصاص ارز دولتی و خارج بودن از لیست 

تحریم ها، با مشکل عرضه در بازار مواجهند. 
هر چند که بازار ارز به ثبات نسبی رسیده اما هنوز قیمت برخی از اقلام از جمله 
تعدادی از کالاهای اساسی با نوسان قیمتی قابل توجهی مواجه است. گفته می شود 
مهم ترین عامل افزایش قیمت مستمر در این کالاها که از جمله کالاهای پرمصرف 
هم محسوب می شود، وجود اشکالاتی در سیستم عرضه یعنی تامین و توزیع است. 
با وجود اینکه در تامین بخش قابل توجهی از کالاهای اساسی به خودکفایی رسیده 
ایم و علاوه بر تامین نیاز داخل، توانسته ایم صادر کننده این محصولات و تولیدات 
به کشورهای دور و نزدیک باشیم اما هنوز هم در برآورده کردن یک سری از نیاز های 
داخلی وابسته به بازارهای خارجی هستیم که این وابستگی در تمام کشورها دیده می 

شود و هیچ کشوری نیست که تامین کننده تمام نیازهای داخلی باشد. 

مشکل از آنجایی شروع می شود که عده ای به دنبال سوء استفاده از این شرایط 
غبارآلود اقتصادی هستند و در نبود سیستم نظارت کارآمد عامل ایجاد اختلال در بازار 
شده اند که این اختلال محل درآمدزایی برای عده ای محسوب می شود. از سوی 
دیگر، کوچک ترین اختلال در ذخایر استراتژیک و تامین کالاهای اساسی می تواند 

باعث تشویش اذهان عمومی و ایجاد نگرانی در سطح جامعه شود. 
در این میان، زمزمه هایی از کاهش ذخایر کالاهای اساسی شنیده می شود که 
مسوولان تاکید دارند که این گفته ها شایعاتی بیش نیست و هدف افراد از شیوع این 
شایعات سلب اعتماد بین مردم است. اما از سوی دیگر فعالان اقتصادی بر این باورند 
که باید تنظیم بازار را جدی گرفت و در شرایط اقتصادی حال حاضر کشور نظارت 

کارآمدتری در حوزه تامین کالاهای اساسی اعمال کرد. 
*اختلال در بازار نتیجه بی توجهی به بخش بازرگانی است 

»یحیی آل اسحاق« وزیر بازرگانی دولت ششم در گفت وگو با پژوهشگر ایرنا با بیان 
اینکه بخشی از مشکلات بازار به مستقل نبودن دستگاه های مسوول در امور بازرگانی 
برمی گردد، گفت: باید بدانیم که چهره جنگ نظامی تغییر کرده و به جنگ اقتصادی 
تبدیل شده است. حال در شرایطی که در جنگ تجاری و اقتصادی هستیم از مهم 
ترین اصل تجارت و اقتصاد که بازرگانی محسوب می شود، غافل مانده ایم.  وی ادامه 
داد: باید بپذیریم که در تحقق اهداف برای ادغام وزارتخانه های بازرگانی و صنایع و 
معادن به نتیجه ای نرسیده ایم و راه حمایت از صنعت هم از طریق تقویت بازرگانی 
ممکن است.  آل اسحاق درباره افزایش قیمت کالاهای اساسی به ویژه گوشت قرمز و 

گوشت مرغ که اختلالاتی در بازار ایجاد کرده است، اظهار داشت: دولت یک میلیارد 
دلار به تامین گوشت اختصاص داده است از سوی دیگر گوشت جزو لیست تحریم 
نیست بنابراین منعی در واردات آن نه در حوزه تامین اعتبارات و نه محدودیت های 
ورود نداریم. همچنین در سراسر دنیا بازارهایی هستند که بخواهند به ایران گوشت 

صادر کنند. بنابراین نباید مشکلی در تامین گوشت وجود داشته باشد. 
به گفته رئیس پیشین اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران، در هر حال 
حاضر نیاز بازار برای مصرف کالاهای اساسی مانند گوشت مشخص است، اعتبارات 
دولتی هم تخصیص داده شده است، واردات کنندگان این مواد تعیین شده اند و 
شرکت ها و تعاونی هایی هم که باید این محموله ها به آن ها تحویل شود، معلوم 
هستند. اما چرا باید در این میان با کمبود مواجه باشیم و کالا بسیار گران تر از قیمت 

واقعی به دست مصرف کننده برسد؟ 
وزیر پیشین وزارت بازرگانی تاکید کرد: معتقدم مشکل در این است که وظایف 
نهادهای مختلف در این سیستم تامین وعرضه لوث شده است و نظام عرضه معیوب 

است و از هر نهادی مشکل را جویا می شویم اشکال را در حوزه دیگری می داند. 
آل اسحاق با بیان اینکه اگر سیستم نظارت کارآمدی وجود داشت، گوشت 60 
درصد گران تر از قیمت واقعی به مردم فروخته نمی شد، گفت: رییس جمهوری 
هم اعلام کرده است که ۵0 درصد ارز دولتی برای تامین کالاهای اساسی در محل 
دیگری مصرف شده است بنابراین این به معنای نبود سیستم نظارت کارآمد در این 

پروسه است. 
وی افزود: معتقدم حوزه بازرگانی باید تفکیک شود تا بتواند به وظایف خود عمل 
کند از سوی دیگر نهادهای نظارتی اجازه سوء استفاده از این شرایط را به سودجویان 
ندهند و قاطعانه با این افراد برخورد کنند تا کشور با نبود امنیت در تامین کالاهای 

اساسی مواجه نباشد. 
*بازار ناآرام در حضور نهادهای نظارتی بی شمار 

سیستم سهمیه بندی خاطرات خوبی را از خود برای مردم به جا نگذاشته است. هر 
چند که فیزیک کوپن از میان رفته است اما نظام سهمیه بندی خاطرات کمبود کالا 
در سال های جنگ و صف های طویل عریض برای دریافت کالاهای پرمصرف را برای 
مردم زنده می کند. هر چند که شرایط آن سال ها بر اقتصاد کشور حاکم نیست اما 
وقتی حرف از تسهیلاتی مانند ارایه گوشت براساس مدارک شناسایی و... زده می 
شود واهمه برگشت به آن دوران را برای مردم زنده می کند ولو این اقدامات در جهت 

توزیع عادلانه کالاها و جلوگیری از اختلال در بازار باشد و نه کمبود در ذخایر. 
اما موضوع این است، در شرایطی مهم ترین مشکل بازار کالاهای اساسی را وجود 
سودجویان در سیستم تامین و عرضه عنوان می کنند که در کشورمان چندین نهاد 
نظارتی فعالند و هر کدام به صورت جداگانه باید در هر یک از مراحل تامین کالا چه 
از داخل و چه خارج از کشور نظارت داشته باشد.  در کنار سازمان های تعزیرات، 
حمایت از مصرف کننده و تولیدکننده، ستاد تنظیم بازار، بازرسی کل کشور و ... هر 
یک از دستگاه ها کمیته ها یا زیر مجموعه های نظارتی بر حوزه و بازار خود دارند که در 
مواقع اختلال بازار این مجموعه ها هم وارد عمل می شوند. حال در شرایطی که این 
حجم از نهاد نظارتی برای تعادل بخشی به بازار فعالند و دولت هزینه های زیادی برای 
فعالیت آنها می پردازد اما همچنان شاهد آن هستیم که حتی اقلامی مانند سیب 

زمینی، گوجه فرنگی و امروز هم گوشت می تواند در جامعه التهاب آفرین باشد. 

سودجویان در سیستم تامین و توزیع درغیاب نظارت کارآمد 

نشتی تامین و توزیع کالاهای اساسی در بازار کجا است؟

طی سال های اخیر با وجود نوسانی که در محل های درآمدی دولت ایجاد شد، عملکرد 
پایانی سال مالی نشانی از نبود تعادل بین درآمد و هزینه ندارد. البته این موضوع به معنی 
تحقق کامل منابع و انجام مصارف بر اساس آن نیست، بلکه در شرایط کاهش منابع، 
مصارف نیز تعدیل شده است و دخل و خرج چهار سال اخیر دولت به حدود 9۷0 هزار 

میلیارد تومان می رسد.
به گزارش ایسنا، طی حدود چهار سال گذشته، کشور شرایط خاص و متفاوتی را تجربه 
کرده است؛ به طوری که در سال 1۳9۴ برجام به مرحله اجرا درآمد و به دنبال آن بخشی از 
تحریم های تحمیلی علیه ایران لغو شد که افزایش صادرات نفت و وصول درآمدهای ارزی 
را تسهیل کرد و در ادامه در سال جاری با عدم پایبندی آمریکا به برجام و خروج از آن، بار 
دیگر بخشی از تحریم ها برگشت که به ویژه در حوزه ارزی و نفتی تا حدی وضع منابع و 

مصارف دولت را تحت الشعاع قرار داد.
در این شرایط عملکرد بودجه ای دولت در بخش منابع و مصارف عمومی قابل توجه 
است؛ چراکه به هر حال همواره بودجه تا حد زیادی تحت تأثیر در آمدهای ارزی ناشی 
از نفت بوده و نوسان در میزان منابع ناشی از آن موجب تغییر در بخش های دیگر خواهد 

شد. این در حالی است که حدود دو - سه سال اخیر افزایش درآمدهای دولت از محل 
واگذاری دارایی مالی که عمدتاً انتشار اوراق برای تسویه بدهی دولت بوده، افزایش قابل 

توجهی داشته است.
منابع بودجه عمومی دولت به عنوان بخش اصلی دخل و خرج آن در سال، از سه بخش 
درآمدهای جاری، واگذاری دارایی های سرمایه ای شامل نفت و فرآورده های آن و همچنین 
واگذاری دارایی های مالی )واگذاری سهام و انتشار اوراق( تشکیل می دهد که در این 

بخش در سال 1۳9۴ حدود 200 هزار میلیارد تومان منابع کسب شده است.
از این رقم حدود 112 هزار و 1۷۵ میلیارد تومان در بخش درآمدها و تا 6۷ هزار و ۳۵۷ 
میلیارد تومان از محل فروش نفت و سایر فرآورده های آن محقق شده است. سهم واگذاری 

دارایی های مالی به حدود 22 هزار میلیارد تومان می رسد.
اما این ارقام در سال بعد با تغییراتی مواجه شد؛ به طوری که کل منابع پیش بینی شده به 
حدود 28۳ هزار میلیارد تومان رسید که سهم درآمدها با افزایش نزدیک به ۳0 هزار میلیارد 
تومان نسبت به سال 1۳9۴ به 1۴6 هزار میلیارد می رسد. البته افزایش منابع از محل 

مالیات نیز تأثیرگذار بوده است.
همچنین فروش نفت در سال 1۳9۵، حدود 10 هزار میلیارد تومان افزایش داشته و 
به ۷۴ هزار میلیارد تومان رسیده است. به هر حال در این سال با توجه به لغو تحریم ها و 
افزایش صادرات نفت منابع نسبتاً مناسبی از این محل برای دولت تأمین شد؛ هرچند که 
قیمت نفت تا حدی کاهشی بوده است. ولی نکته قابل توجه در این سال به افزایش منابع 
از محل واگذاری دارایی های مالی بر می گردد که نسبت به سال 1۳9۴ بیش از ۴0 هزار 
میلیارد تومان رشد داشته و به 62 هزار و ۷۴0 میلیارد تومان رسیده است که از اقدام دولت 
برای انتشار اوراق و اسناد خزانه به منظور تسویه بدهی خود به ویژه با پیمانکاران نشأت 
می گیرد.در سال 1۳96 منابع دریافتی در بودجه عمومی ۳20 هزار میلیارد تومان بود؛ 
رقمی که سهم درآمدهای جاری 16۷ هزار و ۵00 تومان، فروش نفت 92 هزار و 290 
هزار میلیارد تومان و انتشار اوراق حدود 60 هزار میلیارد تومان است. در این میان بخش 

واگذاری های مالی نسبت به سال قبل تغییر محسوسی نداشته است.
برای سال جاری و تا پایان نیمه اول نیز جریان درآمدی دولت به گونه ای رقم خورده که 
سهم درآمدهای نفتی نسبت به مصوب شش ماهه رشد مناسبی داشته است، چراکه در 
این مدت افزایش قیمت نفت که به بیش از ۷0 دلار در هر بشکه در بازارهای جهانی رسید، 
در مقایسه با رقم ۵۴ دلاری که دولت در بودجه پیش بینی کرده بود، توانست منابع خوبی 

نصیب دولت کند که در آن افزایش قیمت ارز نیز مؤثر بود.
در پایان نیمه اول امسال از حدود ۳86 هزار میلیارد تومانی که دولت برای منابع عمومی 
باید اجرایی کند حدود 169 هزار میلیارد تومان محقق شده که سهم نفت در آن به بیش 

از 62 هزار میلیارد تومان می رسد.
در این میان درآمدهای جاری تا 6۵ هزار میلیارد تومان و واگذاری دارایی های مالی 

حدود ۴۳ هزار میلیارد تومان سهم داشته است.
اما در بخش مصارف بودجه، سه بخش اصلی اعتبارات هزینه ای، بودجه عمرانی و 
تملک دارایی مالی )تسویه سود اوراق سال های قبل( دولت در این سال ها طبق روال 
گذشته بخش اصلی منابع خود را در اعتبارات هزینه ای که عمده آن را حقوق و دستمزد 
تشکیل می دهد خرج کرد و هر جایی که دچار مشکل برای تأمین منابع بوده از سهم 

اعتبارات عمرانی تا حدی کاسته و تحقق کامل نداشته است.
این در حالی است که در سال 1۳9۴ در مقایسه با 201 هزار و ۷0۷ هزار میلیارد تومان 
منابع در اختیار در همین حد نیز مصارف داشته است که از این رقم تا 1۷0 هزار و 688 
میلیارد تومان برای اعتبارات جاری، 2۷ هزار میلیارد تومان بودجه عمرانی و حدود ۳,800 

میلیارد تومان برای تملک دارایی های مالی هزینه کرده است.
در سال 1۳9۵ که دولت 28۳ هزار میلیارد تومان منابع در اختیار داشته است، اعتبارات 
جاری 20۷ هزار میلیارد تومان منابع مصرف کرد، در حالی که در عمرانی با وجود پرداخت 
۴2 هزار میلیارد تومانی و رشد 1۵ هزار میلیاردی نسبت به سال قبل، تحقق کامل در 
آن وجود ندارد. در همین سال حدود ۳,۳90 میلیارد تومان برای تملک دارایی های مالی 

پرداخت شده است.
در سال 1۳96، حدود ۳20 هزار میلیارد تومان منابع برای دولت محقق می شود که 
از همین رقم برای مصارف استفاده کرده است. 2۴2 هزار میلیارد تومان بابت اعتبارات 
هزینه ای، ۴۳ هزار و 900 میلیارد تومان برای بودجه های عمرانی و ۳,100 میلیارد تومان 

برای تملک دارایی های مالی کارنامه دولت در سال گذشته است.
اما برای امسال از حدود ۳86 هزار میلیارد تومان منابع پیش بینی شده است در پایان 
نیمه اول سال جاری که حدود 168 هزار میلیارد تومان منابع کسب شده حدود 161 
هزار میلیارد تومان مصارف داشته است. بر این اساس به اعتبارات جاری دولت حدود 
1۳0 هزار میلیارد تومان، بودجه های عمرانی حدود 26 هزار میلیارد برای بودجه عمرانی و 

۴,۷00 میلیارد تومان در بخش تملک دارایی های مالی اختصاص پیدا کرده است.
این در حالی است که در بودجه سال آینده کل منابع پیش بینی شده در بخش عمومی 
حدود ۴0۷ هزار میلیارد تومان منابع وجود دارد که سهم درآمدها 208 هزار میلیارد، 
فروش نفت 1۴8 هزار میلیارد و واگذاری دارایی مالی حدود ۵1 هزار میلیارد تومان است. 
همچنین در بخش مصارف ۴0۷ هزار میلیاردی، سهم اعتبارات جاری ۳20 هزار میلیارد، 

عمرانی 62 هزار میلیارد و تملک دارایی مالی حدود 20 هزار میلیارد تومان است.
این ارقام در نهایت باید به تصویب مجلس برسد که می تواند با تغییراتی همراه بوده و رشد 
داشته باشد، این در حالی است که افزایش سقف بودجه از سوی مجلس در مقایسه با 
پیشنهاد دولت در لایحه اغلب با گلایه مسئولان بودجه ای همراه بوده است؛ به طوری که 
تاکید دارند اغلب آنچه سازمان برنامه و بودجه در نتیجه بررسی ظرفیت ها در لوایحبودجه 

پیشنهاد می کند در مقایسه با مصوبات مجلس محقق شده است.

گذری بر وضع مالی دولت از سال 1۳9۴

جزئیاتدخلوخرج۹۷۰هزارمیلیاردیدولت

وزیر اقتصاد گفت : از وضع متلاطم عبور کرده و به اوضاع پرثبات 
رسیده ایم.

فرهاد دژپسند دوشنبه شب در استودیوی گفتگوی ویژه خبری 
شبکه دو سیما افزود: گرچه نیمه نخست امسال اوضاع اقتصادی 
کشور متلاطم بود اما با تدابیر و درایت های بجای دولت موفق 
به رفع مداخله های  مزاحم گونه شد و توانست شاخص های 
اقتصادی را کنترل کند و نرخ تورم ماهانه را از 8/6 درصد به 8/1 
درصد رسید. شهریور و مهر امسال این نرخ حدود ۷ درصد بود اما 

حالا به 2 درصد رسیده است.
او ادامه داد: برخی رشد اقتصادی را نگران کننده عنوان می 
کردند اما با توجه به آمارهایی که از آغاز امسال در دست است 
وضعیت اقتصادی کشور دیگر نگران کننده نیست در ضمن آمار 
بیکاری هم طبق مستندات مرکز آمار در 9 ماهه نخست امسال 

کاهش داشته است.
تراز تجاری کشور در 10 ماهه نخست امسال مثبت بوده و دلیل 
آن فقط کاهش واردات نبوده بلکه صادرات ما با همه مشکلات، 

رشد مثبتی داشته است البته این وضعیت ایده آل نیست.
دژپسند ادامه داد: ما باید از پیش بینی های اقتصادی علامت 
افزایس  بستر  بتوانیم  تا  باشیم  دنبال تجهیز عوامل  به  بگیریم 
سرمایه گذاری و استفاده از ظرفیت های خالی تولید فراهم کرده و 

رشد اقتصادی را حاصل کنیم.
*باید با هدایت نقدینگی، تورم را مدیریت کنیم 

او افزود: باید با هدایت نقدینگی، تورم را مدیریت کنیم در مورد 
تراز تجاری هم اگر صادرات غیر نفتی ما بیشتر شود می توان 
امیدوار  بود که شرایط بهتری را پیش روی اقتصاد کشور شاهد 
باشیم افزایش نرخ ارز برای واردات آسیب رسان و برای صادرات 

بسیار مفید است.
وزیر اقتصاد و دارائی کشورمان گفت: چشم انداز را ما باید بسازیم 
باید از حداکثر فرصتها استفاده و از هدر رفت منابع جلوگیری کنیم  

با این روند می توان چشم انداز خوبی را متصور شد.

دژپسند در راستای شفاف سازی اموال مازاد بانک های کشور 
گفت: بانک ها برخی اموالشان را به ناچار تملیک کرده اند اما 
دلیلی ندارد که به ناچار آنها را نگهدارند زیرا اصل بر بهبود شرایط 
و واگذاری اموال است به این دلیل در فاز  اول اقداممان برای 
واگذاری اموال بانک ها با رؤسای بانک های دولتی کشور جلسه 

ای گذاشته  و از آنها زمان گرفتیم.
او ادامه داد: اموال تملیکی بانک ها از ۷0 هزار میلیارد الی 100 
هزار میلیارد تومان برآورد می شود البته این ارقام مربوط به آبان ماه 
امسال می شود که با بروز رسانی آن حدود 100 هزار میلیارد تومان 
محتمل تر است. البته برای فروش و واگذاری این اموال از پتانسیل 
بازار بورس اوراق بهادار و بورس کالا، به صورت فروش بلوکی اقدام 
می کنیم.  امیدواریم که از طریق این عرضه، 80  الی 100 درصد 

اموال بانک ها واگذار شود.
او در خصوص تعداد استاندارد شعب بانک ها در سراسر کشور 
گفت: با تدوین سیستم جدید بانکداری در پی آن هستیم که 
میزان مراجعه به بانک ها کاهش یابد پس تعداد شعب هم باید 
زیرا  بانکی هست  به سود نظام  این کاهش  و  پیدا کند  کاهش 
هزینه ها کاهش می یابد و فعالان اقتصادی در فضای الکترونیکی 

فعالیت می کنند.
دژپسند افزود: در حال حاضر استاندارد تعداد شعب بانکها در 
کشور حدود 12 هزار شعبه است که در عمل با حدود 2۳ هزار 
شعبه مواجه هستیم گاهی افزایش شعب توجیه اقتصادی دارد، 
گفتنی است برخی از بانک ها برای کاهش شعب همکاری نمی 
کنند. در این باره هم بررسی هایی داریم و هر بانکی که فعالیت 

و همکاری بیشتری در  راستای کاهش شعبه داشته باشد امتیاز 
بیشتری دریافت می کند.

مالیات ابزار سرکوب فعالیت  اقتصادی نیست 
وزیر اقتصاد و دارایی کشور گفت: مالیات ابزار سرکوب فعالیت  
اقتصادی نیست .دژپسند در استودیو گفتگوی ویژه خبری شبکه 
دو سیما افزود: مالیات یک ابزار سالم سازی دولت است اما این 

ابزار می تواند وسیله ای برای  تعدیل فاصله طبقاتی باشد.
او ادامه داد: فرار مالیاتی انکار ناپذیر است. رقم این اتفاق در 
به  برای  البته  شد.  برآورد  تومان  میلیارد  هزار  حدود 2۵  کشور 
حداقل رساندن  فرار مالیاتی راههای گوناگونی را پیش گرفته ایم 

که استقرار کامل نظام جامع مالیاتی از آن دسته است.
دژپسند افزود: مذاکره با اتحادیه های صنفی از دیگر راههای 

پیش روی ما برای کاهش فرار مالیاتی است.
را  سودشان  از   بخشی  که  اقتصادی  فعالان  کرد:  تصریح  او 
یعنی  این  بود  مالیات خواهند  از  معاف  کنند  سرمایه گذاری  

دریافت مالیات بصورت هدفدار.
بازار سرمایه  کشور گفت:  وزیر اقتصاد و دارایی در خصوص 
بدنبال رفع باگهای  موجود در فضای الکترونیکی بازار سرمایه 
هستیم . درباره نوسانات بعد از مهر ماه شاخص بورس هم باید 
گفت با این رفتار در همه دنیا طبیعی است در این میان استفاده از 
صندوق های تثبیت می تواند کمک بسیاری به سهامداران فراهم 
آورد.او در خصوص وضعیت صندوق تثبیت  گفت : قرار است مبلغ 
قابل توجهی در دو قسمت به این صندوق تزریق شود صندوق 

توسعه ملی در این باره کمک شایانی داشته است.
مالی  تامین  پایگاههای  از  یکی  بورس  کرد:  تصریح  دژپسند 
کشور محسوب می شود.وزیر اقتصاد و دارایی گفت: در روند بحث 
واگذاری تیم های قرمز و آبی پایتخت اتفاقاتی شکل گرفته، پیش 
از این امکان واگذاری وجود نداشت اما در ماههای اخیر منتظر 
شیوه های  جدید واگذاری هستیم در پی آنیم که این انتظار تا 

پایان امسال بسر برسد.

وزیر اقتصاد تشریح کرد

چشماندازوچالشهایاقتصادایران

آگهی مفقودی
برگ سبز و سند کمپانی یک دستگاه خودرو سواری پژو تیپ ROA نقره ای رنگ متالیک به  شماره شاسی   NAAB21AA19H036650   و شماره موتور 

11687065795 شماره انتظامی 958 ع 76 ایران 16 مدل 1387 بنام سید عبدالزهرا پورسجادی مفقوده گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد. 
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کامران منزوی:

هیات مدیره استقلال تنها در امور کلان 
دخالت می کند

عضو هیات مدیره باشگاه استقلال تهران تاکید کرد که تمامی امور اجرایی این باشگاه 
برعهده مدیرعامل است و اعضای هیات مدیره تنها در امور کلان و سیاستگذاری دخالت 

دارند.
»کامران منزوی« اظهار داشت: مهم ترین محور و تلاش هیات مدیره باشگاه استقلال 
برطرف کردن موانع و مشکلات موجود است و سعی خواهیم کرد با تلاش گروهی براین 
مشکلات فائق آییم. وی افزود: مشکلات زیادی وجود دارد که بیشتر آنها به ساختار 
اشتباه استقلال باز می گردد. با قاطعیت اعلام می کنم در این راه نه مدیران قبلی و نه 
اعضای هیات مدیره پیشین استقلال مقصر نیستند. این مشکلات مالی به مسائل جاری 
کشور باز می گردد و اقتصاد ایران با رکود مواجه شده است. عضو هیات مدیره باشگاه 
استقلال خاطر نشان کرد: تمامی امور اجرایی باشگاه استقلال بر عهده مدیرعامل 
است و اعضای هیات مدیره باشگاه استقلال طبق اساسنامه تعریف شده بر امور کلان و 
سیاستگذاری این باشگاه دخالت خواهد کرد. وی تاکید کرد: اینکه چه کسی سرپرست 
استقلال شود یا مسائلی از این قبیل به هیات مدیره ارتباطی ندارد و امیر حسین فتحی با 
درایتی که دارد از عهده مسائل اجرایی باشگاه به خوبی بر می آید. منزوی افزود: به طور 
حتم استقلال در نیم فصل دوم مسابقات لیگ برتر کار سختی پیش رو خواهد داشت اما 
همه ما امیدوار هستیم با تدابیر کادر فنی، تلاش بازیکنان و حمایت همیشگی هواداران 
استقلال بتوانیم نتایج خوبی را کسب کرده و به آن جایگاهی که شایسته نام بزرگ 
استقلال است، دست یابیم. وی در پاسخ به این پرسش که گفته می شود »آیدانا پاتوسی« 
بازیکن تازه وارد استقلال برای عقد قرارداد مشکلاتی دارد و این موضوع در نشست هیات 
مدیره مورد بحث قرار گرفته است یا خیر، گفت: مدیرعامل اعلام کرد به دلیل کمبود وقت 
این بازیکن نتوانست در آزمایشاتی پزشکی مرکز ایفمارک به طور کامل شرکت کند و امروز 
ادامه آزمایشات پزشکی را پشت سر خواهد گذاشت. وی ادامه داد: باشگاه استقلال با 
سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال نامه نگاری های لازم را انجام داده است و منتظر اعلام 
استعلامات مراجع ذی صلاح هستیم تا کارت بازی و آی تی سی پاتوسی صادر شود. 
منزوی در پایان گفت: با انتخاب اعضای هیات مدیره عضو کارگروه اقتصادی هیات مدیره 
باشگاه استقلال شدم و امیدوارم به بهترین شکل ممکن وظایفی که بر دوش من است را 

انجام داده و قدمی کوچک در راه تیم بزرگ استقلال بردارم.

مدیر کل ورزش و جوانان قم:

مدال های جهانی ورزش قم پس از انقلاب به 
۱۰۳ مدال رسیده است

 مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: تعداد مدال های جهانی ورزش قم پس از 
انقلاب اسلامی به ۱۰۳ مدال رسیده است.

حسن عابدی در نشست خبری خود که در نمایشگاه شکوه ۴۰ ساله که شامگاه 
دوشنبه در محل مصلی شهر قم برگزار شد، اظهار کرد: ورزش قم در سال های پس 
از انقلاب اسلامی با رشد چشمگیری مواجه بوده است که این رشد را می توان در آمار 
مدال های کسب شده در میادین آسیایی، جهانی، بین المللی، المپیک و بازی های 
آسیایی مشاهده کرد. وی افزود: در دهه فجر چهلم انقلاب اسلامی ۱۶۰ برنامه شامل 
مسابقات، همایش و جشنواره ها برای گرامیداشت این ایام باشکوه در نظر گرفته شده 

است که ۸۴ برنامه دهه مبارک فجر مختص مردان و ۶۴ برنامه مختص زنان است.
قم  ورزش  جهانی  مدال های  تعداد  گفت:  قم  استان  جوانان  و  ورزش  کل  مدیر 
پس از انقلاب به ۱۰۳ مدال رسیده است به طوری که پیش از انقلاب اسلامی سهم 
ورزش قم از مسابقات ورزشی قهرمانی جهان تنها یک مدال بوده است. عابدی بیان 
داشت: در مسابقات قهرمانی آسیا نیز ۳ مدال ورزشکاران قمی پیش از وقوع انقلاب 
شکوهمند اسلامی به ۱۲۳ مدال پس از انقلاب اسلامی رسیده است و این رشد را در 
سایر بخش های نیز به وضوح می توانیم مشاهده کنیم.وی با اشاره به فضاهای ورزشی 
آماده بهره برداری در قم عنوان کرد: مجموعه شهدای دروازه ری شامل سالن ورزش 
باستانی، استخر و سالن چند منظوره با ظرفیت ۱۵۰۰ نفر با اعتبار ۳۰ میلیارد تومانی 
از سال ۹۳ از اعتبارات سفر مقام معظم رهبری به قم در حال تکمیل است و امیدواریم 
این مجموعه تا پایان بهمن به بهره برداری کامل برسد. مدیر کل ورزش و جوانان استان 
قم تصریح کرد: آمار مکان های در قم پیش از انقلاب اسلامی ۳ فضا بود که در حال 
حاضر ۱۱۰ فضای ورزشی به برکت انقلاب اسلامی در قم وجود دارد و این عدد شامل 
فضاهای ورزشی در اختیار سایر ارگان ها با بخش خصوصی نیست و فضاهای ورزشی 
متعلق به سایر ارگان ها یا بخش خصوصی رقم در حدود ۳۷۰ مکان است. عابدی اضافه 
کرد: بازسازی استخر ورزشگاه جهان پهلوان تختی که مدت ها مسکوت مانده بود توسط 
بخش خصوصی با استفاده از ظرفیت ماده ۲۷ و با سرمایه گذاری این بخش با ارزش ۲ 

میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان انجام شده و آماده راه اندازی است.

رئیس هیئت دو و میدانی استان قم ح خبرداد

حضور تیم دو و میدانی قم در مسابقات انتخابی 
آسیای میان

 رئیس هیئت دو و میدانی استان قم از حضور تیم دو و میدانی استان قم در مسابقات 
انتخابی آسیای میانه خبر داد.

علی رضایی اظهار داشت: تیم دو و میدانی استان قم جهت شرکت در مسابقات 
قهرمانی کشور و انتخابی قهرمانی آسیای میانه روزهای پنجشنبه و جمعه در مسابقات 

دو و میدانی داخل سالن کشور در مجموعه آفتاب انقلاب تهران حضور خواهد داشت.
وی افزود: در این مسابقات تیم استان قم در بخش مردان با ۸ دو و میدانی کار و در 
بخش بانوان با ۴ دو و میدانی کار حضور دارد که در بخش پسران شانس زیادی برای 
موفقیت در چند ماده در اختیار دارد و در بخش بانوان نیز برای زهرا رضایی در پنج گانه 
شانس بیشتری نسبت به سایر اعضای اعزامی قم متصور هستیم. رئیس هیئت دو و 
میدانی استان قم گفت: در تیم مردان استان قم رضاملک پور ستاره دو و میدانی قم 
و ملی پوش ایران در بازی های آسیایی جاکارتا در مواد ۴۰۰ متر و ۴ در ۴۰۰ متر، علی 
کشاورز و علی سلامتیان در ماده ۶۰ متر با مانع و محمدحسین اسکندری در ماده 
پرتاب وزنه مسابقات می دهند. رضایی بیان داشت: مهدی رضایی دونده قمی اعزامی 
به المپیک جوانان آرژانتین در مواد ۶۰ متر و ۴ در ۴۰۰ متر، حسن نیک نظر در مواد 
۴ در ۴۰۰ متر و ماده ۴۰۰ متر، محمد علی زابلی در پرش با نیزه و ۴ در ۴۰۰ متر و 
مهدی حاجیلو در ۴ در ۴۰۰ متر سایر نفرات تیم مردان قم هستند. وی عنوان کرد: 
همچنین در بخش دختران به استثنای زهرا رضایی که در ماده پنج گانه مسابقه می دهد 
زهرا صفایی در ۶۰ متر با مانع، مهلا رضایی در ۸۰۰ متر و فاطمه خدایی در پرش با نیزه 

برای دو و میدانی قم روی پیست می روند.

 با حضور لاریجانی و وزیر ورزش؛
مدال آوران برون مرزی ورزش قم تجلیل می شوند

رئیس مجلس شورای  با حضور  برون مرزی ورزش قم  آوران  از مدال  آیین تجلیل 
اسلامی و وزیر ورزش و جوانان برگزار می شود.

مدال آوران ورزش استان قم از رویدادهای مختلف بین المللی طی مراسمی که با 
حضور علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی و مسعود سلطانی فر وزیر ورزش 
و جوانان برگزار می شود مورد تقدیر قرار می گیرند. آیین تجلیل از مدال آوران برون 
مرزی ورزش قم در حالی از ساعت ۱۸ روز چهارشنبه ۱۷ بهمن در سالن همایش های 
شهرداری قم برگزار می شود که علاوه بر رئیس مجلس شورای اسلامی و وزیر ورزش، 
بهرام سرمست استاندار قم و مسئولان استانی قم در آن حضور خواهند داشت. در این 
مراسم ۲۵ مدال آور برجسته ورزش قم از میادین بین المللی جوایز خود را از رئیس 
مجلس شورای اسلامی و وزیر ورزش دریافت می کنند و حدود ۱۰ مربی و داور ورزش 
استان قم نیز در این مراسم جوایزی از سوی مقامات حاضر در برنامه دریافت خواهند 
کرد.  این در حالی است که در این مراسم چهره های ورزشی مدال آور قم در سال ۹۶ 
مورد قدردانی قرار می گیرند و برجسته ترین چهره های مدال آور شامل امیر مهدی زاده در 

کاراته، علی اصغر حسن زاده در فوتسال و حسین گلستانی در والیبال نشسته هستند.

گادوین منشا:

در استقلال خودم را به خیلی ها ثابت می کنم
بسیار  پیوستم  استقلال  به  که  این  از  استقلال گفت:  فوتبال  تیم   مهاجم جدید 

خوشحالم و در این تیم احساس غریبی نمی کنم.
گادوین منشا بعد از انعقاد قرارداد با استقلال به سایت این باشگاه گفت: خیلی 
خوشحالم که اینجا حضور دارم. انتقال به استقلال یک قدم و جهش بزرگ است. 
احساس غریبی ندارم و اینجا شبیه به خانه خودم است. وی افزود: تنها چیزی که برای 
من مانده، نشان دادن توانایی های خودم است تا به خیلی افراد ثابت کنم که اشتباه 
نکردم به استقلال آمدم. مهاجم تیم فوتبال استقلال در ادامه بیان داشت: استقلال را 
می شناسم. استقلال باشگاه بزرگی است و دو مرتبه قهرمان آسیا شده است. استقلال 
را همه می شناسند. منشا درباره همکاری با وینفرد شفر سرمربی استقلال تصریح کرد: 
رابطه من با آقای شفر بسیار نزدیک است. ایشان به من اعتقاد دارند و به همین خاطر 
بود که ایشان از من خواست تا باشگاه من را جذب کنند. حتی ایشان می دانست که 
این یک جا به جایی بسیار بزرگ است. من از ایشان به خاطر اعتقاد و اعتمادی که به من 
دارند، تشکر می کنم. او در بخش بعدی صحبت های خود بیان کرد: استقلال در آسیا با 
تیم های سختی رقابت می کند. من با الهلال و الدحیل بازی کردم و مهمترین چیز این 
است که برابر آنها موفق عمل کردم. امیدوارم استقلال نتایج خوبی بگیرد و عملکرد خوب 

من در آسیا تداوم داشته باشد تا به تیم کمک بیشتری بکنم.

چالش انتخاب سرمربی؛ از نوک دماغ تا تدبیر
با سوت پایان بازی ایران و ژاپن و حذف تیم ملی ایران از 
گردونه رقابت های جام ملت های آسیا ۲۰۱۹، بحث جانشین 
کی روش بالا گرفت تا جایی که در نخستین واکنش صف 
طولانی از مربیانی مانند زیدان، کلینزمن، مورینیو و ... در ذهن 

فوتبال دوستان ایرانی تشکیل شد.
هر چند که برخی مدعی اند که توئیت یکی از ورزشی نویسان 
در زمینه صف مربیان، شاه بیتی برای خداحافظی کی روش 
از ایران بود اما یک هفته پس از کوچ این سرمربی از ایران 
نام های زیادی مطرح شد و حدسیات به رسانه های خارجی 
و پیش بینی سعد الحارثی، خبرنگار عربستانی از سرمربی 
تیم ملی منتهی شد. این شایعات و خبرهایی که همزمان از 
فدراسیون فوتبال به بیرون درز می کند حکایت از آن دارد که 
فدراسیون نشین ها و وزارت ورزش عزم خود را جزم کرده تا در 
کمترین زمان ممکن جانشینی شایسته را برای سرمربی تیم 
ملی انتخاب کنند؛ پیرو این تلاش ها و مطرح شدن اسامی 

مختلف ذکر چند نکته لازم و ضروری است؛
۱- انتخاب مربی بزرگ با اسم و رسم جهانی بدون هزینه های 
گزاف امکان پذیر نیست. اگر تنها به یک رقم از قرارداد کی 
روش توجه شود میزان این هزینه ها مشخص خواهد شد؛ این 
مربی پرتغالی تنها برای شش ماه هدایت تیم ملی فوتبال ایران 
در جام ملت های آسیا قراردادی با مبلغ ۹۰۰ هزار دلار منعقد 
کرد که با نرخ کنونی ارز رقمی در حدود ۱۰ میلیارد تومان برای 
فدراسیون و وزارت ورزش هزینه داشت؛ این هزینه ها فارغ از 
بندهای ویژه قرارداد این مربی و پاداش هایی بود که پس از هر 

برد به وی پرداخت می شد. 
نباید فراموش کرد که مشکل حضور مربیان بزرگ رقم قرارداد 
نیست زیرا برای پیشرفت فوتبال باید دلارها هزینه کرد و این در 
سطح فوتبال حرفه ای جهان یک امر طبیعی به شمار می رود. 
اما آنچه بیش از پیش موجب می شود تا هزینه قرارداد مربیان 

نمایان شود هزینه و فایده این ریخت و پاش ها است.
۲- هدف چیست و چشم انداز حضور مربی بزرگ در ایران 
چه نقطه ای می باشد؟ این ۲ پرسش شاید در نگاه اول تکراری 
به نظر برسند اما واقعیتی که در فوتبال ایران وجود دارد این 
است که ما فراتر از یک مربی بزرگ و با اسم جهانی نیاز به یک 

تئورسین برای تدوین برنامه های فوتبال ایران داریم؛ تئورسینی 
که موفقیت را تنها در چند برد یا حضور در تورنمنت آسیایی یا 
جهانی خلاصه نکند بلکه ایجاد انقلاب و دگردیسی در فوتبال 

ایران هدف نخست وی باشد. 
لذا اگر قرار است مربیانی مانند مورینیو، زیدان، آنجلوتی، 
گواردیولا، ساری و آنتونی کونته در ایران حضور پیدا کنند و 
فوتبال ایران همچنان بر محور قدرتنمایی در مراحل گروهی 
جام ملت های آسیا و حضور در جام جهانی باشد بدون شک 
این رویه بازگشت به نقطه اول و دور تسلسلی است که در چهار 

دهه گذشته آن را با مربیان وطنی و خارجی پیموده ایم. 
جام  در  حضور  سابقه  گذشته  دهه  چند  در  ایران  فوتبال 

جهانی و جام ملت ها با مربیان وطنی داشته و نتایج درخشانی 
نیز در این زمینه کسب کرده ایم. 

برای تحول فوتبال نخستین شرط حضور یک مربی سطح 
یک جهانی، تزریق دانش نوین به تمام جنبه های فوتبال ایران 
است؛ دانشی که به مثابه فن آوری در صنعت کشور باشد نه بر 
محور فرد قرار گیرد. اگر فن آوری فوتبال نوین در ایران پیاده 
شود بدون شک پایان حضور یک تئورسین، به معنای پایان 
دانش او نیست بلکه مربی یا مسوول بعدی به نوعی ادامه 

دهنده و تکمیل کننده پازل تاکتیکی او خواهد بود.
۳- مربیان خارجی در ایران باید نقش مستشار داشته باشند 
نه نقش یک فرمانده تام الاختیار که مرز دانش آنان تنها به 

افراد مورد اعتماد و همراهان خود منتهی شود؛ یک مستشار 
فوتبالی زمانی می تواند نقش برجسته ای در ورزش ایران بازی 
کند که در کنار او قوای فوتبال وطنی حضور داشته باشند. 
همچنین این مربی در کنار انتخاب دستیاران ایرانی باید گارگاه 
این  و  باشد  مربیان داخلی داشته  تمام  برای  آموزشی  های 
شرایط همان حلقه مفقوده قرارداد کی روش در درازمدت بود. 
حال اگر فدراسیون بخواهد در کوتاه مدت و تا پیش از فیفا 
دی پیش رو یک مربی بزرگ را به مانند کی روش با قرارداد 
منحصر به فرد به فوتبال ایران بیاورد بدون شک پس از کوتاه 
مدت دوباره جنگ زرگری و بهانه گیری ها با محور بی امکاناتی 
و فراهم نبودن شرایط بالا خواهد گرفت و فدراسیون مجبور 

است در این میان سکوت اختیار کند. 
۴- تقویم مسابقات مهم فیفا نشان می دهد ایران تا پیش 
مسابقه  قطر   ۲۰۲۲ جهانی  جام  انتخابی  های  رقابت  از 
مهمی پیش رو ندارد و تورنمنت های احتمالی بیشتر بر محور 
دیدارهای دوستانه می باشد. حال در این شرایط لازم است 
فدراسیون و اعضای کمیته فنی، ابتدا نسبت به انتخاب یک 
مربی وطنی برای روزهای فیفا اقدام کند و پس از آن بدون 
شتاب زدگی و تاثیر پذیری از جو حاکم بر رسانه ها، انتخاب 

مربی بزرگ برای تیم ملی در دستور کار قرار دهند.
اما قرارداد این مربی باید چگونه باشد؟ در قرارداد فدراسیون 
با بزرگان فوتبال جهان لازم است نکاتی مانند نظارت بر تمامی 
فعال  حضور  پایین،  از سنین  استعدادیابی  ملی،  تیم های 
دستیار ایرانی در کادر فنی، طراحی برنامه با امکانات موجود 
فوتبال ایران و تعیین چشم انداز در دراز مدت مورد توجه قرار 
گیرد. اما اگر تام الاختیار بودن مربی و نگاه از بالا به فوتبال 
ایران به مانند کی روش در دستور کار مربیان بزرگ دنیا باشد 
بدون شک هزینه حضور آنان هیچ گاه نخواهد توانست برای 
فوتبال ایران مثمرثمر باشد. زیرا از جام جهانی ۲۰۲۶ تعداد 
تیم های حاضر در جام ملت ها افزایش پیدا خواهد کرد و دیگر 
نیازی به صعود ناپلئونی از گروه نیست و در جام ملت های آسیا 
نیز ایران به پشتوانه قدرت سنتی فوتبال خود همواره مدعی به 
شمار می رود و تاکنون نیز سه عنوان قهرمانی و چهار عنوان 

سومی کسب کرده است. 

 مهاجم تیم ملی فوتبال ایران با بیان اینکه بهتر است یک مربی خوب ایرانی سرمربی 
تیم ملی شود، با انتقاد از فدراسیون فوتبال گفت: هرچه که مسئولان فدراسیون می گویند 
دروغ است. سردار آزمون دیروز از شهر گنبد راهی تهران شد تا سپس به روسیه برود. این 
بازیکن به تازگی از تیم روبین کازان به تیم زنیت سنت پترزبورگ رفته است. آزمون پیش 
از ترک شهر گنبد در خصوص باخت تیم ملی فوتبال ایران در نیمه نهایی جام ملت های 
۲۰۱۹ آسیا مقابل ژاپن به رادیو تهران، گفت: ژاپنی ها در تمامی رقابت هایی که حاضر 
می شوند، مدعی قهرمانی هستند. دیدید که این تیم در جام جهانی چقدر خوب کار کرد. 
بازی فوتبال است و یک اشتباه به ضرر فوتبال ایران رخ داد تا ما گل اول را بخوریم. فکر 

می کنم بعد از گل اول، اگر منطقی بازی می کردیم، می توانستیم کاری کنیم.
طارمی بود به ما کمک می کرد

آزمون درباره محرومیت مهدی طارمی در دیدار با ژاپن و تاثیر غیبت او در این مسابقه، 
تصریح کرد: در طول این بازی، دو نفر از مدافعان ژاپن، یارگیری نفر به نفر با من داشتند. 
طبیعتا اگر مهدی بود، شرایط فرق می کرد. طارمی بازیکن خیلی خوب و باهوشی است و 
بودنش صد درصد در آن بازی به ما کمک می کرد. او خودش را در موقعیت قرار می دهد. 
البته وحید امیری هم که بازیکن بسیار خوبی است را داشتیم اما به هر حال در آن بازی 

باختیم و خیلی حیف شد.
رفتار بدی با کی روش داشتیم

آزمون درباره رفتن کارلوس کی روش از ایران اظهار داشت: نحوه بدرقه کی روش بسیار 
بد بود. هیچ کدام از مسئولان، به وی احترام نگذاشتند. کی روش کارهای خیلی بزرگی 
برای فوتبال ایران انجام داد. چندین بازیکن از طریق تیم ملی لژیونر شدند. به طور مثال 
علیرضا جهانبخش اگر در تیم ملی بازی نمی کرد، نمی توانست به لیگ برتر انگلیس برود. 
درآمدزایی کی روش برای فدراسیون فوتبال با نتایجی که تیم ملی گرفت، خیلی زیاد بوده 

است. متأسفانه رفتار خیلی بدی با او داشتیم و برای او احترام قائل نشدیم.
تیم را چگونه به جام ملتها فرستادند

وی در ادامه به حمایت از صحبت های کارلوس کی روش در خصوص مشکلات تیم 
ملی پرداخت و افزود: مسئولان فقط وعده می دادند. شما دیدید که چگونه ما را به جام 
ملت ها فرستادند و چه احترامی گذاشتند. هیچ کس نبود تا به کمک تیم ملی بیاید اما همه 
انتظار داشتند تیم قهرمان شود. فقط تعدادی از پیشکسوتان از ما حمایت کردند اما تمام 
مسئولان در این باره اظهارنظر کردند و آنها فقط می گفتند تیم ملی باید در جام ملت ها 

قهرمان شود.
با هر برد می گفتند قهرمان می شویم

آزمون ادامه داد: آنها بی احترامی کردند.  مگر این تیم برای ایران نیست؟ چرا چنین 
برخوردی با بازیکنان داشتند؟ تیم خیلی خوبی داشتیم ولی به حاشیه رفت. استحقاق 
قهرمانی داشتیم اما همین اتفاقات باعث شد که از مسیر دور شویم. هر بُردی کسب 

می کنیم، مدام حرف از قهرمانی می زدند. با این صحبت ها تیم تحت فشار قرار گرفت.
به خدا قسم زیدان را نیاوریم بهتر است

وی درباره صحبت های مطرح شده در خصوص حضور احتمالی مربیانی نظیر زین الدین 
زیدان و خوزه مورینیو در رأس کادر فنی تیم ملی افزود: به خدا قسم اگر این مربیان را 
نیاورند، بهتر است. با کدام امکانات و با چه رویی آنها را دعوت می کنند؟ ایران کشور بزرگی 
است اما امکاناتش در حد نام ایران نیست. ما یک زمین چمن نداشتیم که تمرین کنیم 
و مجبور بودیم در زمین پر از چاله پژوهشگاه نفت کار کنیم. چطور می توانستیم کارهای 

تاکتیکی کادر فنی را انجام دهیم؟
برای تیم ملی مربی خوب داخلی بیاورند نه مربی خارجی

آزمون تصریح کرد: اگر زیدان بیاید و بپرسد چه امکاناتی دارید، فدراسیونی ها چه جوابی 
دارند بدهند؟ به نظرم یک مربی خوب ایرانی بیاورند، بهتر است چون اگر مربی خارجی 

بیاورند، قرار است باز هم او را بزنند.
فدراسیون هرچه بگوید دروغ است

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران درباره صحبت های مسئولان فدراسیون در خصوص در 
اختیار دادن حداکثر امکانات برای موفقیت تیم ملی در جام  ملت های آسیا تصریح کرد: 
فدراسیون هر چه می گوید، دروغ است. چه هزینه ای کردند؟ تمام هزینه هایمان را قبل از 
جام ملت ها، فدراسیون قطر داد. من الان اینجا هستم تا بگویم وقتی برای تیم ملی دعوت 
می شدیم، برایمان پرواز اکونومی می گرفتند. موضوع این نیست که چرا پرواز اکونومی 
می گرفتید، بلکه مسئله اینجاست که احترام قائل نمی شدید و بازیکنانی که ۹۰ دقیقه در 
تیم باشگاهی خود بازی می کردند را با پرواز اکونومی به تهران می آوردند درحالی که ما هم 

بازیکن هستیم و عدم رعایت این مسائل باعث مصدومیت می شود.
یک مرد پیدا نمی شود راستش را بگوید؟

وی درباره عدم دریافت پاداش بردهای تیم ملی مقابل عمان و چین افزود: گفتند 
پاداش این دو بازی را داده ایم، اما دروغ گفتند. ما پاداش هم نمی خواهیم فقط چرا دروغ 

می گویید؟ یک مرد پیدا نمی شود راستش را بگوید؟
بهداد جان! بهتر بود کمی تحقیق می کردی

آزمون با اشاره به صحبت های بهداد سلیمی در خصوص پاداش های میلیاردی بازیکنان 

تیم ملی گفت: من خودم به شخصه وقتی بهداد وزنه اش را بالای سر می برد، خوشحال 
می شدم و باید بگویم با اشک هایش، اشک ریختم. بهداد جان! بهتر بود کمی تحقیق 
می کردی و چنین صحبت هایی نمی کردی و اگر میلیاردی پول می گرفتی، قهرمان جام 

ملت ها که سهل است، به مرحله بعدی جام جهانی هم می رسیدیم.
کاش نمی گفتی بی غیرت

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران در ادامه خطاب به بهداد سلیمی گفت: به هر حال او 
معذرت خواهی کرد ولی ای کاش از کلمه بی غیرت استفاده نمی کرد، چرا که این کلمه 

خیلی زشتی است.
پنالتی ژاپن را هم درست حدس زدم

وی در واکنش به صحبت های بیرانوند که گفته بود »آزمون بابت پیش بینی جهت ضربه 
پنالتی در بازی با چین بیچاره ام کرد«، افزود: علیرضا در بازی  با ژاپن، اگر به اشاره ام توجه 
می کرد، پنالتی آنها را هم می گرفت. خودش هم دید که جهت پنالتی را درست حدس زدم. 
در رختکن هم گفت که دیدم، ای کاش آن طرف می رفتم. راستش را بخواهید، ترسیدم که 

اشاره ام را واضح بیان کنم.
دوست دارم در بوندس لیگا بازی کنم

آزمون درباره آرزوی فوتبالی خود در باشگاه معتبر جهانی اظهار داشت: خیلی دوست 
دارم در بوندسلیگا آلمان بازی کنم.

امیدوارم همه بخواهند تیم ملی قهرمان شود
آزمون در پایان گفت: امیدوارم همه دوست داشته باشند تیم ملی قهرمان شود چه رئیس 

فدراسیون و چه تک تک اعضا و کارکنان فدراسیون.  

مربی داخلی برای تیم ملی انتخاب کنید؛

سردار آزمون: فدراسیون فوتبال هرچه می گوید دروغ است

بی نظمی و حاشیه سازی های طارق همام بازیکن ملی پوش عراقی 
در استقلال ادامه دار است و به نظر می رسد این بازیکن در راهی قدم 
گذاشته که پیش از این جاسم کرار دیگر هم وطن وی رفته بود و پایان 

خوبی برای او به همراه نداشت.
وقتی چند ماه پیش طارق همام در یکی از برنامه های تلویزیونی عراق 
اعلام کرد مدیران باشگاه استقلال صداقت ندارند، مسولان باشگاه 
واکنش تندی به این مساله داشتند و اعلام کردند کمیته انضباطی 

باشگاه استقلال با این موضوع برخورد خواهد کرد.
آنها که نسبت به این مساله به شدت معترض بودند، به انتقاد تند از 
این بازیکن عراقی پرداخته و اعلام کردند: اگر باشگاه استقلال صداقت 
نداشت اصلا گذرنامه وی را در اختیارش نمی گذاشت. ضمن آنکه اجازه 
نمی داد با شرایط مصدومیت به کشورش بازگردد، پس باشگاه استقلال 
و تیم پزشکی  اش تمامی اصول حرفه  ای را در مورد طارق همام رعایت 
کرده و جای صحبتی باقی نگذاشته است. برای باشگاه استقلال نظم و 
انضباط فردی و تیمی از همه چیز مهمتر و این موضوع در اولویت باشگاه 
است و بدون شک مسائل انضباطی و نظم تیمی و فردی را هرگز فدای 

نتیجه نخواهیم کرد.
همام که به دلیل مصدومیت در دیدار شهرآورد باید مدتی به استراحت 
می پرداخت و در اردوی اهواز استقلال و اردوی عربستان تیم ملی عراق 
حضور نداشت، به کشور خود سفر کرد و در جریان این سفر با حضور در 
دیدار دوستانه تیم فوتبال نیروی زمینی عراق )باشگاه قبلی اش( حاشیه 

ساز شد.
این هافبک عراقی که به تازگی مصدومیت را پشت سر گذاشته بود، 
باید  که  کرد  در شرایطی شرکت  تدارکاتی  و  این مسابقه دوستانه  در 
روند درمانی خود را سپری می کرد. از سوی دیگر با توجه به احتمال 
مصدومیت در این بازی دوستانه، رفتار همام رفتاری غیر حرفه ای تلقی 

می شد و به شدت استقلالی ها را عصبانی کرد.
معاون ورزشی استقلال در واکنش به این رفتار طارق همام گفت: 
این بازیکن از تیم ملی عراق دعوتنامه داشت و از آنجا که مصدوم بود، 
در تهران به درمان پای آسیب دیده اش پرداخت. در ادامه وی به کشور 
عراق سفر کرد تا پزشک تیم ملی عراق نیز وضعیت او را بررسی کند. طبق 
گفته دکتر نوروزی پزشک استقلال، این بازیکن به یک هفته تا ۱۰ روز 
فیزیوتراپی نیاز داشت، ولی از آنجا که فدراسیون فوتبال عراق برای این 
بازیکن نامه زده بود، باید حتما شرایط خودش را به کادر فنی و پزشکی 
این کشور اعلام می کرد. ناگهان متوجه این شدیم که برای تیم سابقش 

بازی کرده و قطعا باید به تهران برگردد و پاسخگوی باشگاه باشد. 
اگرچه همام در کمیته انضباطی استقلال حاضر شد اما رایی صادر 

نشد تا پرونده بی انضباطی این بازیکن بسته شود.

در حالی که فینال مسابقات جام ملت های آسیا روز جمعه گذشته به 
پایان رسیده و تمامی بازیکنان ملی پوش حاضر در این مسابقات، خود 
را به باشگاه هایشان معرفی کرده اند اما همچنان خبری از طارق همام 
نیست و این بازیکن با وجود آسیب دیدگی که در دیدار تیم ملی کشورش 
با قطر با آن مواجه شد، خود را به کادر فنی و مسئولان استقلال معرفی 

نکرده است.
طارق همام ۲ هفته پیش یعنی دوم بهمن ماه در ترکیب تیم ملی 
کشورش مقابل قطر دچار مصدومیت شد و فردای همان روز امارات را 
به همراه دیگر اعضای تیم ملی عراق ترک کرد اما هنوز به تهران برنگشته 

است.
حتی کادر پزشکی تیم استقلال هم در روزهای اخیر از وضعیت این 
بازیکن ابراز بی اطلاعی کرده اند و از میزان مصدومیت این بازیکن خبر 
ندارند چون طارق همام هیچ اطلاعاتی از وضعیت خودش ارائه نکرده 

است. 
یکی از نزدیکان طارق درباره عدم حضور طارق همام در ایران ادعایی 
را مطرح کرده است که عجیب و باور نکردنی محسوب می شود. او گفته 
است: دیر کردن همام اول به دلیل مسائل روحی بوده است. او درب را 
به روی خود بسته است و مشکل خانوادگی دارد. در عراق جمعه و شنبه 
کسی کار نمی کند و روز یکشنبه تقاضای روادید کرده و بزودی به ایران 
خواهد آمد. حالا باید دید مسئولان استقلال این بار در قبال بی نظمی 
طارق همام چه واکنش نشان خواهند داد؟ آیا از این غیرحرفه ای گری 
به سادگی می گذرند و یا برخورد قاطع با بازیکن عراقی تیمشان خواهند 

داشت که بی نظمی هایش پایان ندارد.

ادعای  پرسپولیس در خصوص  فوتبال  تیم  سرمربی 
کارلوس کی روش مبنی بر اینکه برانکو ایوانکوویچ حاضر 
به آشتی با او نشده گفت: برای جنگ به فوتبال ایران 

نیامدم که بخواهم بعد از آن دنبال صلح باشم.
برانکو ایوانکوویچ در نشست خبری پیش از دیدار با 
پدیده مشهد گفت: با شروع نیم فصل دوم باید خیلی 
سریع به مصاف یکی از جدی ترین رقبای خود برویم. 
کار بسیار سختی مقابل پدیده در پیش داریم. آنها در نیم 

فصل نخست فقط ۲ بازی را واگذار کردند. 
امروز خود در  پدیده شایسته جایگاه  داد:  ادامه  وی 
جدول است مستحق باخت حتی در آن دو دیدار هم 
نبود. با این وجود امیدوارم فردا ما پیروز این دیدار دشوار 
در  گفت:  پرسپولیس  فوتبال  تیم  سرمربی  باشیم.  
بازی فردا از بین مهدی ترابی، محمد انصاری، حسین 
و  حسینی  جلال  سید  خواه،  ربیع  محسن  ماهینی، 
ماریو بودیمیر برخی نفرات را در اختیار نخواهیم داشت. 
خوشحالم در دیدار فردا با هواداران خوب خود روبه رو می 

شویم. بسیار به این مسابقه خوشبین هستم.
وی در خصوص حضور گادوین منشا در تیم استقلال 
تصریح کرد: این سئوال را باید مسئولان استقلال پاسخ 
آرزوی  او  برای  و  کردیم  تشکر  بازیکن  این  از  ما  دهند. 

موفقیت در باشگاه جدیدش می کنیم. 
برانکو در مورد عملکرد داوران و اشتباهات آنها در نیم 
فصل اول اظهار داشت: همه انسان ها احتمال اشتباه 
دارند. هیچ وقت از کسانی که محترمانه داوری کردند 
سوی  از  محترمانه  قضاوت  ما  انتظار  نشدیم.  ناراحت 
داوران است و همچنین امیدوارم اشتباه برای تمام تیم ها 
باشد.  وی افزود: هیچ وقت از داوران به خاطر اشتباهات 
که  است  این  واقعیت  اما  نخواستم  خواهی  عذر  آنها 

پرسپولیس بیشترین لطمه را از داوری خورده است.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: به خوبی می 
دانم این اشتباهات همچنان ادامه خواهد داشت و این 

موضوعی کاملا طبیعی در فوتبال است. 
برانکو در خصوص اینکه کی روش اعلام کرده او حاضر 
شما  آیا  داشت:  اظهار  است  نشده  جلسه  برگزاری  به 
تا کنون شنیده اید من علیه کی روش یا تیم ملی ایران 
اظهارنظر کنم؟ چه سو تفاهمی میان من و کی روش باید 

به وجود بیاید وقتی که علیه او حرفی نزدم؟

وی افزود: حالا سئوال من این است آیا کی روش تا 
امروز علیه من حرف زده است یا خیر؟ وقتی جواب شما 
مثبت است من حرفی نمی زنم. همیشه از سرمربی تیم 
ملی ایران حمایت کردم و هر بازیکنی را که خواسته در 
اختیار او قرار دادم. در طول این این مدت هیچ وقت علیه 

برنامه های تیم ملی اظهار نظر کردم. 
راضی  ملی  تیم  نتایج  از  شما  آیا  داد:  ادامه  برانکو 
این  در  صحبتی  من  و  است  مشخص  آمار  هستید؟ 

خصوص هم انجام نخواهم داد. 
وی تاکید کرد: به ایران نیامدم با کسی بجنگم که بعد از 
آن به دنبال صلح باشم. من نمی خواهم مردم را به جان 
هم بیاندازم. می خواهم به پرسپولیس و فوتبال ایران 

کمک کنم. 
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص پیشنهاد 
های زیادی که او دارد گفت: بله پیشنهاد هایی دارم و این 
فقط برای من نیست بلکه بازیکنان من هم پیشنهاد های 
خوبی دارند. در سه کشور قهرمان شدم، با کرواسی سوم 
جهان و با تیم ملی ایران سوم آسیا و قهرمان بازی های 
آسیا شدم و همچنین اخیرا نایب قهرمان لیگ قهرمانان 

آسیا شدم. این پیشنهادات کاملا طبیعی است. 
وی در خصوص زمان بازگشت مصدومان اظهار داشت: 
ربیع خواه ظرف چند روز آینده، حسین ماهینی پس از 

عید و انصاری در پایان فصل به تیم اضافه می شوند. 
چیدن  برای  او  سخت  انتخاب  خصوص  در  برانکو 
ترکیب اصلی تیم خود ادامه داد: اینکه ما بازیکن خوب 
زیاد داریم اتفاق بسیار خوبی است اما این را بدانید همه 
بازیکنان من به میدان خواهند رفت. اینکه بازیکن خوب 

زیاد دارم یک نگرانی شیرین است. 
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص استفاده از 
کمک داور ویدویی در نیم فصل دوم اظهار داشت: هیچ 
گاه حامی این مساله نبودم زیرا زیبایی فوتبال را از بین می 
برد. این موضوع در اکثر کشورهای فوتبالی دنیا پذیرفته 
شده و می تواند به داوران و باشگاه ها در لحظات کلیدی 
کمک زیادی کند. این مساله نیاز به آموزش جدی داوران 

دارد تا با مشکلات جدیدی روبه رو نشویم. 
وی در مورد وضعیت بشار رسن برای حضور در ترکیب 
پرسپولیس گفت: او در کنار سایر بازیکنان تمرین می کند 

اما قطعا با جریمه روبه رو خواهد شد. 

طارق پا جای کرار گذاشته شود 

بی انضباطی های همام تمام شدنی نیست
برانکو: 

برای جنگ به ایران نیامدم
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یک شرکت تولیدکننده انواع ادویه و چاشنی از برنامه هوش مصنوعی شرکت آی بی ام 
به منظور تولید محصولات جدید و خوش طعم و مزه خبر داده است.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اسلش گیر، شرکت McCormick اعلام کرده 

که ادویه ها و چاشنی های جدید این شرکت با برند تجاری ONE تا اواخر سال جاری 
میلادی عرضه خواهند شد.

برنامه ریزی میزان ترکیب مواد مختلف و محتوای هر چاشنی و ادویه جدید توسط 
برنامه هوش مصنوعی آی بی ام و بر مبنای درخواست و برنامه ریزی شرکت یادشده 
انجام می شود. هر یک از این چاشنی ها و ادویه ها برای خوش طعم کردن نوعی از مواد 

غذایی یا سالادها و غیره مورد استفاده قرار می گیرد.
محققان می گویند مواد طبیعی بسیار زیادی در جهان وجود دارد که می توان با ترکیب 
آنها چاشنی های بسیار خوشمزه ای تولید کرد، اما تولید آنها بدون استفاده از هوش 
مصنوعی و به صورت تجربی بسیار وقت گیر، هزینه بر و خسته کننده است. واگذار کردن 

این کار به هوش مصنوعی زمان و هزینه اقدامات یادشده را کاهش می دهد.
الگوریتم های هوش مصنوعی آی بی ام قادر به پیش بینی فرمول مناسب برای تولید 
ادویه ها و چاشنی های جدید و حتی پیش بینی واکنش افراد در برابر آنها هستند. این 
برنامه هوش مصنوعی حتی قادر به ارتقای سرعت تولید و کیفیت ترکیبات مورد استفاده 

خود در گذر زمان بر مبنای بررسی کیفیت تولیدات قبلی و واکنش به آنهاست.

استوانههایغلتانبرفیانگلیسراببینیدتولیدادویهوچاشنیهایجدیدباهوشمصنوعی
 

سرمای هوا در انگلیس به ایجاد استوانه های غلتان برفی سیلندری شکلی منجر شده 
که روی زمین حرکت می کنند و از خود ردی به جا می گذارند.

تصاویری حیرت انگیز از یک پدیده آب و هوایی سرد به نام »استوانه های غلتان برفی« 
در انگلیس مشاهده شده است.

»برایان بلیس« ۵۱ ساله هنگام گذر از کنار مزرعه اش در مارلبروگ با ۶ شکل عجیب 
روبرو شد.

این اشکال سیلندری شکل برفی قطر ۲تا۳ فوت و عرض معادل ۲فوت داشتند.
بلیس تصور کرد کودکان در زمین او بازی می کرده اند  اما هنگام بررسی زمین از 

نزدیکتر متوجه شد هیچ رد پایی روی زمین وجود ندارد.
 او پس از عکاسی از اشکال برفی آنها را برای یک کارشناس آب وهوایی فرستاد.

استوانه های غلتان برفی هنگامی به وجود می آیند که باد دانه های برف را روی زمین 
حرکت می دهد و یک سیلندر توخالی برفی ایجاد می کند. غلتانه های بزرگ ممکن است 

چند فوتی روی زمین حرکت کنند و ردی از حرکت را پشت سر خود به جا بگذارند.
 این استوانه های غلتان  هنگامی تشکیل می شوند که برف مانند غباری سبک روی 

یک لایه یخی روی زمین تپه مانند و بدون هیچ پوشش گیاهی می نشیند.

علمیوسلامت

مچپاوفوتبالیستها

مچپا؛بیماریهاوصدماتآن

پیچ خوردگی های مکرر و شدید مچ پا می تواند به آن آسیب برساند. هنگامی که مچ پا 
در خارج از محدوده حرکتی طبیعی چرخیده یا پیچیده شود، ممکن است رباط آن پاره 
شود. با گذشت زمان، این وضعیت ممکن است باعث مزمن شدن و بی ثباتی آن قسمت 

از پا شود.
مچ پا یکی از اعضای بدن است که درد و بیماری در آن ممکن است شما را مدت ها 
خانه نشین کند. از این رو، آشنایی با انواع بیماری های مرتبط با مچ پا می تواند آگاهی شما 

را در مورد این بیماری بالاتر ببرد. 
قفلشدنمچپا

مچ پا زمانی که حین راه رفتن قفل می شود می تواند یک وضعیت ناتوان کننده و دردناک 
باشد که کارهای روزانه و فعالیت بدنی را دشوار کند. مچ پای قفل شده می تواند نشانه ای 
از شرایط مختلف باشد که شامل پارگی رباط، بی ثباتی مچ پا، آرتریت، التهاب و تورم 
استخوان و بیماری استثوکوندریت است. اگر هنگام راه رفتن این درد را تجربه کردید، 

برای تشخیص آن با پزشکتان مشورت کنید.
آرتروز

آرتروز مچ پا یا بیماری مفصلی دژنراتیو می تواند به علت آسیب به مچ پا با سایش 
طبیعی و پارگی در پی افزایش سن رخ دهد. آرتریت زمانی اتفاق می افتد که غضروف 
به مالش روی هم  پا شروع  تحلیل می رود. هنگامی که استخوان های مچ  مفصل 
می کنند، ممکن است علائم مختلفی مانند درد، تورم، دامنه حرکت محدود و قفل 

شدن را تجربه کنید.
آرتریت مچ پا با اصلاح کفش، بریس، داروهای ضدالتهابی، کاهش وزن، فیزیوتراپی و 
تزریق آستروئید درمان می شود. اگر این درمان ها کارساز نباشند، جراحی گزینه بعدی 

است.
پارگیرباطوبیثباتیآن

پیچ خوردگی های مکرر و شدید مچ پا می تواند به آن آسیب برساند. هنگامی که مچ پا 
در خارج از محدوده حرکتی طبیعی چرخیده یا پیچیده شود، ممکن است رباط آن پاره 
شود. با گذشت زمان، این وضعیت ممکن است باعث مزمن شدن و بی ثباتی آن قسمت از 
پا شود. پارگی رباط و بی ثباتی مچ می تواند باعث درد، تورم، قفل شدن مچ، ترک خوردگی و 
احساس بی ثباتی طی راه رفتن و سایر فعالیت های روزانه شود. این وضعیت ممکن است 

با استراحت، بی تحرکی، بریس مچ پا، فیزیوتراپی و حتی جراحی درمان شود.
التهابوتورماستخوان

التهاب استخوان همان استئوفیت هایی است که می توانند در لبه های استخوان ها و 
همچنین محل اتصال رباط ها و تاندون ها به استخوان ها ایجاد شوند. التهاب استخوان 
می تواند در مچ پا ایجاد شود و بهبود یابد و منجر به قفل شدن مچ پا شود. علائم دیگر آن 
ممکن است شامل درد و محدودیت حرکتی باشد. افراد می توانند سال ها بدون درد و قفل 
شدن ناشی از التهاب زندگی کنند. داروهای ضدالتهاب می توانند به کاهش درد کمک 

کنند. جراحی نیز می تواند برای حذف استئوفیت ها انجام شود.
بیماریاستئوکندریت

استئو کندریت بیماری ای است که موجب کاهش جریان خون به قسمت انتهایی 
استخوان، از جمله استخوان مچ پا می شود. جریان خون در نتیجه شل شدن یک تکه 
غضروف در انتهای استخوان کاهش می یابد این وضعیت به ویژه پس از جراحت مچ پا به 
طور معمول شایع است. علائم آن می تواند شامل درد، قفل شدن مچ پا، تورم، حساسیت 
به لمس، دامنه حرکتی محدود و احساس بی ثباتی در مفصل باشد. حین برخورد با 
آن بهتر است ابتدا اقدامات محافظه کارانه انجام شود. پزشکتان ممکن است به شما 
استراحت را توصیه کند. فیزیوتراپی نیز ممکن است به افزایش قدرت و دامنه حرکت 

کمک کند. اگر اقدامات محافظه کارانه کارساز نباشد، جراحی پیشنهاد می شود.
مصدومیتمچپاشایعترینآسیببینفوتبالیستها

نتایج تحقیق پژوهشگران ایرانی نشان داده، آسیب دیدگی مچ پا شایع ترین مصدومیت 
در فوتبالیست هاست. محققان ایرانی ۳ روش اصلی برای جلوگیری از این آسیب دیدگی را 

با هم مقایسه کردند و دریافتند ورزش های تعادلی از همه مناسب تر هستند.
برخلاف آنچه که اغلب تصور می شود، آسیب دیدگی های ناحیه مچ پا بین فوتبالیست ها 
دچار  فوتبالیست ها  که  هنگامی  است،  همسترینگ  عضله  پارگی  از  شایع تر  بسیار 
آسیب دیدگی ناحیه مچ پا می شوند، راه های مختلفی به کار گرفته می شود تا از دوباره 

درگیر شدن با این مشکل جلوگیری شود.
یکی از این راه ها انجام ورزش های قدرتی است که ماهیچه ها و رباط ها را قوی تر می کند 
و باعث استحکام بیشتر مچ پا می شود. راه دیگر قرار دادن کفی های طبی در کفش هاست 
که باعث می شود پا در موقعیت درستی قرار بگیرد و از آسیب دیدگی جلوگیری شود. انجام 
ورزش های تعادلی و قدرتی باعث می شود پا و مچ ساختاری پیدا کنند که بتوانند نیروهای 

خارجی را تحمل و کنترل کنند.

ژنهاتوضیحمیدهند...

چراافرادلاغر،هرچهمیخورندچاقنمیشوند؟
تحقیقات نشان داده است افراد دچار لاغری نرمال، عموماً به این علت چنین فرم بدنی 
دارند که ژنوم آن ها بار کمتری از ژن های افزایش دهنده شانس چاقی را با خود حمل 
می کند. درک این موضوع که چگونه ژن های ما بر اندازه بدنماK تأثیر می گذارند، می تواند 

راه درمان دارویی را هموار سازد.
ژن افراد می تواند تعیین کند که فردی چاق یا لاغر باشد. محققان می خواستند بدانند 
چرا وزن بدن افرادی که در یک محیط مشابه زندگی می کنند، می تواند به شدت متفاوت 
باشد، و چرا برخی افراد تا این حد می توانند وزن خود را روی طیفی سالم نگه دارند و لاغر 
به نظر برسند در حالی که بعضی دیگر برای داشتن وزنی متعادل باید بسیار تلاش کنند؟

یک تیم تحقیقاتی در دانشگاه کمبریج نشان داد که عوامل فیزیکی مانند خوردن 
غذاهای پرکالری و شیوه زندگی نامناسب، می تواند به افزایش وزن کمک کند. لاغری هم 
مانند چاقی شدید، موروثی است و هر دو دارای چند لوکوس )جایگاه نشانگر ژنتیکی( بر 

روی کروموزوم فرد هستند.
مطالعات انجام گرفته بر روی خانواده ها و دوقلوها، به طور مستمر نشان داد که 40 تا 70 

درصد تغییرات وزن بدن موروثی است.
سؤال این است که آیا ژن هایی که بر روی لاغری فرد اثر می گذارند، درست برعکس 
کسانی است که ژن های مستعدکننده چاقی را دارا هستند و یا تفاوت های اساسی بین 

این دو وجود دارد؟
برای تحقیق، دانشمندان اطلاعات ژنتیکی ۱۶۲۲ فرد لاغر )74 درصد از آن ها در 
خانواده ای زندگی می کردند که اعضای آن لاغر بودند(، ۱98۵ فرد با چاقی شدید و 

۱04۳۳ نفر دیگر با وزن طبیعی را به عنوان کنترل تحت بررسی قرار دادند.
نه تنها محققان متغیرهای ژنتیکی را که به عنوان افزایش دهنده های میزان چاقی 
شناخته شده اند، در نظر گرفتند، بلکه آن ها یک منطقه ژنی جدید را کشف کردند که به 
چاق یا لاغر شدن افراد مرتبط بودند. سپس این تیم، بر اساس این متغیرها، چاقی افراد 

را محاسبه کردند.
بر اساس پیش بینی ها، آن ها دریافتند که افراد چاق، شاخص ریسک ژنتیکی بیشتری 
نسبت به افراد دارای وزن نرمال دارند، که با افزایش احتمال دچار شدن آن ها به چاقی 

همراهی می کند.
تحقیقات در مراحل اولیه نشان داد که افراد لاغر سالم، عموماً به این علت چنین فرم 
بدنی دارند که ژنوم آن ها بار کمتری از ژن های افزایش دهنده شانس چاقی را با خود 
حمل می کند. درک این موضوع که چگونه ژن های ما بر اندازه بدن ما تأثیر می گذارند، 

می تواند راه درمان دارویی را هموار سازد.
اگر بتوان ژن هایی را که مانع از افزایش وزن افراد لاغر می شوند، شناسایی کرد، ممکن 
است بتوان این ژن ها را به منظور یافتن استراتژی جدید کاهش وزن و کمک به افرادی که 

این برتری را ندارند، مورد هدف قرار داد.
این نتایج آنچه سال ها پیش درباره نقش مهم ژنتیک در تعیین گرایش فرد به لاغری 
یا چاقی، با بررسی دوقلوها نشان داده بود را تأیید کرد. به عبارتی افراد لاغر به احتمال 
بیشتری دارای چند خویشاوند لاغر، و افراد چاق دارای چند خویشاوند دچار اضافه 
وزن و چاق هستند. ژن های کشف شده در این بررسی، به لیست دیگر مطالعات انجام 
شده و بزرگ تر، به منظور کمک به یافتن مکانیسم چاقی، نه پیش بینی چاقی فرد، 

اضافه شد.
حدود یک سوم از افراد در اکثر کشورها، بدون در نظر گرفتن مواد غذایی ناسالم، 
لاغرتر از سایرین هستند. دلیل بعضی از این ها به ژن ها می رسد، اما عوامل دیگر مانند 
تفاوت های فردی در شیوه زندگی یا میکروب های روده نیز احتمالًا مسئول این نوع سایز 

بدنی می باشند.
متأسفانه، بر اساس آخرین آمار، حدود ۲9 میلیون ایرانی دچار چاقی و اضافه وزن 
هستند. چاقی به نوبه خود موجب افزایش خطر بیماری هایی مانند بیماری قلبی، برخی 

از انواع سرطان، دیابت نوع ۲ و سکته مغزی می شود.

سرطان ها با تغییر در ساختار طبیعی یک سلول شروع می شوند، تقسیم غیر عادی 
سلول ها به سرطان خوش خیم و یا بدخیم منجر خواهد شد.

سرطان، چنگار یا کانسر نوعی بیماری است که در آن سلول های غیر طبیعی به صورت 
کنترل نشده تکثیر یافته و می توانند بافت های مجاور را درگیر کنند.

بیش از ۲00 نوع متفاوت از بیماری سرطان وجود دارد که هر کدام به شیوه  ای خاص 
ایجاد می شوند؛ جالب است بدانید که همه سرطان ها  با تغییر در ساختار طبیعی یک سلول 
شروع می شوند؛ سلول های سرطانی همچنین می توانند از طریق جریان خون یا لنف به 

سایر نقاط بدن گسترش پیدا کنند.
سرطانیاکانسرچیست؟

علی ارغوانی متخصص داخلی اظهار کرد: جسم انسان از میلیون ها سلول تشکیل شده 
است که در کنار هم بافت هایی مانند ماهیچه ، استخوان و پوست را سازند و هر کدام یک 
عملکرد واحد دارند؛ سلول ها به طور طبیعی با ۲ تا شدن به طریق منظم و کنترل شده، 

تکثیر پیدا کرده و به رشد و ترمیم بافت های بدن منجر می شوند.
سرطان؛تقسیمسلولهایغیرطبیعیبدن

این متخصص داخلی بیان کرد: بعضی اوقات تقسیم سلول ها، بدون کنترل و به صورت 
غیر عادی انجام می شود؛ رشد غیر عادی و بیش از حد سلول های بافت که تومور نامیده 
می شود می تواند خوش خیم و یا بدخیم باشد، تقسیم سلول های غیر طبیعی تحت کنترل 

نیستند و معلوم نیست که چه زمانی متوقف می شود.

ارغوانی با اشاره به اینکه تومور های خوش خیم معمولا محدود به قسمت کوچکی از 
بدن است و اغلب به آهستگی رشد می کند، گفت: این تومور ها بسته به اندازه و محلشان، 
مشکلاتی به وجود می آورند که معمولا نیاز به جراحی است و بیمار مشکلی دیگر نخواهد 
داشت. وی ادامه داد: سرطان یا تومور های بدخیم نیز در فضایی محدود شروع می شوند، 
اما می توانند به بافت ها و ارگان های مجاور گسترش یابند؛ سلول های سرطانی ممکن است 

با جریان خون و یا سیستم لنفاتیک به مناطقی دورتر در بدن منتقل شوند.
انواعسرطاندربافتهایمختلفبدن

محمدرضا نورمحمدی انکولوژیست ، درباره انواع سرطان ها، اظهار کرد: سرطان انواع 
مختلفی دارد که اعضای مختلف بدن را درگیر می کند و تاکنون بیش از ۲00 نوع سرطان 
شناسایی شده است. سرطان آندومتر، سرطانی است که در بافت پوشش رحم )اندام 
کوچک، توخالی و گلابی شکل در حفره لگن خانم ها که جنین در آن رشد می کند( بروز 
می کند، بیش تر سرطان های آندومتر آدنوکارسینوم هستند، یعنی در سلول هایی به وجود 

می آیند که مخاط و مایعات دیگر را ساخته و آزاد می کنند.
وی بیان کرد: سرطان پستان، سرطانی که در بافت پستان شامل مجاری )لوله هایی که 
شیر را به نوک پستان منتقل می کند( و لوبول ها )غدد تولیدکننده  شیر( ایجاد می شود؛ این 
سرطان هم در زنان و هم در مردان ایجاد می شود و با این حال سرطان پستان در مردان 

نادر است.
این آنکولوژیست ادامه داد: سرطان مثانه، سرطانی که در بافت مثانه )عضو نگهدارنده  

ادرار( ایجاد می شود؛ بیشتر موارد سرطان مثانه از نوع کارسینوم سلول بینابینی است، 
این سرطان از سلول های لایه داخلی پوشاننده مثانه ایجاد می شود، سایر انواع آن شامل 
کارسینوم سلول سنگفرشی )سلول های باریک و پهن( و آدنوکارسینوم )سرطان سلول های 
تولیدکننده  موکوس و سایر ترشحات( است، کارسینوم سلول سنگفرشی و آدنوکارسینوم در 

لایه  داخلی پوشاننده مثانه و به علت التهاب و تحریم مزمن ایجاد می شوند.
ازسرطانکولونچهمیدانید؟

نورمحمدی اظهار کرد: سرطان کولون، سرطانی که در بافت کولون )روده  بزرگ( ایجاد 
می شود؛ بیشتر انواع سرطان کولون آدنوکارسینوم )سرطان سلول های تولید کننده  موکوس 

و سایر ترشحات( است؛ سرطان رحم، سرطانی که در بافت پوشاننده  رحم  ایجاد می شود.
وی با اشاره به سرطان کلیه، تشریح کرد: سرطانی است که در بافت کلیه ایجاد می شود؛ 
سرطان کلیه در لایه  پوشاننده  لوله های بسیار کوچک کلیه که خون را تصفیه و مواد زائد را 
خارج می کند به وجود می آید، سرطان کلیه همچنین شامل تومور ویلمز )نوعی از سرطان 

کلیه که معمولًا در کودکان زیر ۵ سال ایجاد می شود(  است.
این آنکولوژیست بیان کرد: سرطان ریه، سرطانی که در بافت ریه و معمولًا سلول های 
پوشاننده  مجاری هوایی ایجاد می شود؛  ۲ نوع عمده سرطان ریه شامل سرطان ریه  سلول 
کوچک و سرطان ریه  غیر سلول کوچک وجود دارد؛ انواع سرطان ریه براساس نمای ظاهری 

سلول ها زیر میکروسکوپ طبقه بندی می شوند.
نورمحمدی گفت: سرطان ملانوما، ملانوما نوعی سرطان است که در ملانوسیت ها 
به وجود می آید؛ این سرطان می تواند در پوست ایجاد شده و همچنین در سایر بافت های 

حاوی پیگمان مانند چشم و روده  نیز به وجود بیاید.
وی درباره سرطان لنفوم غیر هوچکین، افزود: این سرطان در سلول های سفید خون 
ایجاد می شود؛ لفنوم غیرهوچکین در هر سنی می تواند بروز کند و علایم آن به صورت بزرگی 
غدد لنفاوی، تب و کاهش وزن است؛ لنفوم غیر هوچکین انواعی مختلف دارد، این بیماری 
به انواع مهاجم )با رشد سریع( و انواع با رشد آهسته تقسیم بندی می شودو منشا آن می تواند 

از سلول های B یا سلول های T باشد.
لوسمی  بورکیت،  لنفوم  شامل   B سلول  غیرهوچکین  لفنوم  داد:  ادامه  نورمحمدی 
بزرگ  سلول  لنفوم  فولیکولر،  لنفوم  منتشر،  بزرگ   B سلول  لنفوم  مزمن،  لنفوسیتی 
ایمونوبلاستیک، لنفوم پیش ساز سلول B و لنفوم سلول مانتل است؛ لنفوم غیرهوچکین 
سلول T شامل مایکوزیس فونگوئیدس، لنفوم سلول بزرگ آناپلاستیک و لنفوم پیش ساز 
سلول T است، لنفومی که پس از پیوند مغز استخوان یا سلول های بنیادی ایجاد می شود، 

معمولًا از نوع سلول B  است، پیش آگهی و درمان به نوع بیماری و مرحله  آن بستگی دارد.
این آنکولوژیست یادآوری کرد: سرطان پروستات، سرطانی که در بافت پروستات )غده ای 
در دستگاه تناسلی مرد، زیر مثانه و جلوی رکتوم( ایجاد می شود، سرطان پروستات معمولًا 

بیماری مردان مسن است.

 سرطان با بافت های بدن چه می کند؟

همه آنچه درباره انواع سرطان باید بدانید

رییس دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی کشور با بیان اینکه بیماری های غیر 
واگیر تهدیدی برای سلامت جامعه است، گفت: مصرف فست فودها  به عاملی برای مرگ  و 

میر انسان ها تبدیل شده است.
دکتر علی اصغر فرشاد در نشست کارگروه سلامت و امنیت غذایی استان یزد اظهار 
داشت: در صورتی که در حوزه فرهنگی اقدامی صورت گیرد که سلامت روانی و فرهنگی 
مورد تهدید قرار گیرد، به این معنی است که توسعه فرهنگی صورت گرفته، توسعه ناپایداری 

است.
قائم مقام معاونت اجتماعی وزارت بهداشت با بیان اینکه 84 درصد از مرگ ومیرهای ایران 
ناشی از بیماری های غیر واگیر است، گفت: در گذشته بیماری های واگیردار عامل مرگ 

مردم بود، اما در حال حاضر بیماری های غیر واگیر به یک تهدید تبدیل شده است.
رییس دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی کشور خاطرنشان کرد: در صورتی 
که دانشگاه علوم پزشکی به صورت کامل و صددرصد فعالیت خود را درست انجام دهد، 
تنها ۲۵ درصد از سلامت مردم تضمین شده و 7۵ درصد این سلامت در جای دیگری 

باید تامین شود.

وی ادامه داد: امروزه مردم از فست فودها ضربه می خورند و سرطان به عاملی برای مرگ 
 و میر انسان ها تبدیل شده  و باید حتما نسبت به این موضوع توجه ویژه ای داشته باشیم که 

به چنین مباحثی پرداخته شود.
فرشاد با اشاره به اینکه توسعه ای که محورش انسان سالم باشد و نگاه به نسل های آینده 
داشته باشد و به محیط صدمه نزند، توسعه ای پایدار است، گفت: کارگروه سلامت این 

ماموریت را دارد.
رییس دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی کشور افزود: در استان یزد به  عنوان 
چهارمین استان کشور برنامه جامع سلامت تدوین شده و ۲0 پروژه از این استان به مرحله 

تدوین رسیده است.
بنابر اعلام وبدا، وی گفت: همانطور که همکاری مردم را در محله اسکان یزد الگو کردیم، 
این کار بین بخشی استان یزد و فعالیت های صورت گرفته در این راستا را هم به  عنوان یک 

الگو در سطح کشور مطرح کنیم.
فرشاد تصریح کرد: امروزه عنوان می شود اگر قرار است سلامت به صورت کامل در جامعه 
تدوین شود، باید مردم در آن مشارکت داشته باشند و این کار را در استان یزد آغاز کرده ایم.

رییس دبیرخانه شورای  عالی سلامت و امنیت غذایی کشور گفت: اگر در سطح محله 
مشکل مردم با بخشنامه حل نشد، یعنی مشکل نیاز به پیگیری از مقامات بالاتر دارد و باید 
در کارگروه، با حضور استاندار و در صورتی که باز هم حل نشد باید در کارگروه کشوری این 
موضوع مطرح شود. قائم مقام معاونت اجتماعی وزارت بهداشت با بیان اینکه شعار مراکز 
جهانی سلامت این است که »جامعه ای سالم است که مردمش سالم پیر شوند«، تصریح 
کرد: این جامعه در حقیقت جامعه ای است که همه ما باید به دنبال تحقق آن در کشور 

باشیم و تحقق آن هم تنها با مشارکت همه جانبه تمام دستگاه ها و مردم امکانپذیر است.

رییسدبیرخانهشورایعالیسلامتوامنیتغذاییکشورمطرحکرد

فستفود؛عاملیبرایمرگومیرانسانها

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمی

آگهیموضوعماده3قانونوماده13آییننامهقانونتعیینتکلیفثبتی
اراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی

برابر رای شماره ۱۳97۶0۳۳۱0۱۱00۲۲۳0 مورخ ۱۳97/۱0/۱۶ هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم آذر اناری 
بشناسنامه شماره ۱80 صادره از شمیران فرزند مهدی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۳۳7/۵ مترمربع از قطعه ۱87۵ تفکیکی 
از پلاک شماره ۶۳7 فرعی از ۱4۶ اصلی واقع در البرز موروثی مرحوم علی رضا مهراسبی 
و با خریداری از آقای رضا کرمیار و با مالکیت اولیه آقای منوچهر وحدتیان کاشانی و غیره 
تایید مینماید لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق سند مالکیت صادر خواهد شد . م/۳08۲۲ 
تاریخانتشارنوبتاول:1397/11/01
تاریخانتشارنوبتدوم:1397/11/17
سیروسقنبرپور–رئیسادارهثبتاسنادواملاکناحیهسهکرج

---------------------------------------
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد

سندرسمی
آگهیموضوعماده3قانونوماده13آییننامهقانونتعیینتکلیفثبتی

اراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
برابر رای شماره ۱۳97۶0۳۳۱0۱۱00۲۲۲9 مورخ ۱۳97/۱0/۱۶ هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مهرداد 
مهراسبی بشناسنامه شماره 00۱9۶48۲94 صادره از تهران فرزند علی رضا در دو دانگ 
مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۳۳7/۵ مترمربع 
از قطعه ۱87۵ تفکیکی از پلاک شماره ۶۳7 فرعی از ۱4۶ اصلی واقع در البرز موروثی 
مرحوم علی رضا مهراسبی و با خریداری از آقای رضا کرمیار و با مالکیت اولیه آقای منوچهر 
وحدتیان کاشانی و غیره تایید مینماید لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق سند مالکیت صادر خواهد شد . م/۳08۲۱ 
تاریخانتشارنوبتاول:1397/11/01
تاریخانتشارنوبتدوم:1397/11/17
سیروسقنبرپور–رئیسادارهثبتاسنادواملاکناحیهسهکرج



چهار شنبه -هفدهم بهمن ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64747
اجتماعی

روستاییان،  به  رسانی  خدمت  گفت:  قم  استاندار 
کشاورزان و دامداران از اولویت های مهم دولت تدبیر 
خدمات  کیفی  و  کمی  سطح  رو  این  از  است،  امید  و 
و  بهداشتی  بویژه  استان  روستایی  مناطق  گوناگون 

اورژانسی باید ارتقا پیدا کند.
از  برداری  بهره  بهرام سرمست دوشنبه شب درآیین 
طرح های عمرانی و آبرسانی بخش سلفچگان قم در 
مسجد روستای یکه باغ از توابع این بخش اظهار داشت: 
روستاییان در جریان پیروزی انقلاب و دوران دفاع مقدس 
در خط مقدم میدان مبارزه و جهاد بودند، و امروز نیز به 
عنوان قشر مولد جامعه نقش بسزایی در رشد و شکوفایی 

اقتصاد کشور دارند.
وی با اشاره به اجرای نظام ارجاع در قالب طرح تحول 
سلامت و نقش آن درتامین نیازهای درمانی روستاییان 
خاطرنشان کرد: این طرح باید امکان دسترسی ساکنان 
روستا به امکانات درمانی در شهر را بیش از پیش فراهم 

کند.
در راستای اجرای طرح تحول نظام سلامت، پرونده 
ساکنان  از  تن  هزار   100 برای  سلامت  الکترونیک 
و  درمانی  اطلاعات  و  تشکیل  استان  این  روستایی 

سلامت آن ها در این پرونده ها ثبت شده است.
در حال حاضر 14 مرکز خدمات جامع سلامت و 58 
طرح  چهارچوب  در  قم  روستاهای  در  بهداشت  خانه 

تحول سلامت فعال هستند.
طرح تحول نظام سلامت کشور در راستای سیاست 
به  انقلاب  تاکید جدی رهبر معظم  و  های کلی نظام 
مقوله سلامت جامعه و افزایش شاخص های سلامت و 
بهداشت مردم در بخش های مختلف از 15 اردیبهشت 
ماه سال 93 از سوی دولت یازدهم و وزارت بهداشت، 

درمان و آموزش پزشکی به اجرا درآمد. 
وی همچنین با اشاره به بهره برداری از چهار طرح 
عمرانی همزمان با دهه فجر در بخش سلفچگان قم با 

اعتبار بیش از 36 میلیارد ریال گفت: هدف از اجرای این 
طرح ها ارائه خدمت به روستاییان می باشد.

در سفر استاندار قم به بخش سلفچگان چهار طرح 
عمرانی شامل ساختمان دهیاری روستای چشمه علی 
با 800 میلیون ریال اعتبار، خانه بهداشت روستای نیزار 
با اعتبار 2 میلیارد و 800 میلیون ریال، منبع آب ذخیره 
فضای سبز شهر سلفچگان و بوستان پیامبر اعظم )ص( 
با اعتبار چهار میلیارد و 400 میلیون ریال و طرح آبرسانی 
به روستاهای یکه باغ و سنجگان با اعتبار 28 میلیارد و 

322 میلیون ریال به بهره برداری رسید.
چوب  چهار  در  کرد:  تصریح  همچنین  قم  استاندار 
برنامه های بالادستی و با هدف توسعه روز افزون استان 
برنامه های متعددی طراحی و در شورای برنامه ریزی به 
تصویب رسیده که بخشی از آن مشمول محرومیت زدایی 

و اشتغال آفرینی در مناطق روستایی است.
قم دارای 365 روستا و آبادی است که 229 روستای آن 
دارای سکنه، 127 روستا دارای شورا و 107 روستا دارای 

دهیاری با جمعیتی بالغ بر 62 هزار تن است.
اختصاص 2 هزار متر زمین از طریق بخش خصوصی 
برای احداث سالن ورزشی در روستای یکه باغ، الحاق 
زمین ملی به بنیاد مسکن استان جهت واگذاری برای 
ایجاد مجتمع های دامپروری و کارگاهی، تخصیص یک 
میلیارد ریال برای حفر قنات و همچنین جدول گذاری 
و آسفالت معابر روستای یاد شده توسط دهیاری و بنیاد 
مسکن از جمله مصوبه های سفر استاندار به سلفچگان 
بود. این بخش دارای 60 روستا با 9 هزار و 920 جمعیت 
یکی از بخش های پنجگانه استان و در 40 کیلومتری 

شهر قم واقع است.

مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم :

پلاک کوبی مزین به نام شهدا در ۴۰ محله قم 
انجام می شود

مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم گفت: پلاک کوبی شهدا در 40 محله 
قم انجام می شود. 

معرفی  و  فرهنگ سازی  برای  سرو  چله  جشنواره  داشت:  اظهار  مقیمی  ابوالقاسم 
دستاوردهای انقلاب اسلامی در قم برگزار شد.

وی با اشاره به برگزاری جشنواره چله سرو افزود: چله سرو از شهریورماه امسال به صورت 
انجام شده است،  پیش بینی شده  برنامه های  از 70 درصد  بیش  تاکنون  و  آغاز  رسمی 

اختتامیه این جشنواره 10 اسفندماه همزمان با ورود امام راحل به قم برگزار می شود.
فعالیت های  از  برخی  به  اشاره  با  قم  ورزشی شهرداری  فرهنگی  مدیرعامل سازمان 
انجام شده در جشنواره چله سرو ابراز کرد: در قالب این جشنواره 40 مسجد شاخص در 
انقلاب به شهروندان قمی معرفی می شود، همچنین پرده خوانی و روایت گری انقلاب از 

دیگر برنامه های جشنواره چله سرو است.
مقیمی ادامه داد: روایت گری و تئاتر در زمینه انقلاب تاکنون در 50 مدرسه انجام شده 
است، در قالب برنامه چله سرو تاکنون 10 برنامه تاریخ شفاهی انقلاب با همکاری حوزه 

هنری قم با اولویت معرفی انقلابیون مطرح قمی برگزارشده است.
وی خاطرنشان کرد: ویژه برنامه مادران چشم انتظار از دیگر برنامه های در نظر گرفته شده 
در قالب جشنواره چله سرو است، 100 مادر چشم انتظار و دارای فرزندان مفقودالاثر در 
شهر قم وجود دارد، در زمینه مادران چشم انتظار تاکنون 30 اثر به دبیرخانه جشنواره 
رسیده است. مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم گفت: جشنواره فیلم عمار 
در حال حاضر در اغلب مناطق محروم و کمتر برخوردار استان قم در حال برگزاری است، به 
مناسبت چهلمین سالگرد انقلاب اسلامی 40 پلاک کوبی شهدا در قم انجام  می شود که 

تاکنون در 26 محله پلاک کوبی شهدا انجام شده است.
مقیمی خاطرنشان کرد: جشنواره پرچم یکی از مهم ترین بخش های جشنواره بزرگ 
چله سرو در قم است، تاکنون 40 هزار اثر به جشنواره پرچم ارسال شده است، جشنواره 
تولیدات رسانه ای ابوذر با همکاری بسیج رسانه، و معرفی 40 مکان شاخص در انقلاب 

اسلامی از دیگر بخش های جشنواره چله سرو است.

مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم:
۸۰ درصد شهروندان از کارت بلیت  استفاده می کنند

مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: در سه سال اخیر قیمت پرداختی 
نقدی و کارت بلیت ها تفاوت فاحشی داشته که در سال آینده نیز این کار انجام می شود.

به گزارش شهر نیوز، حسین مومنی موحد در حاشیه نمایشگاه »شکوه چهل ساله« 
که در مصلی قدس برگزار می شود، عنوان کرد: کارت بلیت همزمان با آغاز به کار سامانه 
کنترل هوشمند سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از سال 90 راه اندازی شد تا عبور و مرور 
شهروندان تسهیل شود. وی با بیان اینکه 100 درصد اتوبوس های شهری قم را کنترل 
می کنیم، اظهار کرد: تمام اتوبوس های مسافربری درون شهری قم که در مسیر چرخش 
دارند، از طریق سامانه هوشمند سازمان، کنترل می شوند و اگر تخلفی داشته باشند، از 
طریق سیستم پیامکی به آنها اطلاع رسانی خواهد شد و ما نیز پیگیری های لازم را انجام 
می دهیم. مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم به نرخ تعیین شده برای کارت 
بلیت ها اشاره کرد و افزود: حدود سه سال است از طریق شورای اسلامی شهر پیگیری های 
لازم را انجام دادیم تا اختلافات فاحشی بین قیمت کرایه کارت بلیت و نقدی وجود داشته 
باشد تا همشهریان به سمت کارت بلیت گرایش پیدا کنند و پول نقد از سیستم خارج شود.
مومنی موحد یادآور شد: در سه سال اخیر فاصله قیمت کارت بلیت و نقدی 260 تومان 
بوده و سعی داریم در سال آینده نیز این اختلاف قیمت باقی بماند.وی تصریح کرد: در 
حال حاضر 80 درصد شهروندان از کارت بلیت و 20 درصد به روش پرداخت نقدی از 
اتوبوس ها استفاده می کنند که سعی داریم در یکی، دو سال آینده این 20 درصد را نیز 

حذف کنیم و پرداخت نقدی نداشته باشیم.
مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم عنوان کرد: به شورای اسلامی شهر و 
فرمانداری قم پیشنهاد دادیم که اختلاف قیمت کارت بلیت و پرداخت نقدی همچنان 

ثابت بماند تا همشهریان گرایش بیشتری به این روش پیدا کنند.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهردار قم مطرح کرد

پیش بینی ۴۱6 میلیارد تومان در بودجه ۹۸ از 
محل عوارض

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهردار قم از پیش بینی تامین 416 میلیارد تومان از 
بودجه 98 از محل عوارض خبر داد.

محسن رنجبر با بیان اینکه اعداد و ارقامی که در شهر در حوزه عوارض و… ارائه می دهیم 
با افزایش زیادی روبه رو نیست، اظهار کرد: برای اداره شهر باید به عنوان مثال لوازم 
یدکی برای خودروهای شهری از جمله ناوگان اتوبوسرانی و… خریداری شود که ببینید 
چقدر ارقام آنها افزایش داشته است و بحث بر این است که تورم نقطه به نقطه در سال 
98 تا 50 درصد و تورم عمومی در طول سال تا 35 درصد باشد، یعنی اگر امروز یک ریال 
سرمایه گذاری می شود اگر برای سال آینده یک به اضافه 35 درصد نشود حداقل هزینه ها 
تحقق پیدا نخواهد کرد. معاون شهردار قم تصریح کرد: شهرداری و شورا حواسشان به 
مردم است و عدد 416 میلیارد تومانی که به عنوان عوارض سال آینده پیش بینی شده 
نهایتا با افزایش کمتر از 20 درصد بوده است تا هم طبق تورم پیش  رویم و هم فشار به مردم 
وارد نشود؛ اگر با دقت مسائل را حل نکنیم و آنجایی که باید افزایش تحقق یابد این کار را 
نکنیم در آینده هزینه بیشتری به مردم تحمیل می شود. وی با بیان اینکه مدیریت شهرداری 
در این موارد باید هوشمندانه باشد، گفت: با تدبیر باید شرایطی فراهم کنیم که هم به مردم 

فشار نیاید، هم مشکلی در مدیریت شهر نباشد و هم آسایش و رفاه عمومی بیشتر شود.

شهردار منطقه هفت قم :

پیاده راه سازی خیابان انقلاب سال آینده
 انجام می شود

شهردار منطقه هفت قم پروژه پیاده راه سازی خیابان انقلاب، حد فاصل خیابان ارم تا 
عماریاسر را از برنامه های سال آینده دانست.

مجید متین فر پروژه فاز پنج بلوار عمار یاسر که خیابان معلم را به بلوار سپاه متصل می کند 
را از جمله پروژه های بزرگ شهری این منطقه دانست که تا دو سال آینده تکمیل می شود.

وی تصریح کرد: این پروژه دوسطح دارد، ادامه  تونل غدیر تا میدان سپاه و همچنین 
بلوار عمار یاسر که در دستور کار شهرداری قرار دارد. شهردار منطقه هفت با اشاره به پروژه 
بازگشایی خیابان استاد فقیه گفت: این پروژه خیابان 19 دی را به خیابان شهید لواسانی 
متصل می کند، قسمتی از آن انجام شده و محل پروژه جایی است که مخابرات 19 دی 
واقع است. وی بیان کرد: ورود به محلات قدیمی منطقه هفت و بهسازی وضعیت بازار و 
بافت های تاریخی را در برنامه خود داریم که در سالهای آتی به انجام خواهد رسید. متین فر 
پروژه پیاده راه سازی خیابان انقلاب، حد فاصل خیابان ارم تا عماریاسر را از برنامه های 
سال آینده دانست و گفت : امید است بتوانبم با این پروژه ورود خودرو را به حداقل برسانیم 

تا فضای معنوی در جوار حدم مطهر صورت گیرد.

شهردار منطقه هشت قم :

بوستان بانوان پردیسان تا نوروز افتتاح می شود
شهردار منطقه هشت قم با اشاره به احداث بوستان بانوان در منطقه پردیسان گفت: 
این بوستان پیشرفت بالای 90 درصد دارد و تنها بخش روشنایی آن باقی مانده و به زودی 
افتتاح خواهد شد. ابوالفضل مستقیمی با بیان اینکه برنامه های عمومی شهرداری در طول 
سال انجام می شود، اظهار کرد: چند پروژه در آستانه ایام الله دهه فجر به عنوان مثال در 
حوزه فضای سبز در محلات یک، سه، پنج، هفت و هشت پردیسان، خصوصا بوستان 
عترت، حاشیه امام علی، کمپ غدیر و… کلید خورده است. وی با اشاره به احداث بوستان 
بانوان در منطقه پردیسان تصریح کرد: این بوستان پیشرفت بالای 90 درصد دارد و تنها 
بخش روشنایی آن باقی مانده و به زودی افتتاح خواهد شد. شهردار منطقه هشت قم با 
تاکید بر اینکه شهرداری در سال های اخیر نسبت به توسعه فضاهای اختصاصی بانوان 
اهتمام ویژه ای داشته است، تصریح کرد: در همین راستا بوستان بانوان پردیسان احداث 

شده و به زودی در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت.
 

شهردار منطقه دو قم خبرداد

هزینه ۱۵ میلیارد تومانی برای تملک بلوار 
شهدای روحانیت

شهردار منطقه دو قم از هزینه 15 میلیارد تومانی منطقه دو برای تملک بلوار شهدای 
روحانیت خبر داد.

رضا رحیمی با اشاره به اجرای 14٫5 کیلومتر درختکاری در حاشیه معابر اظهار کرد: 
در حوزه تملک پروژه های عمرانی از جمله پروژه 9 دی، بلوار جمهوری و تقاطع امینی 
بیات اقدامات ویژه انجام شده و بالغ بر 35 میلیارد تومان در این پروژه ها هزینه شده است.

وی افزایش بیش از 300 هزار مترمربع به سطح معابر منطقه دو را مورد توجه قرار داد و 
تصریح کرد: در کنار این پروژه برای بهبود عبور و مرور شهری کارهایی چون ساماندهی 
محوطه امامزاده جمال الدین، ایمن سازی بوستان ها و ایمن سازی بوستان  جوان انجام 
بر 80 میلیارد تومان پروژه های  بالغ  از تهیه پیش نویس  دادیم. شهردار منطقه دو قم 
سرمایه گذاری در این منطقه خبر داد و افزود: در این ایام بلوار شهدای روحانیت که بالغ 
بر 15 میلیارد تومان برای تملک آن هزینه شده به بهره برداری رساندیم که بلوار انقلاب را به 

بلوار امام رضا میسر کرد.

شهردار بندرعباس  خبرداد

بهره  برداری از 66 پروژه بزرگ عمرانی شهری  
دردهه فجر

 ایمان – پرویزی -  بندرعباس 
شهردار بندرعباس از بهره برداری 66 پروژه بزرگ 
عمرانی شهری همزمان با دهه مبارک فجر سال 
جاری خبر داد وگفت: این پروژه ها با اعتباری بالغ 

بر 910 میلیارد ریال آماده بهره برداری شده است.
دهه  آغاز  از  روز  نخستین  در  امینی زاده  عباس 
مبارک فجر در مراسم افتتاح  دو پروژه عمران شهری 
شهرداری  پروژه های   : اظهارداشت  بندرعباس 
بندرعباس که امروز دو مورد از آن مورد بهره برداری قرار 
می گیردٰ در حوزه های فرهنگی، ورزشی، گردشگری، 

عمرانی، احیای بافت فرسوده و غیره است.
در شهر  نقل  و  پروژه های حوزه حمل  از  برداری  بهره  به  اشاره  با  مقام مسئول  این 
بندرعباس با اشاره به توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی شهر، گفت: شهرداری عزم و اراده 
لازم برای احیای بافت های فرسوده شهر را دارد که در همین زمینه بازگشایی معابر جدید 
با هدف ورود بسیاری از خدمات دیگر به درون محلات در دستور کار قرار داشته و پس از 
بهره برداری پروژه های متعدد در این زمینه اکنون شاهد بهره برداری از خیابان جدید در 

محله طلابند هستیم.
امینی زاده با تاکید بر اینکه احیای بنای تاریخی برکه گرد که در یکی از محلات قدیمی 
شهر واقع شده، صورت گرفته است، تصریح کرد:  این اقدام با تملک 12 ملک در مجاورت 
این بنای قدیمی انجام شده و بزودی شاهد اجرای برنامه های فرهنگی و تاریخی در همین 
محله خواهیم بود. وی در بخش دیگری از سخنانش از بهره برداری پلاتو دریا، اجرای 63 
کیلومتر فیبر نوری، بازارچه حسین آباد و چند پروژه شاخص دیگر طی روزهای آتی خبر 
داد.شهردار بندرعباس در ادامه نیز با تقدیر از مشارکت مجموعه سپاه در ساخت سالن 
ورزشی محله سید کامل، اظهار کرد: این سالن ورزشی با در اختیار گذاشتن زمین مورد 
نیاز از سوی شهرداری بندرعباس، با مشارکت مجموعه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
استان آماده بهره برداری شده است.اضافه می شود، اعتبار ساخت این مجموعه ورزشی 

25 میلیارد ریال بوده است.

مدیر عامل فولاد هرمزگان  مطرح کرد

عزم فولاد هرمزگان بر تحقق تولید با کل 
ظرفیت اسمی 

یکی از شرکت های موثر و بزرگ در صنعت فولاد 
را  این محصول  تولید  از  که سهم هشت درصدی 
در بازار بر عهده دارد شرکت فولاد هرمزگان است 
که با ظرفیت اسمی تولید 1٫5 میلیون تن تختال 
عزم خود را بر تحقق تولید با کل ظرفیت اسمی در 
سال جاری جزم کرده است . فرزاد ارازنی در گفت 
وگویی از اهمیت بومی سازی و تاثیرگذاری آن در 
خودکفایی صنعت فولاد و عدم نیاز به خارج از کشور 
گفت به گفته وی این شرکت با ایجاد یک دپارتمان 
خود،  رسمی  ساختار  در  در  بومی سازی  مستقل 
توجه به بومی سازی را بیش از پیش در برنامه ها قرار 
 R&D داده است. این بخش در قالب گروه های کاری، با گروه بهره برداری و بخش خرید و
همکاری کرده و سعی می کند با همکاری شرکت های دانش بنیان و صنایع داخلی کشور، 
نیازهای داخلی شرکت را برطرف نماید. در وقاقع  وظیفه این بخش شناسایی مسیرهای 
مختلف برای تامین قطعات، تجهیزات و ماشین آلات وارداتی است تا بتوان در داخل کشور 
اقدام به تولید آن کرد . از نگاه ارزانی ، بومی سازی در زمینه مواد اولیه، قطعات، تجهیزات 
و ماشین آلاتی که مصرف عمومی در صنایع کشور دارند در میان مدت سبب خودکفایی 
کشور می شود . مدیر عامل فولاد هرمزگان در این گفت و گو با اشاره به اینکه بومی سازی 
در اشتغال زایی موثر است، تصریح کرد: این موضوع موجب می شود نهادها، شرکت ها 
و تولید کنندگان جدیدی به چرخه اقتصاد اضافه شوند.وی با بیان اینکه در زمان تحریم، 
بومی سازی معنای عمیق تری پیدا می کند، خاطرنشان کرد: در واقع تحریم فرصت بسیار 
مناسبی برای بومی سازی قطعات، تجهیزات و ماشین آلات مهیا می کند، زیرا به واسطه 
بومی سازی می توان نیازها را با توجه به توانایی های موجود برطرف کرد. وی در ادامه اشاره 
ای به پروژه های های جدید فولاد هرمزگان در حوزه بومی سازی داشت و  طراحی و ساخت 
آب شیرین کن دریا به روش جذبی با استفاده از انرژی خورشیدی، طراحی و ساخت ابزار لبه 
یاب هوشمند مورد استفاده در فرآیندهای فرزکاری و ماشین کاری ، فعال نمودن کاتالیست 
های مستعمل واحد احیا مستقیم با استفاده از دی اکسید کربن فوق بحرانی و ساخت 
کریستالیزاتور را اهم این پروژه ها دانستارزانی همچنین ،  بومی سازی محصولات تولیدی  

در راستای نیاز های صنعتی کشور را از اولویت های شرکت فولاد هرمزگان دانست .

مدیر واحد احیا مستقیم فولاد هرمزگان  خبرداد

افزایش ۱۱ درصدی  تولید آهن اسفنجی در 
فولاد هرمزگان

مدیر واحد احیا مستقیم فولاد هرمزگان گفت: کارکنان پرتلاش واحد احیا مستقیم شرکت 
فولاد هرمزگان بار دیگر با استعانت از خداوند متعال و با تکیه بر دانش و کارگروهی  در نه 
ماهه سال 97 در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته به میزان 11درصد رشد داشته است.

 علیرضا نجار قویدل افزود:  همچنین آهن اسفنجی ارسالی به واحد فولادسازی در نه 
ماهه سال 97 رشد1٫3درصدی را نشان می دهد. وی بیان داشت: تحقق موارد ذکر شده 
با اجرای 21پروژه TQ در قسمتهای مختلف واحد منجر به افزایش تولید درنه ماهه سال 
1397 گردیده است که نتایج اجرای پروژهادر بخش کاهش نرخ مصارف واحد مشهود می 
باشد به گونه ای که نرخ مصرف گاز طبیعی به ازای یک تن آهن اسفنجی نسبت به نه ماهه 
سال1396 14٫8 متر مکعب بر کاهش یافته است. وی اضافه کرد: همچنین نرخ مصرف 
آب به ازای یک تن اهن اسفنجی نسبت به نه ماهه سال 1396 روند نزولی داشته است و 
0٫1 متر مکعب یک تن اهن اسفنجی کاهش یافته است. در بخش مصرف برق نیز به ازای 
یک تن آهن اسفنجی 10٫7  کیلو وات ساعت نسبت به 9 ماهه ابتدایی سال 96 کاهش 
یافته  است. نجار قویدل افزود: در ادامه مسیر تولید با تدوین تابلو اهداف و ترسیم چشم 
انداز تولید، تلاش  تمامی نفرات و ظرفیت تجهیزات برای رسیدن به این اهداف به کار گرفته 
می شود که ثمره آن رسیدن به اهداف تعیین شده کیفیت آهن اسفنجی،کاهش میزان 
مصارف، کاهش زمان توقفات اضطراری، کاهش ضریب شدت حوادث و افزایش بهروری 
نیروی انسانی خواهد بود. وی در پایان از زحمات همه واحدهای پشتیبان که در راستای 
تهیه و تامین اقلام کلیدی همچون گندله و تامین قطعات مصرفی برای انجام تعمیرات 

به موقع اقدام نموده اند قدر دانی کرد.

با انجام مانور پدافند غیر عامل در تاسیسات نفتی بندرعباس:

آمادگی پخش فراورده های نفتی همزگان در 
زمان بحران محک خورد

با اجرای مانور پدافند غیر عامل با سناریوی آتش سوزی فرضی آمادگی نیروهای امدادی 
و عملیاتی در شرایط بحران ارزیابی شد. به گزارش روابط عمومی شرکت ملی پخش فراورده 
های نفتی منطقه هرمزگان،  مهندس عبدالله احمدی کمرپشتی  در این خصوص ویژگی 
های این مانور گفت: این مانور با هدف سنجش میزان آمادگی در برابر بروز حوادث در 
تاسیسات نفتی، شناسایی نقات قابل بهبود برای تامین الزامات پدافند غیر عامل در مراحل 
مختلف، شناسایی و تشخیص خلاء های موجود در برنامه های واکنشی، میزان هماهنگی 
میان واحد ها و ارگان های مختلف داخل و خارج از مجموعه در شرایط اضطراری برگزار 
شده است. مدیر شرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه هرمزگان افزود: هماهنگی 
دستگاه های امدادی خارج از مجموعه نیز در این مانور قابل تحسین بوده و در کمترین 
زمان ممکن از موقعیت های متفاوت خود را به محل حادثه رساندند. کمر پشتی در پایان 
از تلاش نیروهای حراست و HSE  همچنین تاسیسات منطقه هرمزگان در اجرای مطلوب 
مانور تشکر کرد. لازم به توضیح است که برخی از مسئولین کشوری و استانی پدافند غیر 
عامل در اتاق مدیریت بحران از راه دور بر اجرای بخش های مختلف مانور نظارت و آن را 

مدیریت کردند.

مدیر شرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه هرمزگان  مطرح کرد

حفاظت از تجهیزات و افزایش دانش فنی 
محور آموزش کارکنان

سوختگیری  رییس  هرمزگان،  منطقه  نفتی  های  فراورده  پخش  ملی  شرکت  مدیر 
هواپیمایی و تعدادی از روسای واحد های ستادی و عملیاتی از تاسیسات سوختگیری 

هواپیمایی ناحیه بندرلنگه دیدن کردند.
در ادامه حضور گروه معین در نواحی مختلف منطقه هرمزگان مدیر شرکت پخش فراورده 
های نفتی  هرمزگان در جمع کارکنان سوختگیری هواپیمایی بندرعباس گفت: نگهداری 
و حفاظت از تجهیزات عملیاتی نخستین و مهمترین توقع از کارکنان در تاسیسات است، 
اما باید در نظر داشت که دنیا و صنعت در حال پیشرفت است و ما باید ابتدا کارکنان خود 
را به دانش فنی روز مجهز کنیم در این صورت است که شاهد کاهش قابل ملاحظه هزینه 
های ناشی از نگهداری خواهیم بود. عبدالله احمدی کمرپشتی در ادامه گفت: به دلیل 
ظرافت و حساسیت تجهیزات سوختگیری هواپیمایی کنترل دوره ای بر اساس اصول فنی 

شرکت باید به موقع انجام و مستندات آن برای ارجاعات بعدی در دسترس باشد.

استاندارقم:

خدمات بهداشتی و اورژانسی روستاهای قم ارتقاء یابد

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت: 59 درصد 
زیرپوشش  نفر  هزار   760 یعنی  استان  جمعیت  از 
سازمان تامین اجتماعی هستند و حدود 80 هزار نفر از 
بازنشستگان کارگری مستمری بگیر این سازمان در استان 

قم زندگی می کنند.
با   علی اصغر دادخواه ظهر دیروز در نشست خبری 
اصحاب رسانه استان قم با اشاره به بیمه شدگان سازمان 
تامین اجتماعی در استان اظهار کرد: 230 هزار بیمه 
شده در استان داریم که 124 هزار نفر بیمه شده اجباری 

هستند و بقیه به صورت اختیاری خود را بیمه کردند.
کارگر  شده  بیمه  نفر  و 968  هزار  داد: 21  ادامه  وی 
ساختمانی در استان داریم که از این تعداد 105 نفر از 
کارافتاده، 307 بازنشسته و 136 فوت شده شدند، هفت 
درصد از حق بیمه توسط خود کارگر پرداخت می شود و 
این افراد بیمه بیکاری دریافت نمی کنند، چون کارفرما 
ندارند، بیمه کارگران ساختمانی را پیش از پیروزی انقلاب 

اسلامی نداشتیم.
بیمه  افزود: رشد  تامین اجتماعی استان قم  مدیرکل 
بیکاری را در سال جاری در استان داشتیم و سه هزار و 50 
نفر بیمه بیکاری را در 9 ماه نخست سال جاری دریافت 

کردند، 150 میلیارد تومان طلب سازمان تامین اجتماعی 
در استان قم از پیمانکاران است.

دادخواه با اشاره به مطالبات سازمان تامین اجتماعی در 
استان قم اظهار کرد: با وجود اینکه برخی از پیمانکاران 
استان به این سازمان بدهکار هستند، اما به کارگران آن ها 
خدمات ارائه می دهیم و حتی تعدادی از این کارگران را 

بازنشسته کردیم.
وی ادامه داد: 59 درصد از جمعیت استان قم یعنی 
760 هزار نفر زیرپوشش سازمان تامین اجتماعی هستند 
و حدود 80 هزار نفر از بازنشستگان کارگری مستمری بگیر 
این سازمان در استان زندگی می کنند، خدمت رسانی 
سازمان در استان در چهار شعبه اصلی و دو شعبه اقماری 

صورت می گیرد.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم افزود: این سازمان 
در 9 ماه نخست سال جاری در استان حدود 700 هزار 
دفترچه بیمه را صادر یا تمدید کرده است. به دنبال کارت 
به  نیازی  دیگر  تا  هستیم  آتی  سال های  برای  سلامت 
مراجعه بیمه شدگان سازمان برای صدور یا تمدید دفترچه 

بیمه نباشیم و این ترددهای غیر ضروری از بین برود.
تامین  سازمان  مراکز  گسترش  به  اشاره  با  دادخواه 

اجتماعی در استان قم اظهار کرد: در سال 1357 این 
به مردم در قم  ارائه خدمات  برای  تنها دو مرکز  سازمان 
داشت که این عدد اکنون به 18 مرکز خدمات و درمانی 

افزایش یافته است.
وی ادامه داد: تعداد کارگاه های زیرپوشش بیمه سازمان 
تامین اجتماعی در استان قم به 13 هزار و 200 کارگاه 
رسیده است و شاهد افزایش 13 برابری تعداد این کارگاه ها 

پس از پیروزی انقلاب اسلامی بودیم.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم افزود: دو شعبه جدید 
این سازمان در استان با صرف اعتباری بالغ بر یک میلیارد 
تومان در دهه فجر سال جاری با حضور مدیران استان قم 
افتتاح می شود. در این مراکز ایجاد میز خدمت پیش بینی 
شده است، برای سال آینده هم برنامه ریزی کردیم که یک 
شعبه مستقل تامین اجتماعی را در منطقه پردیسان ایجاد 
کنیم. وی خاطرنشان کرد: سازمان تامین اجتماعی یک 
سامانه خدمات الکترونیکی دارد که روز به روز این سامانه 
در حال گسترش است، امیدواریم که کارفرمایان و کارگران 
آموزش های لازم را برای استفاده از سامانه ببینند تا نیازی 
به مراجعه حضوری به مراکز تامین اجتماعی را نداشته 

باشند.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم: 
76۰ هزار نفر  درقم زیرپوشش سازمان تامین اجتماعی هستند 

رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائران شورای اسلامی شهر قم با غیرقابل قبول 
دانستن وضعیت فعلی فعالیت جمع کنندگان ضایعات در قم گفت: چاره جز ساماندهی و 

نظام مند کردن جمع آوری پسماندها دراین شهر وجود ندارد.
 سید مجتبی سبحانی ثابت روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا، با تاکید بر اینکه 
روند فعلی جمع آوری پسماندهای شهری توسط ضایعاتی ها مورد قبول نیست افزود: 
تاکید شورای اسلامی شهر ایجاد چارچوب برای جمع آوری ضایعات در سطح شهر می 

باشد.
وی با اشاره به تجمع اعتراضی ضایعاتی های قم در روزهای گذشته ادامه داد: با فعالان 
جمع آوری ضایعات جلسات مختلف برگزار و به آنها نیز اعلام کرده ایم که ادامه روند فعلی 
جمع آوری ضایعات مورد قبول شورای اسلامی شهر نیست و باید خود را با قوانین همسو 

کنند.
وی فعالیت ضایعاتی های قم را بدون مجوز و نحوه فعالیت آنها را بر خلاف تمام معیارهای 
بهداشتی دانست و افزود: بر اساس اطلاعات جدید بخشی از ناامنی ها و سرقت های 
شهر در قالب ضایعاتی ها رقم می خورد که ساماندهی فعالان این حوزه را بیش از پیش 

ضروری کرده است.
سبحانی ادامه داد: بر اساس اطلاعات بدست آمده از مراجع انتظامی، بسیاری از اموال 
مسروقه در انبارهای دپوی ضایعاتی ها پیدا شده به گونه ای که پلیس اعلام کرده است با 

ردگیری اموال مسروقه 740 محل دپوی ضایعات را شناسایی کرده است.
وی افزود: این در حالی است که پیش از این تصور می کردیم تنها حدود 100 مرکز دپوی 

ضایعات در این شهر وجود داشته باشد.
وی با بیان اینکه فعالان جمع آوری ضایعات در این شهر حاضر به فعالیت در چارچوب 
قانونی ایجاد شده توسط سازمان پسماند شهرداری نیستند ادامه داد: چارچوب جمع 
آوری پسماند و ضایعات سازمان پسماند شهرداری از طریق پیمانکار تعیین شده است که 

باید این چارچوب قانونی مورد تاکید باشد.
رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائران شورای اسلامی شهر قم، حرکت به سمت 
فرهنگ سازی تفکیک زباله از مبدا را از جمله اولویت های این شورا دانست و گفت: با 
ادامه روند فعلی افزایش جمعیت، گنجایش سایت البرز شهرداری قم دیر یا زود تکمیل 

می شود که باید از امروز به سمت فرهنگ سازی تفکیک زباله و بازیافت این زباله ها بود.

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهرقم:

چاره ای جز ساماندهی ضایعاتی ها در قم وجود ندارد

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم گفت: یک بیمارستان تامین اجتماعی جوابگوی 
نیازهای استان نیست، ولی وضعیت اقتصادی موجب شده است که هیچ کلنگ جدیدی 
برای احداث بیمارستان در قم به زمین زده نشود، درحالی که به یک بیمارستان 200 تخت 

خوابی دیگر نیاز داریم.
 داوودعلیمحمدی ظهر دیروز در نشست خبری با اصحاب رسانه استان قم با اشاره به 
امکانات درمانی سازمان تامین اجتماعی در استان اظهار کرد: این سازمان با چهار مرکز 
درمانی ملکی در استان قم دارد که برجسته ترین آن بیمارستان امام رضا)ع( است، سازمان 

تامین اجماعی با 800 مرکز دیگر در استان قرارداد دارد.
وی داد: در مراکز ملکی سازمان تامین اجتماعی در استان قم، 100 درصد نسخه های 
کاغذ حذف شدند و تا سال 1400 به دنبال حذف نسخه های کاغذی در مراکز طرف قرارداد 
این سازمان در استان هستیم. اکنون 16 درصد بیماران زیرپوشش سازمان در استان قم 
از طریق سیستم ارجاع به پزشکان متخصص ارجاع می شوند و این درصد طی سال های 

آینده بالا می رود.
*هزینه 380 میلیارد تومانی در بخش درمان تامین اجتماعی قم 

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم افزود: در بحث درمان این سازمان در استان، حدود 
380 میلیارد تومان تا پایان سال 97 هزینه می شود، سازمان 18 نوع خدمات را به مردم ارائه 

می دهد و سرانه هر بیمار در سازمان حدود 450هزار تومان است.
علیمحمدی بیمارستان امام رضا)ع( را بهترین بیمارستان از لحاظ اعتباربخشی در استان 
قم دانست و تصریح کرد: در سال 92 در سازمان تامین اجتماعی استان به حدود 500 هزار 
نفر ارائه خدمات درمانی انجام می دادیم، اما این رقم در سال جاری به بیش از دو میلیون 

نفر رسید.
وی ادامه داد: نوبت گیری پزشکان متخصص در مراکز ملکی سازمان تامین اجتماعی 
در استان به صورت حضوری، تلفنی، اپلیکیشن موبایل، حضوری و ارجاع پزشکان صورت 
می گیرد، اما تعداد مراجعات مردم به مراکز ملکی تامین اجتماعی بسیار بیشتر از ظرفیت 

این مراکز است.
معاون درمان تامین اجتماعی استان قم افزود: این سازمان حدود 750 هزار بیمه شده 
در استان دارد، در حالی که ظرفیت ارائه خدمت مراکز ملکی سازمان در قم روزانه حدود 

چهار هزار نفر است.
علیمحمدی با اشاره به ارائه خدمات به بیماران خاص در استان قم اظهار کرد: در 9 ماه 
نخست سال جاری 28 میلیارد تومان هزینه درمان بیماران خاص زیرپوشش سازمان تامین 
اجتماعی در استان شد، همچنی 85 درصد هزینه درمان شیمی درمانی توسط سازمان 

پرداخت می شود.
وی ادامه داد: سال گذشته 63 هزار نفر از بیماران زیرپوشش سازمان تامین اجتماعی در 
استان قم در بیمارستان های طرف قرارداد بستری شدند که 90 درصد هزینه آن ها از طرف 

سازمان پرداخت می شود.
مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم افزود: این سازمان حدود 150 میلیارد تومان از 
کارخانه های استان طلبکار است، اما برای حفظ تولید مجبور به مماشات است، دولت 
180 هزار میلیارد تومان به سازمان تامین اجتماعی بدهکار است و در صورت پرداخت این 

بدهی ها، سازمان به راحتی می تواند تمام بدهی های خود را پرداخت کند.
*بیمارستان امام رضا)ع( به لحاظ راه دسترسی مشکلات زیادی دارد 

علیمحمدی طرح تحول سلامت را موجب افزایش هزینه های سازمان تامین اجتماعی 
دانست و تصریح کرد: یک بیمارستان تامین اجتماعی جوابگوی نیازهای استان نیست، 
ولی وضعیت اقتصادی موجب شده است که هیچ کلنگ جدیدی برای احداث بیمارستان 

در قم به زمین زده نشود، درحالی که به یک بیمارستان 200 تخت خوابی دیگر نیاز داریم.
وی خاطرنشان کرد: بیمارستان امام رضا)ع( به لحاظ راه دسترسی مشکلات زیادی 
دارد و روزانه هزار نفر به این بیمارستان مراجعه می کنند. سالیانه 12 هزار بستری و 9 
هزار عمل جراحی در این بیمارستان انجام می شود. بیمارستان به لحاظ ضریب اشغال 
تخت جزو چهار بیمارستان تامین اجتماعی کشور است و بیشترین مراجعات در سطح 
بیمارستان های سازمان تامین اجتماعی برای بحث تروما به بیمارستان امام رضا)ع( 

صورت می گیرد.

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم :

یک بیمارستان تامین اجتماعی جوابگوی نیازهای استان نیست 
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ماجرای حلقه های افراط از اختلال در سخنرانی تا پرتاب مهر و کفش

رفتارهای هزینه ساز
جمعه هفته گذشته بود که امام جمعه کرج در ادبیاتی انتقادی از تریبون نماز جمعه 
نسبت به انتخاب علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی به عنوان سخنران روز 
۲۲ بهمن کرج معترض شد و اعلام کرد یک هفته به مرکز فرصت می دهد تا تدبیری 
بیندیشند؛ فرصتی که البته علی لاریجانی رئیس مجلس از آن تحت عنوان التیماتوم یاد 
کرد و گفت: نیازی به التیماتوم نیست و در شرایطی که کشور به وحدت نیاز دارد بهتر 
این است که سخنرانی لغو شود تا امام جمعه یا خودشان در مراسم ۲۲ بهمن سخنرانی 
کنند یا هر کسی که مطلوب شان است، دعوت کنند.این نخستین بار نیست که سخنرانی 
رئیس مجلس در روز ۲۲ بهمن مورد هجمه قرار می گیرد، پیش از این و در بهمن ۹۱ 
بود که قائله قم رخ داد. در همین روز بود که افراد وابسته به حلقه ای خاص در قم در میانه 
سخنرانی رئیس مجلس در حرم حضرت معصومه )س( با پرتاب مهر و کفش به سمت 
علی لاریجانی در سخنرانی وی اخلال ایجاد کردند. حلقه ای که کمی بعدتر و در گزارشی 

که در صحن علنی مجلس قرائت شد از آن تحت عنوان حلقه پرتو یاد شد.  
* تندروی این بار سر از کرج درآورد

این بار اما تفکرات نزدیک به این حلقه سر از نماز جمعه کرج درآورده و از زبان 
حسینی همدانی امام جمعه این شهر جاری شده و اتفاقا برای دومین بار سخنرانی علی 
لاریجانی در ۲۲ بهمن را هدف گرفته است. شخصی که به عنوان فردی معتدل در 
جریان اصولگرایی شناخته شده است، اعتدالی که چندان مورد علاقه افراطیون نیست و 
شاید همین موضوع دلیل قانع کننده ای برای حملات به وی با هدف فشار برای تغییر 
مواضعش باشد. موضوعی که محمدتقی رهبر عضو جامعه روحانیت مبارز هم در گفت 
وگو با انتخاب برآن تاکید کرده و می گوید: به هرحال گروهی به اشتباه توقع دارند که آقای 
لاریجانی، چون اصولگرا است، هرآنچه خودشان قبول دارند را  بدون هیچ، اما و اگری قبول 
کنند. آن ها باید بدانند، علی لاریجانی رییس مجلس نظام است و توقعی که از یک  چنین 
صاحب منصبی می رود، چیزی جزء اعتدال و مصلحت اندیشی نمی تواند باشد.محمدتقی 
رهبر ادامه می دهد: عده ای  انتظار دارند لاریجانی چیزی غیر از مطالبات شان را پیگیری 
نکند و شاید هم دوست دارند، مقابل دولت  روحانی بایستد. در این شرایطی که خروج 
آمریکا از برجام و بدعهدی اروپایی ها ما را با بحران روبرو کرده  است، منطقی این است که 
همه در کنار هم باشیم تا بتوانیم، مملکت مان را از شر دشمنی آمریکایی ها رها  کنیم. الان 
موقعی نیست که گروکشی یا یارکشی کنیم و به دشمن اجازه بدهیم، به ما ضرر برساند.

محمد تقی رهبر همچنین در گفت وگویی با خبرآنلاین نیاز امروز کشور را وحدت خواند 
و گفت: برخوردهای اینگونه آن هم با رئیس مجلس که به عنوان چهره ای معتبر در نظام 
شناخته شده پسندیده نیست چرا که ثمره اختلافات عاید دشمن می شود.ماجرای لغو 
سخنرانی رئیس مجلس نه تنها در فضای رسانه ای که در بین سیاسیون هم واکنش 
های جدی به دنبال داشت به طوریکه علی مطهری نایب رئیس مجلس هم نسبت به این 
ماجرا اعلام موضع کرد و  از مقامات قضایی خواست موضوع لغو برنامه سخنرانی رییس 
مجلس در کرج را پیگیری کنند.مسعود پزشکیان نایب رئیس مجلس هم در جلسه علنی 
روز گذشته )دوشنبه ۱۵ بهمن( هم علاوه بر اینکه از شورای سیاست گذاری ائمه جمعه 
خواست تا موضوع لغو سخنرانی علی لاریجانی رئیس مجلس در ۲۲ بهمن را پیگیری 
کند، گفت: اگر رهبر معظم انقلاب نسبت به این مساله اظهار نظر بفرمایند، ممنون ایشان 
خواهیم بود تا انسجام و وحدت حفظ شود و هر کسی در جای خود، کار خود را انجام 
دهد. محمدجواد کولیوند نماینده کرج در مجلس شورای اسلامی نیز در اظهارنظری 
انتقادی رفتار امام جمعه کرج را خسارت بار خواند و گفت: در این مقطع حساس که 
چهلمین سال انقلاب است و رهبر معظم انقلاب دائما در جهت وفاق عمومی و وحدت 
ملی صحبت می کند و از جهتی سران قوا برای رسیدگی به وضعیت بغرنج اقتصادی با 
هم در حال اتخاذ تصمیماتی هستند که فرمانده کل قوا مطرح می کنند تصمیمات سران 
قوا عین تصمیمات من است. در چنین شرایطی چه لزومی دارد چنین صحبت هایی 
مطرح شود؟!تکرار چنین اقداماتی از جریان تندرو مسبوق به سابقه بود به طوریکه چنین 
رفتارهایی را نه تنها از سر اتفاق، که اتفاقا می توان نشات گرفته از فعالیت جریانی هدفمند 
دانست که در بزنگاه های حساس دست به رفتارهایی تفرقه افکنانه می زند و اتفاقا اینگونه 
رفتارها در دوران محمود احمدی نژاد شدت گرفت و طی سالهای گذشته هم توسط این 
جریان ادامه یافت.  ایجاد اختلال در سخنرانی آیت الله سید حسن خمینی در مراسم ۱۴ 
خرداد حرم امام خمین)ره( و همچنین توهین به علی اکبر ناطق نوری در حرم رضوی آن 
هم در زمانی که در سمت رئیس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری بود از آن جمله است و 
حالا هم  جریانی در روز ۲۲ بهمن که نماد وحدت و همدلی است عامدانه یا از روی غفلت 
وحدت و همدلی جامعه را هدف گرفته غافل از اینکه دود خط افراط بیش از هر کسی و 
جریانی به چشم ملت خواهد رفت و نکته قابل توجه اینجاست که این حرکات در حالی 
تکرار می شود که رهبر انقلاب در بزنگاههای مختلف نسبت به این گونه رفتارهای خلاف 
وحدت ملی واکنش نشان داده اند و مخالفت خود را با صراحت اعلام کرده اند.آنچه مسلم 
است اینکه عده ای در کشور اصرار به تندروی دارند چرا که ظاهرا منافع شان از این راه 
تامین می شود؛ تندروی هایی که یک روز در تهدید پیامکی نمود پیدا می کند، یک روز 
با تحصن مقابل مجلس و روز دیگر در لغو سخنرانی رییس مجلس که به طور قطع بی 
تفاوتی نسبت به این موضوع موجب تداوم این چنین رفتارهای هزینه ساز برای کشور می 
شود.با همه این تفاصیل آنچه بیش از هر چیز باید در مرکز توجه جریان ها و شخصیت 
های سیاسی قرار دارد  پذیرش این واقعیت است که امروز کشور در شرایط حساسی  بوده 

و طبیعی است که بزرگان در این شرایط به افراط و تفریط نه بگویند.

هنوز باور نکرده اند که در شرایط جنگ اقتصادی قرار داریم 

انتقاد وزیر کشوراز برخی از تریبون داران
 زیر کشور با تاکید بر پاسخگوئی بهنگام دستگاه ها به سوالات، انتقادات و شبهات 
مطرح در رسانه ها و افکار عمومی، گفت: کسانی که بر اساس سلایق شخصی، سخنانی 
ناروا و ناحق علیه مسئولان کشور مطرح می کنند، تهمت زنی و اتهام افکنی را به 
یک روال در جامعه بدل می کنند و مستقیماً انسجام درونی، وحدت و همبستگی و 
یکپارچگی اجزای حاکمیت را در معرض تهدید قرار می دهند. عبدالرضا رحمانی فضلی 
در چهاردهمین جلسه ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور، با تأکید بر اهمیت 
برگزاری هرچه باشکوه تر راهپیمایی ۲۲ بهمن، حضور مردم در صحنه های مهم و مؤثر 
انقلاب اسلامی در ۴ دهه اخیر را، نتیجه فهم و شعور بالای مردم، اراده استوار ملت و لطف 
و عنایت خداوند دانست و افزود: در این شرایط نباید فضای ناامیدی، یأس و تخریب در 
شرایط داخلی کشور حاکم شود و ما به عنوان مسئولان کشور در برابر تخریب کنندگان 
و اخلال گران فضای عمومی کشور کوتاه نخواهیم آمد.وی به اهداف شوم دشمنان برای 
کم رنگ کردن دهه فجر و خصوصاً ۲۲ بهمن اشاره کرد و گفت: دشمنان ملت و کشور 
ایران اسلامی بارها در این زمینه تلاش کرده اند اما به مقصود خود نرسیده اند و این بار نیز 
نتیجه ای نخواهند گرفت، با این حال وظیفه داریم شرایط جاری کشور را به نحو مطلوبی 
اداره کنیم تا ضمن خدمتگزاری شایسته به مردم، دشمن را ناکام بگذاریم.وزیر کشور در 
فراز دیگری از سخنان خود به مشکلات موجود در توزیع و عرضه گوشت در بازار اشاره 
کرد و با مرور آثار نامطلوب این موضوع بر افکار عمومی، گفت: تحول هرچه سریع تر در این 
عرصه برای ارتقای رضایت مندی نسبی مردم، مورد تأکید ریاست محترم جمهور است و 
امیدواریم با تحرک مضاعف دستگاه های مسئول، حساسیت های موجود افکار عمومی در 
این زمینه، مرتفع شود.وزیر کشور ادامه داد: دستگاه های اجرایی به جد موضوع را دنبال و 
سریعاً ایرادات را مرتفع و پیشنهادات کارآمد را ارائه کنند تا بر مبنای یک راه حل منطقی 
عمل کرده و از این مسأله عبور کنیم.رئیس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور 
در بخش دیگری از سخنان خود بر اهمیت و لزوم پاسخگویی دستگاه های مختلف اشاره 
کرد و گفت: یکی از تأکیدات اصلی ستاد اطلاع رسانی از آغاز فعالیت تاکنون، این بود که 
شبهات، انتقادات و احیاناً مطالب خلاف واقع مطرح در رسانه ها و تریبون های مختلف، 
از سوی دستگاه های مسئول پاسخ داده شود؛ چراکه ما به عنوان دستگاه های مختلف، 
موظف به ارائه اطلاعات درست به مردم هستیم.وی در همین زمینه با یادآوری اهمیت 
و ضرورت موضع گیری های مسؤولانه از سوی صاحبان تریبون های مختلف، به اهمیت 
توجه به حفظ حرمت بخش های مختلف جامعه و ارکان اداره کشور اشاره کرد و گفت: 
کسانی که بر اساس سلایق شخصی، سخنانی ناروا و ناحق علیه مسئولان کشور مطرح 
می کنند، تهمت زنی و اتهام افکنی را به یک روال در جامعه بدل می کنند و مستقیماً 
انسجام درونی، وحدت و همبستگی و یکپارچگی اجزای حاکمیت را در معرض تهدید 
قرار می دهند.رحمانی فضلی ادامه داد؛ این در حالی است که در شرایطی که دشمنان 
انواع هجمه ها و فشارها را بر کشور روانه می کنند، همه باید به گونه ای عمل کنند که شائبه 
دوگانگی و عدم انسجام درونی ایجاد نشود و در مقابل، انسجام و وحدت داخلی، مقاومت 

مردم در برابر تحریم ها را تسهیل کند.
رئیس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی همچنین بر تاکید رئیس جمهور 
بر پیگیری دقیق روند اجرای مصوبات ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی از سوی 
دستگاه های مختلف اشاره و خاطرنشان کرد: دستگاه های مسئول باید با دقت و ممارست 
این مصوبات را پیگیری و نتایج حاصله را در جلسه بعدی ستاد ارائه کنند و در صورت 

کم کاری و سستی با دستگاه ذی ربط برخورد خواهد شد.
رحمانی فضلی در چهاردهمین جلسه ستاد مجدداً بر اهمیت و حساسیت کم وکیف 
روند تبلیغات و اطلاع رسانی و نقش فضای رسانه ای کشور در شکل گیری روندهای پیش 
رو در کشور اشاره کرد و گفت: برخی از تریبون ها و چهره ها هنوز باور نکرده اند که در 

شرایط جنگ اقتصادی قرار داریم.
رئیس شورای امنیت کشور گفت که تاکنون با رویکرد توجیه و تذکر، با گفتارهای 
رسانه ای غیرمسؤولانه مواجهه شده است، اما در شرایط فعلی، که توجه به اولویت های 
کشور و صیانت از حریم جامعه اقتضاء می کند، برخورد کاملًا قانونی با کسانی که به 

توجیه ها و تذکرات توجه نمی کنند، اجتناب ناپذیر است.

نکتـه

خبــر

رئیس دفتر رئیس جمهور تاکید کرد که "جمهوری اسلامی 
ایران خواهان ارتباط سالم و سازنده با اروپا بر مبنای احترام متقابل، 

از موضع برابر و بدون دخالت در امور داخلی یکدیگر است."
محمود واعظی اظهارداشت: ما معتقدیم در دنیای کنونی 
که برخی در تلاشند تا از طریق یکجانبه گرایی و نقض تعهدات 
بین المللی، جامعه جهانی را با بحران مواجه سازند، ایران و اروپا 
می توانند از طریق همکاری و تعامل در جهت ارتقای صلح و 

امنیت بین المللی عمل کنند.
وی در پاسخ به این پرسش که "ارزیابی جنابعالی از بیانیه اخیر 
اتحادیه اروپا درباره ایران چیست؟ "، گفت: این بیانیه حاوی نکات 
مثبت و منفی در قبال ایران است. از اینکه اتحادیه اروپا یک بار 
دیگر از اجرای کامل برجام حمایت کرده است استقبال می کنیم 
و معتقدیم اتحادیه باید در عمل این موضع خود را به اثبات رساند.

رئیس دفتر رئیس جمهور، تشکیل ساز و کار حمایت از 
مبادلات تجارت )ساحات( را در این زمینه - هرچند که با تأخیر 
زیاد انجام گرفته- یک قدم اولیه در اجرای تعهدات اروپا است و 

اظهارداشت: اروپا وفق برجام متعهد است این ساز و کار را عملیاتی 
کند تا کلیه عملیات تجاری که در چارچوب برجام پیش بینی 

شده، از طریق آن انجام شود.
واعظی در پاسخ به این سوال که در برخی رسانه ها میان 
FATF سازوکار ساحات و اجرای گروه ویژه اقدام مالی یا همان

پیوند داده شده، آیا چنین بحثی مطرح هست؟"، گفت: در بیانیه 
سه کشور و بیانیه اتحادیه اروپا، تشکیل ساحات مشروط به 
الزامات FATF نشده است، ما تأکید می کنیم که برجام ملاک 

عمل است و الزامات دیگر مردود است.
وی افزود: البته، ارتباطات خارجی ما وسیع است و کار اقتصادی 
با اروپا بخش کوچکی از تعاملات اقتصادی و تجاری ما با جهان 
است. ما با کشورهای مختلف تعامل داریم و به گسترش روابط 
با همسایگان اهمیت ویژه ای می دهیم. این روابط در حوزه های 
مختلف فعال است و دولت مصمم است که روابط اقتصادی با 

همسایگان بسیار گسترده تر از سابق باشد.
رئیس دفتر رئیس جمهور تصریح کرد: ایران همچنین روابط 

سیاسی و اقتصادی با شرکای سنتی خود مانند چین، روسیه و 
هند را با قوت تمام ادامه خواهد داد.

بین المللی  بامقررات  ایران  موشکی  فعالیت های   *
مغایرت ندارد 

فعالیت های  ایسنا درباره  به سوال دیگر  پاسخ  واعظی در 
موشکی ایران نیز اظهارداشت: فعالیت های موشکی ایران بر مبنای 
نیازهای دفاعی کشور و بر پایه دکترین بازدارندگی انجام می شود. 
این فعالیت ها کاملًا دفاعی و مشروع است و با هیچ یک از مقررات 

بین المللی مغایرت ندارد.
که  کرده است  اعلام  بارها  "ایران  براینکه  تاکید  با  وی 
موشک هایش برای حمل کلاهک های هسته ای طراحی نشده و 
لذا به هیچ وجه مغایر قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت نیست"، 
گفت: ما برنامه موشکی ایران را قابل مذاکره نمی دانیم و این 

موضوع را به کرات به طرف های اروپایی گوشزد کرده ایم.
رئیس دفتر رئیس جمهور افزود: جای تأسف است، کشورهایی 
که با صدور تسلیحات مرگبار به خاورمیانه باعث بی ثباتی در 

منطقه و کشتار مردم مظلوم منطقه از جمله در یمن و فلسطین 
می باشند، تلاش دارند در مسیر توان دفاعی و مشروع ایران 

مانع تراشی کنند.
واعظی همچنین در بخش دیگری از این گفت وگو، طرح 
اتهامات بی پایه علیه ایران در زمینه حقوق بشر و استفاده ابزاری از 
آن و بکارگیری استاندارد دوگانه در این موضوع را کاملًا محکوم 
دانست و تصریح کرد: رویکرد جمهوری اسلامی ایران در موضوع 
حقوق بشر، احترام به تعهدات بین المللی و همکاری و تعاملات 

سازنده با مراجع ذیربط سازمان ملل است.
وی طرح ادعاهای بی اساس در مورد اقدامات تروریستی در 
خاک اروپا را در حالی که ایران در صف مقدم مبارزه با تروریسم 
قرار دارد، مشکوک برشمرد و گفت: متأسفانه گروه های تروریستی 
مستقر در اروپا که طی ۴۰ سال گذشته دست شان به خون مردم 
ایران آلوده است، آزادانه فعالیت می کنند و به نظر می رسد که 
کشورهای اروپایی اراده لازم را برای مقابله با این تروریست ها 

ندارند.

رییس جمهوری وی با اشاره به اینکه امروز با برخی شبهات 
و سوالات مواجه هستیم، گفت: باید سوال و شبهه مردم را پاسخ 

دهیم، با امر و نهی سوال مردم پاسخ داده نمی شود.
رییس جمهوری عصر سه شنبه در آیین پایانی جایزه کتاب 
سال که در تالار وحدت برگزار شد، افزود: ما به آن روزی که 
شما بر اقتصاد، فرهنگ، رادیو و تلویزیون، ارتش، نیروی انتظامی 
و گمرکات ما حکومت می کردید و فکر می کردید ایران ابزاری 
در اختیار شما است که بر او فرمانروایی کنید، باز نمی گردیم و 
آن دوران دیگر سپری شده است.روحانی ادامه داد: اروپا، آمریکا، 
منطقه و ارتجاع عرب همه چیز دادند و ما را در حصر کامل قرار 
دادند و نتوانستند پیروز شوند، چون ایمان، اعتقاد و امید بود. تا 
روزی که چراغ امید، ایمان، روح بلند و قلب قوی هست، ظلمت 
نمی تواند ما را گمراه کند. وی یادآور شد: فشار و مشکل وجود 
دارد، ما در زمان جنگ کشته، زخمی، مجروح و ویرانی داشتیم که 
این آثار طبیعی جنگ است؛ در زمان حصر و فشار اقتصادی ما بی 
مشکل نیستیم، الان در این جایزه کتاب شما خوب پیام را گرفتید 
که تحریم آمریکا علیه ایران چگونه است.رییس جمهوری اضافه 
کرد: آمریکا می گوید من به ملت ایران، فرهنگ ایران و کشور 
ایران قصد سوء ندارم، پس چرا مانع حضور چهار نفر دانشمندی 
که می توانستند جایزه کتاب را از ایران بگیرند، شدند که آن 
چهار دانشمند نتوانند به تهران بیایند، پس مشخص است که 
در تحریم شما هستند. وی گفت: تحریم شما در برابر علم است، 
در برابر دانشمندان و قلم است، شما می خواهید قلم را بشکنید، 
چرا نگذاشتید این چهار دانشمند به دعوت وزارت ارشاد ما پاسخ 
دهند و جایزه کتاب سالشان را دریافت کنند، آنها را تهدید کردید 
و گفتید که اگر ایران بروید و جایزه بگیرید و برگردید دیگر به 
شما ویزای ورود نمی دهیم. شما با چه کسی مبارزه می کنید؟ 
شما دارید با افکار و تمدن دنیای امروز مبارزه می کنید.روحانی 
افزود: شما با ملت های منطقه ما در حال مبارزه هستید، شما با 
زبان سخیف و غیردیپلماتیک و غیرقابل قبول سخن می گویید. 
می گویید در عراق می مانیم تا مواظب ایران باشیم، در حالی تا 
حالا می گفتید در عراق می مانیم برای مبارزه با تروریسم و چقدر 

خوب شد که حرف دلتان را گفتید. 
* ایران به دوره سلطه آمریکا باز نخواهد گشت 

رییس جمهوری ادامه داد: این منطق شد؟ منطقی که هیچ 
عراقی و ایرانی آن ر ا نمی پذیرد و هیچ فرد در دنیا آن را نمی 
پذیرد. شما به صراحت می گویید ما رفتیم بخشی از خاک عراق 
را اشغال کردیم برای جاسوسی علیه کشور همسایه عراق، آیا این 
با هیچ منطقی در دنیا سازگار است؟ وی گفت: در افغانستان هم 
برای همین حضور دارید، شما حضورتان در این منطقه به این 
دلیل است که یا می خواهید مراقب قدرت ایران باشید یا مراقب 
قدرت روسیه یا چین باشید. به چه مناسبت هستید در حالی که 
شما ناوگان و نیروی دریایی دارید، بروید در دریاها مراقب باشید، 
شما که نیروی هوایی قدرتمند دارید چرا خاک کشورهای دیگر 
را اشغال می کنید؟ چرا دروغ می گویید؟ چرا سالها به مردم 
دروغ می گویید؟روحانی با اشاره به اینکه ما امروز باید با کتاب و 
منطق مان به آنها جواب بدهیم، گفت: باید امروز انقلاب مان را با 
قلم و استدلال تضمین کنیم، فشار می بینیم، هر جنگی زخمی 
دارد. در جنگ اقتصادی هم زخمی داریم، اما شما پیروز این راه 
نخواهید شد، این ملت بزرگ ما برای آرمانش می ایستد.رییس 
جمهوری تاکید کرد: ملت ایران از شما اجازه نخواهد گرفت و سر 
فرود نخواهد آورد. ملت ایران در برابر خدا و خواست ملی خود سر 
فرود خواهد آورد و در برابر شما خم نمی شود و این راه را ادامه 
می دهد و شما نمی توانید ما را برگردانید به عقب، ما در مسیر 
پیش رو حرکت می کنیم.روحانی ادامه داد: همه آمار و ارقام در 
این چهل سال به ما می گوید که مسیر ما درست بوده است، 
ممکن است در جایی کاستی و اشتباه داشته ایم، هیچ کس نمی 

تواند بگوید من بدون ایراد بوده ام، اما راه ما درست بوده است. 
مسیر  در  کشور  زنان  حرکت  برابری   8 افزایش   *

پیشرفت
وی اضافه کرد: آماری که وزیر ارشاد اعلام کرد و گفت در آغاز 
انقلاب در سال ۱۳۵8 در میان نویسندگان بزرگ این جامعه، 
سهم زنان ۴ درصد بود و امروز در میان نویسندگان سهم زنان ۳۲ 
درصد شده است. یعنی 8 برابر زنان ما مسیر پیشرفت را انتخاب 
کردند.وی با اشاره به سخنان وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره 

این که در گذشته داستان نویسی توسط مردان نسبت به زنان ۳۰ 
برابر بود اما در حال حاضر تقریبا مساوی است، تاکید کرد: پس 
مسیر درست است.رییس جمهوری خطاب به غرب اضافه کرد: 
شما می گویید این انقلاب و اسلام ضد حقوق زن است، پس چرا 
زنان ما در همه زمینه ها پیشرفت کرده اند؟ به دانشگاه های ما 
نگاه کنید، ابتدای انقلاب در دانشگاه تهران چند درصد از دختران 
ما تحصیل می کردند و امروز چند درصد در حال تحصیل هستند.

روحانی یادآور شد: بسیاری از خانواده در دبیرستان ها و دانشگاه 
ها با آن شرایطی که شما در گذشته درست کرده بودید جرأت 
نمی کردند دختران خود را به آن مکان ها بفرستند؛ امروز آمار و 
ارقام به ما می گوید زنان و دختران فرهیخته ما که در دانشگاه 
ها قبول می شوند همتراز مردها و گاهی بیشتر حضور دارند.

وی با تاکید بر این که این موضوعات نشان می دهد راه و مسیر 
ما درست بوده است، تصریح کرد: امروز وحدت، اتحاد، وحدت، 
یکپارچگی، امید به آینده و نشاط ما علیرغم سختی هایی که به 
غلط به ما تحمیل کردید - که از این سختی ها هم عبور خواهیم 
کرد - وجود دارد.رییس جمهوری خطاب به آمریکایی ها ادامه 
داد: شما می خواستید چهلمین سالگرد انقلاب اسلامی را نبینیم 
و جشن نگیریم و فکر می کردید در چهلمین سال انقلاب شما در 
تهران پایکوبی می کنید و بر ملت ایران مسلط می شوید و ملت 

را به زانو در می آورید. 
* ایران با نشاط در چهلمین سال انقلاب

روحانی گفت: این چهلمین سال انقلاب است؛ این ایران با 
نشاط است؛ در سراسر کشور از شمال تا جنوب، از شرق تا غرب، 
همه در این ایام در تمام استان ها در حال افتتاح ده ها و صدها 
و هزارها پروژه کوچک و بزرگ آن هم افتتاح پروژه هایی که 
مربوط به یک تا سه سال اخیر است.وی خطاب به نویسندگان 
حاضر در این نشست با تاکید بر این که راه ما برای پیشرفت به 
دست شماست، گفت: مهم نیست که این نوشته کتاب ها بر روی 
کاغذ یا صفحه دیجیتال باشد، شکل ممکن است فرق کند، اما 
باز اندیشه شماست.رییس جمهوری افزود: در فضای مجازی هم 
اگر شک کنیم، باز به کتاب مکتوب مراجعه می کنیم تا مشاهده 
کنیم که دقیق است یا خیر، هنوز هم کتاب کاغذی ما سند اصلی 
ماست، اگر یک نکته ای در فضای مجازی ببینیم و تردید کنیم 
به کتابخانه مراجعه کرده، از کتاب استفاده می کنیم.روحانی با 
بیان این که کتاب، قلم و اندیشه جایگاه خود را دارد، یادآور شد: 
به حول و قوه الهی انقلاب، فرهنگ، تعالی و اندیشه خود را ادامه 

خواهیم داد و پیروزی نهایی انشاالله از آن ما خواهد بود.
* دوران انسداد گذشته است

وی با اشاره به اینکه انقلاب اسلامی پیش از آنکه یک حرکت 
سیاسی باشد، انقلابی فرهنگی و اجتماعی است که با کتاب آغاز 
شد، گفت: امروز دوران انسداد گذشته و باید به سوالات با عقل، 
دانش، کتاب و گفت و گو پاسخ داد.با تاکید بر اینکه انقلاب 
اسلامی ایران انقلابی فرهنگی، سیاسی و اجتماعی است، گفت: 
انقلاب اسلامی از کتاب آغاز شد.وی با اشاره به اینکه امروز با 

برخی شبهات و سوالات مواجه هستیم، گفت: باید سوال و شبهه 
مردم را پاسخ دهیم، با امر و نهی سوال مردم پاسخ داده نمی 
شود. روحانی با تاکید بر اینکه با فیلتر سوال و شبهه پاسخ داده 
نمی شود، اظهار داشت: دوران انسداد گذشته است و باید با عقل، 
دانش به سوالات پاسخ داد. باید با دلیل و برهان به بهترین شکل 
به سوالات پاسخ بدهیم. رییس جمهوری خاطرنشان کرد: دوران 
انسداد گذشته است اگر هم نگذشته باشد در دنیای امروز ما نمی 
توان با آن مشکل ما را حل کرد. ما باید با عقل با دانش با کتاب با 

گفت و گو و بیان مسایل را حل کنیم.
* انقلاب اسلامی انقلابی فرهنگی بود

وی با بیان این که در ایام جشن های چهلمین سال پیروزی 
انقلاب اسلامی در جمع صاحب نظران، اهل قلم، نویسندگان و 
اصحاب فرهنگ هستیم، یادآور شد: انقلاب ما بی تردید قبل از 
سیاسی بودن یک انقلاب فرهنگی بود. رییس جمهوری با تاکید 
بر این که این انقلاب یک انقلاب فرهنگی، اجتماعی و سیاسی 
بود، تصریح کرد: این انقلاب، انقلابی بود که حتما از کتاب آغاز 
شد و اگر آغاز نهضت اسلامی را مشاهده کنیم با اعلامیه مراجع 
و علمای بزرگ و به ویژه امام راحل شروع شد. انقلاب، اعلامیه 
نوشتار کلام و انقلاب کتاب و فرهنگ بود.روحانی افزود: با یک 
نوارکاست ما به جنگ تمام رسانه های قدرتمند شاه رفتیم. یک 
نوار کاست از سوی امام راحل)ره( که از نجف یا از پاریس ملتی 
را به حرکت در می آورد و من فکر نمی کنم رهبری در تاریخ 
نهضت ها و انقلاب ها تا این حد محبوب سراغ داشته باشیم.وی 
خاطرنشان کرد: ایشان با یک فرمان، یک مصاحبه و سخنرانی 
یا یک دعوت همه ملت را به خیابان می کشید. این چه قدرت 
عظیم و بزرگی بود که ۳6 میلیون نفر را در ایران با یک سخن، 
یک اعلامیه، با یک فریاد و یک ندا به خیابان ها می کشید و مردم 
از رژیم تا دندان مسلح هیچ هراسی نداشتند.رییس جمهوری 
با بیان این که رژیم پهلوی از لحاظ قدرت مادی و ظاهری با 
مردان انقلاب آن روز و ملت انقلابی از لحاظ قدرت مادی قابل 
مقایسه نبودند، تصریح کرد: همه قدرت های سیاسی دنیا تقریبا 
بدون استثنا پشت سر رژیم دیکتاتور گذشته بودند.روحانی تاکید 
کرد: این ملت بدون سلاح و با دست خالی اما با روحی بلند و 
با امیدواری به پایان راه پیروزمند خود در برابر همه قدرت ها 
ایستادند و مقاومت کردند. آنچه که ملت ما را پیروز کرد پیروزی 

نور بر ظلمت بود.
* کتاب مسیر حرکت ما است

وی ادامه داد: آن وصفی که قرآن مجید درباره خود دارد، 
کتابی که با تابش نور ظلمت ها را کنار می زند و این وصف یک 
کتاب واقعی مفید در جامعه است. اگر هر کتابی ظلمتی را عقب 
راند و راهی نو را به ما نشان داد و مسیر را برای ما هموار کرد که 
چه این که در تاریکی راه رفتن هم با سرعت امکان پذیر نیست، 
هم امکان دقیق پذیر نیست و هم مواجه شدن و نشدن با مانع آن 
هم تقریبا امکان ناپذیر است چقدر راحت در ظلمت تله دشمن 
می تواند زندگی انسان را پایان دهد.روحانی اضافه کرد: این نور 

است که راه و طریق واقعی را به ما نشان می دهد، خطرات را برای 
ما با بازگو می کند و بهترین مسیر را به ما نشان می دهد، مسیری 
کوتاه و بی خطر که این معنای کتاب است.رییس جمهوری 
یادآور شد: نویسندگان، اندیشمندان و فرهیختگان در برابر همه 
مردم و همه آنهایی که از اندیشه و کتاب آنها استفاده می کنند، 
یک وام بزرگ بردوش همه در سایه آن افتخاری که برای جامعه 
می آفرینند، دارند. روحانی گفت: آنچه امروز باید در این مقطع 
تاریخی از کتاب و نوشتن، فرهیختگان و اندیشه، بدانیم این است 
که از کتاب چیزی جز بازگویی اندیشه نیست، اندیشه ای که با 
کتابت جاودانه می شود. هرآنچه ما از تاریخ گذشته داریم و می 
توانیم ببینیم، اندیشه قرون گذشته، تاریخ قرون گذشته و مسیر 
و راه و تمدن آنها تقریبا منحصر به کتاب است. البته آثار دیگری 
هم هست. آثار تمدنی دیگری هست. وی افزود: آنچه به زیبایی 
واقعیت را بازگو می کند نوشته اندیشمندان و صاحب نظران در 
گذشته است. شما می بینید شعرای بزرگ و نویسندگان بزرگ 
ما در علوم مختلف در طول تاریخ و هزاران سال در سراسر جهان 
آثارشان از طریق کتاب به ما منتقل شده است و ما از مسیر 
کتاب می توانیم ببینیم چه گفته اند و چگونه اندیشیده اند، تاریخ 
گذشته، راه گذشته و تمدن گذشته.رییس جمهوری ادامه داد: 
امروز شما در سنگ نوشته هایی کتابت چندین هزاران سال قبل 
را به خوبی می بینید و می خوانید معنا می کند و از آن طریق به 

زمان هزاران سال پیش به راحتی متصل می شوید.
* با استدلال با هم سخن بگوییم

رییس جمهوری گفت: اختلاف نظر و اختلاف سلیقه اشکالی 
ندارد، با یک بیان واضح، مودبانه و اخلاقی همه با هم سخن 
بگوییم، پیام کتاب این است که می گوید با استدلال با هم حرف 
بزنیم، با دلیل و برهان آن هم به بهترین شکل.روحانی افزود: 
کتابی می تواند موثر باشد که اولا محتوای آن نو باشد، پیام نو 
باشد و ثانیا به بهترین و زیباترین شکل باشد. گاهی افرادی طوری 
می نویسند که کسی نمی فهمد یا طوری بیان می کنند که 
مستمع نمی تواند بفهمد، تنها فهم درست و اندیشه درست باید 
با یک زبان درست و با یک قالب درست بیان شود.وی تاکید کرد: 
خداوند طوری به آدم علم را یاد داد که همان وقت بیان کند و در 
برابر فرشتگان تبیین کند و گرنه آدم عالم باشد و نتواند بیان بکند 
فایده ندارد، ما باید درست بیندیشیم و در قالب درست برای نسل 
امروز جامعه ما اندیشه ها را بیان کنیم.رییس جمهوری تصریح 
کرد: امروز روزی است که جامعه ما به اندیشمندان، دانشمندان، 
صاحبان قلم و صاحبان کتاب بیش از دیروز نیاز دارد. انقلاب مان 
با کتاب و فرهنگ به پیروزی رسیده است، پس حتما با فرهنگ 

و کتاب می توانیم این انقلاب را نگه داریم، راه دیگری نداریم.
* دشمنان می خواهند از لحاظ فرهنگی ما را بشکنند

روحانی اظهار داشت: آنها هم که می خواهند ما را به زمین 
بزنند درست است از طریق اقتصادی امروز جنگ را آغاز کرده اند، 
اما نهایتا از لحاظ فرهنگی می خواهند ما را بشکنند. شدیدترین 
محاصره اقتصادی و بدترین حمله نظامی اگر باشد اگر روحیه 
بماند، اگر انگیزه بماند، حتما طرف پیروز نمی شود، اگر بهترین 
سلاح را داشته باشد اما طرف مقابل دارای روحیه و ایمان و 
رشادت یعنی همان فرهنگ و انگیزه لازم باشد، نمی تواند آن را 
به زمین بزند.وی خاطر نشان کرد: ما هشت سال جنگ را تجربه 
کردیم و دیدیم نتوانستند ما را شکست بدهند، دنیا نتوانست 
رزمندگان ما را در میدان جنگ پشتشان را به خاک بمالد، ما 
توانستیم در جنگ هشت ساله در برابر انواع سلاح ها بایستیم، 
به ما که هیچ سلاح جدیدی نرسید، هر چه که از قبل داشتیم 
توانستیم تعمیر و آماده کنیم و استفاده کردیم، کسی به ما سلاح 
جدید نداد، حتی قطعه یک وسیله پدافندی هم به ما ندادند.

رییس جمهوری ادامه داد: این شما اصحاب قلم هستید که باید به 
نسل جوان ما بگویید ما با ایمان مان با قدرت مان و با وحدت مان 
و بدون امید به دیگران پیروز می شویم. شوروی سابق همسایه ما 
بود توپ ۲۳ پدافندی را از آنها خریده بودیم، قراداد بسته بودیم، 
باید به ما قطعه می داد.روحانی گفت: در جنگ بودیم این سلاح 
هم سلاح تهاجمی نبود، سلاحی بود که می خواست از آسمان 
ایران، از مردم ایران، از جان ایرانیان دفاع بکند، قطعه این توپ را 
به ما ندادند، گفتند درست است قرارداد داریم ولی در زمان جنگ 
نمی توانیم به شما سلاح بدهیم، مدرن ترین هواپیمای روزشان 

را به صدام دادند.

رئیس دفتر رئیس جمهور :

برجام ملاک عمل و الزامات دیگر مردود است

رییس جمهوری در آیین پایانی جایزه کتاب سال: 

با امر و نهی و فیلتر، سوال و شبهه رفع نمی شود 

کاندیدای دوازدهمین دوره انتخابات ریاسـت جمهوری گفت: آنچه 
کـه مـردم را امیدوار می کند حق و حقیقت اسـت باید به مردم گفت 
شـرایط مملکـت این اسـت و حـالا ما می خواهیـم ایـن کار را بکنیم 
آنـگاه مردم امیدوار می شـوند. کشـوری کـه اسـتقلال دارد و به دهن 

آمریکا می زند و امیـد دارد. 
سـید مصطفی هاشـمی طبا، بیان کرد: به نظـر من منهای بعضی 
از نظرات شـخصی که پنهان کاری می کنند و منهای بعضی از اعمال 
نفوذهایی که برخی به خاطر سـمت و عنوان شـان می کنند، آزادی تا 
حـد زیادی وجـود دارد. مردم در اینکه چه رایی بدهند، آزاد هسـتند. 
حـالا اینکـه چگونه می شـود این آرا موثر واقع شـود، بعضی هـا این را 
ناقـض آزادی می داننـد، امـا در حـد عـرف معمـول در حد زیـادی در 
کشـور بـه آن آزادی کـه می خواسـتیم رسـیده ایم. ضمـن اینکه این 
شـعارهایی کـه در اوایل انقـلاب داده می شـد و مردم می گفتند، هیچ 
کدام تصویر دقیقی از آن نداشـتند. بالاخره آزادی کلمه خوبی است و 
همه دوسـت دارند که آزاد باشـند. مهمترین بخش های صحبت های 

هاشـمی طبا را در زیر بخوانید:
 ایـن فعـال سیاسـی  افـزود :غیـر از منافقیـن کـه یـک گـروه 
ورشکسـته اسـت که بـه نوعی بـا دیکتاتـوری درون حزبی خودشـان 
را نگـه داشـتند، آدم هـای دیگـر یک میکروفـون و یک اتـاق کوچک 

دارنـد و حـرف می زننـد و حـرف هـم که مالیـات نـدارد، کاملا جدی می گویـم آن ها 
اصـلا عددی نیسـتند ولی ما مشـکلی دیگر در داخـل داریم و مشـکل داخلی ما این 
اسـت که دولت های ما نوعا از روی دلسـوزی با سیاسـت های پوپولیسـتی می خواهند 

مملکـت را اداره کنند.
 وی در گفـت و گـو بـا ایلنا ادامه داد :این که در نماز جمعه بگویند معیشـت مردم 
را بهتر کنید، مردم که بچه نیسـتند، داسـتان را می فهمند چیسـت. وقتی شرایط ارز 
و قیمت هـا بـه این شـکل پیش می آیـد، چطور بگوییم امید داشـته باشـید؟ بگویید 
می خواهیـم ایـن کار را کنیـم یـا اصلا بگوییم مـا انقلابی هسـتیم و زندگی مان بهتر 

نمی شـود. مـا وقتـی انقلاب کردیـم و توی دهن آمریـکا می زنیم و با اذنـاب جهانی و 
شـیخ های منطقـه داریم مبـارزه می کنیم باید قناعت کنیم و سـختی بکشـیم. یک 

معادله خیلی سـاده اسـت، نفتمان را نمی خرند معلوم اسـت دیگر.
 این فعال سیاسـی  تصریح کرد :حقیقتا باید در این زمینه خیلی هوشـیار باشـیم 
که بتوانیم با تدبیر با اینگونه مسـائل مواجه شـویم. حفظ مملکت چه از شـر بی آبی 
چـه از شـر دشـمنان داخلـی و آدم های نادان و چه از شـر بیگانگان، تدبیر سـنگینی 
می طلبد ما نباید چشـممان را ببندیم و فقط دهانمان را باز کنیم. انشـاالله که تدبیر 

شـود و مـا از این خطـرات نجات پیدا کنیم.
 وی ادامـه داد :رئیس جمهورهـای مختلف داشـتیم، آقای هاشـمی، آقای خاتمی، 

آقـای احمدی نـژاد و روحانی همه شـان دارند یـک کار می کنند. منتها 
تظاهـرات خاصـی هـم داشـتند ولـی در عمـل یکـی بودنـد در عمل 
می خواسـتند بـا منابـع کشـور مـردم را راضـی کنند، همه شـان یکی 
بودنـد. هاشـمی طبا در بخـش دیگـری از سـخنان خـود گفـت :آقای 
خاتمـی که انسـان بسـیار خوبی هسـتند و بنـده هم ایشـان را خیلی 
دوسـت دارم و دوره ایشـان شـاید بهتریـن دوره بـوده کـه آمار نشـان 
می دهـد. آقـای خاتمـی یک چهره و بیـان روشـنفکرانه و مردم مدارانه 
داشـتند ولـی مگر قتل های زنجیره ای همان موقـع اتفاق نیافتاد؟ مگر 
همـان موقع مسـائل مربوط به انـرژی اتمی اتفاق نیافتـاد؟ مگر همان 

موقع نفـت نمی فروختیـم؟ مگـر واردات نمی کردیم؟
 کاندیدای دوازدهمین دوره انتخابات ریاسـت جمهوری خاطرنشان 
کـرد :دربـاره دشـمنی آمریـکا هم مـن خـودم اعتقـاد دارم روسـیه و 
چیـن خطرشـان اگر بـرای ما بیشـتر از آمریکا نباشـد کمتر نیسـت. 
حـالا آمریـکا که آن سـوی دنیا اسـت ولی روسـیه که نزدیک ماسـت 
و در یـک نـگاه تاریخـی زمین هـای مـا را بـرده و دین ما را برده اسـت 
و بـا تجهیـز توده ای ها اصل دین اسـلام را در ایران داشـتند ریشـه کن 
می کردنـد چراکه توده ای ها وابسـته به شـوروی بودند و استالینیسـت 

بودنـد و می خواسـتند این تفکـر در ایران حاکم باشـد. 
وی در پایـان گفـت :آقـای احمدی نـژاد هـم کـه آمد با شـعارهای 
سـوپرچپ و مردمـی و حزب الهـی وارد شـد و منابـع مملکـت را آنطـوری هـدر داد 
الان هـم همانطـور اسـت. اتفاقـا مثال شـما خیلـی خوب اسـت.  هاشـمی، خاتمی، 
احمدی نـژاد و روحانـی در حـرف زدن بـا هم خیلی اختلاف دارنـد ولی در عمل یکی 
می شـوند. چـون وقتـی عمل می کننـد آن عمل ها عکـس العمـل دارد و ابتکار عمل 
می خواهـد یعنـی باید بگوینـد من برخلاف اینکه تـا به حال اینطور شـده می خواهم 
اینگونه عمل کنم ولی جرأتش نیسـت و همان سیسـتم اداری و همان محدودیت ها 
و مردم مداری هـا و راضـی کردن مردم همه اش یکی اسـت. یکی کمتر و یکی بیشـتر 

منابـع را هـدر می دهد.

 سید مصطفی هاشمی طبا: 

احمدی نژاد با شعارهای سوپرچپ منابع مملکت را هدر داد
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من ادب آموخته خدا هستم و على ، ادب آموخته من 

است . پروردگارم مرا به سخاوت و نيكى كردن فرمان 

داد و از بخل و سختگيرى بازمَ داشت

چهارشنبه - 17بهمن ماه 1397- سال بیست و یکم - شماره  4747

در اینجا برخود لازم می دانیم از زحمات و تلاشهای  مدیر و معاونین و دبیران و کادر اجرایی دبیرستان ماندگار شیخ صدوق تقدیر و تشکر نماییم.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: سینما 
استقلال و شهر آفتاب که سال ها پیش تعطیل شده بودند، 
دوباره راه اندازی و تاپایان سال با ۷۳۰ صندلی به مجموعه 
سینماهای شهر قم افزوده می شوند.سید موسی حسینی 
کاشانی ضمن تبریک فرارسیدن چهلمین سال پیروزی انقلاب 
اسلامی ایران، با اشاره به فعالیت های سینمایی در استان قم 
اظهار کرد: برگزاری سی و یکمین جشنواره فیلم کودک و 

نوجوان، دوازدهمین جشنواره بین المللی سینما حقیقت، 
سی و پنجمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه و هجدهمین 
جشنواره فیلم و عکس و میزبانی از فیلم های جشنواره فیلم 
فجر برای پنجمین سال متوالی را از موفقیت های سینمایی 
در قم ذکر کرد.وی با بیان اینکه جشنواره ملی نماز و نیایش 
به روایت دوربین نیز از دیگر برنامه های سینمایی است که به 
همت انجمن سینمای جوانان استان قم و اداره کل فرهنگ و 

ارشاد مراحل اجرایی آن در حال انجام است، تصریح کرد: این 
جشنواره که فراخوان آن تا ۲۰ بهمن ماه سال جاری تمدید 
شده در اردیبهشت ماه ۹۸ با معرفی برگزیدگان به کارخود 
پایان می دهد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، جذب 
سرمایه گذار در قم را ضروری دانست و بیان کرد: آمار فروش 
فیلم های سینمایی در قم قابل توجه است که می تواند برای 
جذب سرمایه گذار بخش خصوصی قابل توجه باشد.حسینی 

کاشانی با تأکید بر ضرورت جذب سرمایه گذار در صنعت 
سینما گفت: آمار فروش فیلم های سینمایی در استان قم 
بسیار قابل توجه است که این فروش، بازار جذابی برای جذب 
سرمایه گذار بخش خصوصی به شمار می آید.وی همچنین از 
افتتاح سینما آوینه با همکاری سازمان تبلیغات اسلامی قم، 
خبر داد و اضافه کرد:۲۲۰ صندلی به ظرفیت ۹۴۰ صندلی 

سینماهای استان افزوده شده است.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم  خبرداد

تولد دوباره سینما استقلال و شهر آفتاب در قم

نیم نگاه

نامحـرمانه
جوانفکر به 5 سال زندان محکوم شد 

شعبه اول دادگاه انقلاب اسلامی تهران درخواست واخواهی علی اکبر جوانفکر، مشاور مطبوعاتی 
محمود احمدی رئیس دولت های نهم و دهم را رد و محکومیت او به 5 سال و یک ماه حبس را تایید 
کرد. جوانفکر در شعبه اول دادگاه انقلاب اسلامی تهران به ریاست قاضی غضنفرآبادی به اتهام اجتماع 
و تبانی جهت ارتکاب جرم علیه امنیت کشور به صورت غیابی محاکمه و به پنج سال و یک ماه حبس 
محکوم شده بود. بعد از صدور این رأی، مشاور مطبوعاتی احمدی نژاد در دولت های نهم و دهم نسبت 
به رأی صادره درخواست واخواهی کرد که ۲1 آبان برای رسیدگی به درخواست جوانفکر تعیین شد 
اما او به دلیل آنچه »اعتراض به نحوه عملکرد دادگاه اعلام شد« در جلسه حضور نیافت. بر اساس این 
گزارش، نهایتاً شعبه اول دادگاه انقلاب اسلامی تهران پس از بررسی پرونده جوانفکر، درخواست واخواهی 
او را رد و محکومیت وی به 5 سال و یک ماه حبس را تایید کرد؛ البته این حکم قابل تجدیدنظر خواهی 
در محاکم تجدیدنظر استان تهران است. جوانفکر در حال حاضر یک پرونده دیگر با شکایت دادستانی و 
به اتهام نشراکاذیب به قصد تشویش اذهان عمومی دارد که کیفرخواست آن صادر و برای رسیدگی به 

شعبه 1۰5۹ دادگاه کیفری دو استان تهران ارسال شده است. 

دادستانی مسئول گرانفروشی در کشور نیست 
دادستان تهران بیان داشت: دادستانی اساسا مسئول گرانفروشی در کشور نیست بلکه ورود کرده تا 
از حقوق مردم و مصرف کننده حمایت کند و مدعی العموم احساس کرد این کار از موارد حقوق عامه 
است، لذا ورود ما به گرانفروشی از باب وظیفه دادستانی در صیانت از حقوق مردم و مصرف کنندگان 
است و به دستگاه های دولتی گفته ایم از این فرصت تاریخی استفاده کنند.جعفری دولت  آبادی گفت: 
ما در کف خیابان به کمک دولت آمده ایم و بیش از ده تیم دادستانی با کمک دستگاه های متولی وارد 
فروشگاه های بزرگ شده و اعلام شده که عدم عرضه کالایی که دولت اعلام کرده احتکار است و اگر 
کلان باشد حتما جرم است و دادستانی ورود می کند.دادستان تهران تصریح کرد: مردم اگر با مشکلی 

در رابطه با توزیع گوشت مواجه هستند، به دادستانی گزارش کنند.

عرضه »گوشت نوشابه ای« در استان تهران گزارش نشده است 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری تهران در پاسخ به پرسش خبرنگار ایرنا گفت: موردی از 
عرضه »گوشت خوابانده شده در نوشابه« در این استان گزارش نشده است. محمد امامی امین ادامه 
داد: به نظر هم می آید اصل چنین خبرهایی درست نباشد زیرا نوشانه خاصیت تجزیه کننده دارد و 
درصورت خواباندن گوشت در آن خاصیت و بافت خود را از دست می دهد.به گزارش ایرنا برخی منابع 
در شبکه های اجتماعی به نقل از بعضی رسانه ها گزارش دادند که تعدادی فروشندگان متخلف، گوشت 
را در نوشابه می خوابانند تا وزن آن بیشتر شود و بعد به فروش برسانند.مدیر روابط عمومی اداره کل 
دامپزشکی استان تهران نیز با بیان اینکه چنین گزارشی به این نهاد اعلام نشده است گفت: در صورت 
وقوع چنین اقدامی، براحتی کیفیت تغییر خواهد یافت و قابل تشخیص است؛ حتی طعم آن نیز متفاوت 
می شود.ناصر کریمی بیان کرد: گوشتی که خیس شده باشد حتی با آب، کیفیت و بافت خود را از دست 

می دهد و برای شهروندان قابل تشخیص است.

بطحایی: حذف ساعت تدریس مدیران از سال آینده 
وزیر آموزش وپرورش از حذف ساعت تدریس مدیران از سال آینده خبر داد.سید محمد بطحایی 
در سفر یک روزه به استان اصفهان که به نمایندگی از هیئت دولت و به مناسبت چهلمین فجر انقلاب 
اسلامی انجام شد، در جلسه شورای آموزش وپرورش استان اصفهان با تبریک چهلمین سال پیروزی 
انقلاب اسلامی اظهار کرد: هیچ دستگاهی با این وسعت و گستردگی با مردم سروکار ندارد لذا با وجود 
همه سختی ها آموزش وپرورش باید به سمت پیشرفت و تحول گام بردارد.وی ادامه داد: ماموریت اصلی 
در آموزش وپرورش تقویت و آموزش مهارت های زندگی به دانش آموزان است نه آموزش فرمول های 

مختلف، که هیچ کاربردی در زندگی افراد ندارد.

احضار دو  عضو شورای شهر پایتخت!
محسن هاشمی دیروز در صحن علنی شورای شهر تهران، از فراخوانده شدن محمود میرلوحی و ناهید 
خداکرمی، نماینده های شورای شهر به دادسرا خبر داد. بنابر این گزارش، محسن هاشمی زمانی که می خواسته 
جلسه علنی شورا از رسمیت نیفتد، گفته فقط ناهید خداکرمی که به دادسرا می رود و محمودمیرلوحی که 
الان در دادسرا، می توانند در جلسه شورا نباشند. امتداد افزوده میرلوحی با شکایت باقر قالیباف، شهردار اسبق 

تهران و ناهید خداکرمی هم با شکایت ستاد امر به معروف ونهی ازمنکر اصفهان به دادسرا رفته اند.

کنایه وزیر ارتباطات به پراید!
وزیر ارتباطات با کنایه به پراید از فعالیت های ماهواره ای دفاع کرد. محمدجواد آذری جهرمی در توئیتر 
نوشت:- جزو ۹کشوری هستیم که ماهواره می سازیم.حالا که چی؟ که با این دانش شغل ایجاد کنیم، 
بهتر مدیریت کنیم و منابع ارزشمند رو هدر ندیم.برید پراید رو درست کنید!اون هم با واگذاری کار به 

مردم و دانش جوان ها امکان پذیره. ایشالا.... قسمت همه.

جاسوسی به سبک ترامپ! 
کاریکاتـور

فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به 
نقش موثر رسانه ها در افزایش ضریب 
امنیت، تاکید کرد: نباید مسائل اجتماعی 
به امنیتی تبدیل شود و این مهم دلالت بر 
اهمیت نقش رسانه هاست که بحمدالله در 
سال های اخیر در حوزه مسائل اجتماعی 

قدم های خوبی برداشته شده است.
سردار عبدالرضا آقاخانی پیش از ظهر 
دیروز  در بازدید از  روزنامه ایمان در نشستی  
با تحریریه  این روزنامه ، ضمن تبریک 
ایام الله دهه گرامیداشت فجر، با اشاره به 
اهمیت روزنامه ایمان به عنوان نخستین 
روزنامه شهر مقدس قم، اظهارداشت: این 
روزنامه در عرصه اطلاع رسانی همکاری 
و تعامل مطلوبی با مجموعه پلیس قم 
داشته و بیشتر دغدغه مسائل و مشکلات 
اجتماعی دارد.وی با اشاره به نقش موثر 
رسانه ها در افزایش ضریب امنیت، تاکید 
امنیتی  به  اجتماعی  نباید مسائل  کرد: 
تبدیل شود و این مهم دلالت بر اهمیت 
نقش رسانه هاست که بحمدالله در سال 
های اخیر در حوزه مسائل اجتماعی قدم 

های خوبی برداشته شده است.
فرمانده انتظامی استان قم جایگاه روزنامه 
سراسری ایمان را از حیث دامن نزدن به 
مسائل سیاسی مورد هدف دشمنان نظام 
اسلامی مهم ارزیابی و تصریح کرد: با حضور 
اصحاب رسانه که دیده بان مطمئنی برای 
نیروی انتظامی هستند می توان در قالب 
نشست های تخصصی معضلات اجتماعی 

را بررسی و برای آن ها چاره اندیشی کرد.
* روزنامه  ایمان تاثیرگذار و نقش 

آفرین در ماموریتهای ناجا
از  قدردانی  ضمن  آقاخانی  سردار 
اعضای هیئت  و  زحمات  مدیرمسئول 
تحریریه روزنامه سراسری ایمان، گفت: 

روزنامه هایی که به مسائل اجتماعی می 
پردازند از خانواده نیروی انتظامی بوده و در 
توفیق مأموریت های پلیس سهیم هستند.

فرمانده انتظامی استان قم برگزاری جلسات 
تخصصی به ویژه مسایلی که دغدغه مردم 
های  دستگاه  اهتمام  ادامه  در  استوی 
فرهنگی را در کاهش معضلات و آسیب 
تصریح  و  ارزیابی  مهم  اجتماعی  های 
کرد: با هم افزایی متولیان فرهنگ جامعه، 
بایستی بیش از پیش در راستای کاهش 
برداشت.وی  گام  اجتماعی  های  آسیب 
اهتمام دستگاه های فرهنگی را در کاهش 
معضلات و آسیب های اجتماعی مهم 
ارزیابی و تاکید کرد: رسانه ها، دیده بانان 

مطمئن نیروی انتظامی هستند.
* ضریب امنیت و احساس امنیت  

در استان قم بسیار بالاست
فرمانده انتظامی استان قم افزود: با وجود 
مهاجر پذیری استان قم، ضریب امنیت و 
احساس امنیت در این استان نسبت به 
استان های دیگر بسیار بالاست که البته این 
مهم از انفاس قدسیه و برکات کریمه اهل 

بیت حضرت فاطمه معصومه)س( است.

سردار آقاخانی افزود: ارتباط و تعامل 
بسیار خوب فرمانده انتظامی استان قم 
با علما و مراجع معظم تقلید و همچنین 
تعامل و همکاری با دیگر مسئولان استان، 
گفت: این همکاری و تعاملات در اوج خود 
قرار دارد و امیدوارم شهروندان از ثمرات آن 

بهره مند شوند.
وی در ادامه با برشماری اولویت های 
پلیس قم، دستگیری معتادان متجاهر 
و مقابله و مبارزه با باندهای قاچاق مواد 
مخدر را اولویت اول این نیرو در سال ۹۸ 
دانست که در سال آینده شدت بیشتری 

پیدا خواهد کرد. 
دومین  قم  استان  انتظامی  فرمانده 
ترافیک  فرهنگ  ارتقاء  را  خود  اولویت 
دانست و اظهارداشت: سعی خواهیم کرد 
با برگزاری جلسات تخصصی با مسئولان 
شهری و ارائه نظرات کارشناسی پلیس، 
پیرامون اصلاح هندسی معابر در جهت 
رفع دغدغه های مردم، کاهش تصادفات و 

تسهیل عبور و مرور گام برداریم. 
سردار آقاخانی سومین اولویت پلیس 
قم را حفظ فضای معنوی و فرهنگی قم 

عنوان کرد و گفت: علی رغم وجود خرده 
فرهنگ ها که بعضاً با امنیت اجتماعی 
تعارض پیدا می کند اهتمام پلیس بر این 
است که قداست شهر مقدس قم با ترویج 
امر به معروف و نهی از منکر و همچنین 
نهادینه کردن فرهنگ حجاب و عفاف 
حفظ شود.سردار آقاخانی توسعه آموزش 
های همگانی به دلیل اهمیت آن در کاهش 
معضلات اجتماعی را به عنوان چهارمین 
اولیت پلیس در سال ۹۸ دانست و بر حضور 
پلیس در مساجد و مدارس برای آموزش 

چهره به چهره تاکید کرد.
* وظیفه رسانه ها روشنگری است 
روح الله کرمانی جانشین سردبیر و 
دراین  نیز  ایمان  روزنامه  تحریریه  مدیر 
فجرطی  مبارک  دهه  تبریک  با  دیدار 
سخنانی ضمن آرزوی توفیق برای پلیس 
قم گفت : روزنامه ایمان طی دوران طولانی 
فعالیت خود در استان قم بیشترین تعامل 
و همکاری را با پلیس استان  در راستای 

اجرای ماموریت ها داشته است.
وی با اشاره به نقش این روزنامه در 
ارتقاء احساس امنیت، تصریح کرد: پلیس 
قم تعامل بسیار خوبی با مجموعه رسانه ها 
در استان دارد و روزنامه ایمان نیز با وجود 
گرایش سیاسی، هیچ گاه نگاه سیاسی خود 
در بیان حقایق و واقعیت ها و همچنین 
آسیب های مبتلابه استان را لحاظ نکرده 
است و به بیان بی پرده مشکلات پرداخته 
و حل آن را از مسئولان مطالبه کرده است.

کرمانی با بیان این که وظیفه رسانه ها 
روشنگری است، تصریح کرد: این آمادگی 
وجود دارد تا فرماندهان و مسئولان انتظامی 
استان قم با حضور در دفتر روزنامه ایمان در 
راستای حوزه مأموریتی به شهروندان اطلاع 

رسانی کنند.

فرمانده انتظامی استان قم دربازدید از روزنامه ایمان:

نباید  مسائل اجتماعی امنیتی شود

محمدرضا نقی زاده 
معدل 19.92 - دهم ریاضی

محمد علی آرامی 
معدل 19.45 -دوازدهم ریاضی 

محمدمهدی نصیری 
معدل 19.53 - دوازدهم تجربی

علیرضا انصاری 
معدل 19.28 -دهم تجربی

حسین فرجی 
معدل 19.19- یازدهم تجربی

محمد علی طالبی 
معدل 19.08- یازدهم ریاضی 

وحید شجاع
 معدل 19.74- دوازدهم ریاضی 

حسین رسولی شیخلر 
معدل 19.36-دوازدهم ریاضی

محمدمهدی حسین پور 
معدل 19.47-یازدهم ریاضی 

محمدرضا مسیب زاده 
معدل 19.22 - دهم ریاضی 

 ابوالفضل ابراهیمی 
معدل 19.15 - داوزدهم ریاضی 

علی کیوان پورمایان
معدل 19.01- یازدهم ریاضی 

علیرضا زمانی 
معدل 19.81 - دهم تجربی

علیرضا نوروزی 
معدل 19.37 - دهم تجربی

محمد صادق محرابی منظور 
معدل 19.48 - دهم تجربی

رضا جعفری  
معدل 19.27 -دوازدهم ریاضی

محمد مهدی عسکری نیا 
معدل 19.16- دوازدهم ریاضی 

سید محمد حسین حسینی نسب 
معدل 19.06- دوازدهم ریاضی 

مسعود سرداری زارچی 
معدل 19.64- دهم ریاضی 

علی هفته خانگی 
معدل 19.32-دهم تجربی

مهدی عمو زیدی 
معدل 19.46- یازدهم تجربی

محمدعرفان تنگستانی 
معدل 19.20- یازدهم ریاضی 

محمدجواد فاتحی 
معدل 19.12 - دهم تجربی 

محمد جعفر رضایی آدریانی 
معدل 19.01- یازدهم تجربی 

محمد عرفان ولی
 معدل 19.54- یازدهم ریاضی 

مهران صیامی 
معدل 19.31 - دهم ریاضی 

امیر عباس هوشمند 
معدل 19.45- یازدهم ریاضی 

حمد صادق علیمردانی 
معدل 19.20 - یازدهم تجربی

امیر محمد شیرین آبادی 
معدل 19.10- دوازدهم تجربی

علیرضا بداقی 
معدل 19.00- یازدهم ریاضی 

مسعود شامحمدی
 معدل 19.83 - دهم تجربی

علیرضا دیرباز 
معدل 19.43- یازدهم تجربی

سید عبدالله میر احمدی 
معدل 19.50 یازدهم تجربی

محمد مهدی صفر پور هفشجانی
 معدل 19.27 - یازدهم تجربی

حمید حاجی بابا علیان 
معدل 19.18 - یازدهم ریاضی 

علی اکبر نور الهی
 معدل 19.07- یازدهم تجربی

محمدجواد حبیبی 
معدل 19.70 - یازدهم ریاضی 

علی رحیمی 
معدل 19.34- یازدهم ریاضی 

سید دانیال میر ابوطالبی 
معدل 19.46- دهم تجربی

مصطفی غفاری جواهر 
معدل 19.21 - دهم ریاضی 

سید علی سجادی 
معدل 19.14 - یازدهم ریاضی 

مهرداد خداوردیان 
معدل 19.01- یازدهم تجربی

رضا قرمانی هنوج
 معدل 19.77 - دهم ریاضی 

محمدحسین زارعی محمود آبادی 
معدل 19.37 - یازدهم تجربی

علیرضا پهلوانی قمی 
معدل 19.48- یازدهم ریاضی 

محمدعلی عبداللهی 
معدل 19.24 - دوازدهم ریاضی

محمد رضا واصف معدل 
19.15- دهم تجربی 

عباس ونک 
معدل 19.03- دوازدهم ریاضی 

امیر حسین نوایی
معدل 19.59 - دهم تجربی

محمد علی محمدی نسب 
معدل 19.32- یازدهم ریاضی 

محمد غفوری فرد 
معدل 18.46- یازدهم تجربی

محمد مهدی آذر کمند 
معدل 19.20 - یازدهم تجربی

محمد حسین یعقوبی 
معدل 19.11- دهم ریاضی 

محمد شاهی آلانق 
معدل 19.01- دوازدهم تجربی 

مهدی حیدری 
معدل 19.53 - دهم ریاضی

محمد مولوی نیا 
معدل 19.29 - یازدهم ریاضی 

محمدعرفان علیزاده 
معدل 19.45- یازدهم تجربی

مهدی نصر آبادی معدل 
19.19 - یازدهم ریاضی 

 سجاد شکوه مسقانی 
معدل 19.08- یازدهم ریاضی 

علی هزار خانی 
معدل 19.00- یازدهم تجربی
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